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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Η Ελλάδα 
δεν  είναι 
Αυστρία

Μάστιγα 
η βία 

των ανηλίκων

EDITORIAL

ΣΕΛ. 23-24

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
AΡΘΡΟ

ΣΕΛ.  22

Βουλευτής Επικρατείας της ΝΔ

ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΟΡΚΙΔΗΣ
Τα ορόσημα στο προσχέδιο 
του νέου προϋπολογισμού

ΝΑΝΤΙΑ Β. ΓΩΓΟΥΛΟΥ
Οι θουκυδίδειες αρχές
της διεθνούς πολιτικής

ΘΑΝAΣΗΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ
Η φθορά της ΝΔ 
και το ΠΑΣΟΚ

Τιπ πολιτικής
επικοινωνίας
Aπό τον Θανάση Παπαμιχαήλ 

Τρίτη ηλικία 
με αυτονομία, ορατότητα 

και συμπερίληψη

Γράφουν

ΕΡΕΥΝΑ ΤΗΣ «POLITICAL»

Τι ρουσφέτι ζήτησε ο Κασσελάκης από την Παγώνη ΣΕΛ. 7

Πώς διπλασιάζονται
τα ποσά χωρίς

έγκριση και έλεγχο 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΡΕΤΤΑΚΟΣ
Δήμαρχος Κερατσινίου - Δραπετσώνας 

«Διαμορφώνουμε 
δημόσιους χώρους 
για να ανασαίνουν 

οι άνθρωποι»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ Η

ΣΕΛ.  16-17

ΣΕΛ.  36

ΣΕΛ.  7, 12-14

«Βροχή» οι επώνυμες καταγγελίες για τις 
υπογραφές Καχριμάνη σε συγκεκριμένα έργα

ΣΤΟ ΦΩΣ ΟΙ «ΑΜΑΡΤΩΛΕΣ»
ΑΝΑΘΕΣΕΙΣ 

ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΗΠΕΙΡΟΥ

Τι σπίτια αγοράζεις με 
το πρόγραμμα «Σπίτι μου 2»

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «Ρ»

Φωτογραφία-σοκ
με τη 16χρονη
της Γλυφάδας

να κρατά πιστόλι
ΣΕΛ.  27 ΣΕΛ.  6 ΣΕΛ.  19

Ο γρίφος 
με τις συμμαχίες 
πάνω και κάτω 
από το τραπέζι 
για τον β’ γύρο των εκλογών

ΠΥΡΕΤΟΣ ΣTH XΑΡ. TΡIKOYΠH ΞΕΦΥΓΑΝ
ΠΑΛΙ ΟΙ ΤΟΥΡΚΟΙ

«Συμμαχία 
του κακού Ελλάδα 
και γκιουλενιστές»

για να μην πάρει
η Άγκυρα τα F-35

ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΣΚΛΗΡΑΙΝΟΥΝ ΟΙ ΠΟΙΝΕΣ

ΣΤΗ ΦΥΛΑΚΗ
από τα 14 έτη

Χειροπέδες και σε γονείς ανήλικων παραβατών ΣΕΛ.  5
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«P»

H
κατάσταση με την παραβατική και επιθετική συμπε-
ριφορά ανηλίκων δείχνει να έχει ξεφύγει… Σύμφω-
να με τους ειδικούς, οι αιτίες των δυσλειτουργικών

και παραβατικών συμπεριφορών των νέων συνδέονται με
δυσκολίες στην οικογένεια, στο σχολείο, στην παρέα, με την
ανία, το άγχος, την ανασφάλεια, τη μοναξιά, τη χαμηλή αυτο-
εκτίμηση, την αδυναμία έκφρασης συναισθημάτων, με ελ-
λείμματα στη διαμόρφωση της προσωπικότητάς τους. Ο
άγριος ξυλοδαρμός της 14χρονης στη Γλυφάδα από συνομή-
λικές της πυροδότησε εκ νέου τη συζήτηση για τη βία και την
παραβατικότητα των νέων, που αναπόφευκτα εμπλέκει μέσα
της το σχολείο και τον ρόλο του. Υπάρχουν εντάσεις, άγχη και
αγωνίες μέσα στις οικογένειες, οι οποίες προφανώς δημι-
ουργούν όρους επιθετικότητας στα παιδιά, είτε ως μίμηση
είτε ως διέξοδο.

Παράλληλα, η ελληνική κοινωνία παρουσιάζει μια εικόνα
κατάρρευσης αξιών μέσω του διαδικτύου που ευνοεί την
αναπαραγωγή της σαπίλας, της βίας, της εμπορευματοποί-

ησης του ανθρώπου. Μια νεολαία βουτηγμένη στη σήψη με
πρότυπα τη μαφία των ταινιών του Χόλιγουντ, το περιθώριο,
τα εύκολα λεφτά... Το πρόβλημα βεβαίως είναι πολυπαρα-
γοντικό και ξεκινά από τους γονείς και εκεί πρέπει να υπάρ-
ξουν «επιμόρφωση» και παρέμβαση…

Οι πιο αυστηρές ποινές σε γονείς για τη βία των ανηλίκων,
που προανήγγειλε ο πρωθυπουργός, είναι ένα βήμα προς τη
σωστή κατεύθυνση, αλλά δεν φτάνει μόνο αυτό. Το να «πετά-
με» το μπαλάκι μόνο στο σχολικό περιβάλλον και γενικά στο
κράτος δεν είναι λύση. Τεράστιες είναι και οι ευθύνες του οι-
κογενειακού περιβάλλοντος. Διαπιστώνεται δηλαδή ότι τα
οικογενειακά πρότυπα είναι τα πρώτα από εκείνα που συν-
θέτουν τον κώδικα συμπεριφοράς που αποθηκεύει στην ψυ-
χή του και αποτελούν τον καθοριστικό παράγοντα για τις
αποφάσεις και τις πράξεις του κατά τη μελλοντική του ζωή.
Αν το παιδί έχει βιώσει εμπειρίες κακοποίησης εντός της οι-
κογένειας ή έχει γίνει το ίδιο θύμα κακοποίησης ή παραμέ-
λησης, είναι πολύ πιθανό να εκδηλώσει στις κοινωνικές του

συναναστροφές την ίδια ή παρόμοια επιθετική ή αντικοινω-
νική συμπεριφορά.

Τα παραπάνω βέβαια δεν συζητούνται στον δημόσιο
διάλογο. Ουδείς αναφέρει ότι το κύριο χαρακτηριστικό
των οικογενειών που προσφέρουν αρνητικά πρότυπα
αγωγής στα παιδιά τους δεν είναι θέμα ταξικής φύσεως,
αλλά η απουσία γονεϊκής συνείδησης και υπευθυνότη-
τας, η εμπλοκή των γονέων σε πράξεις παραβατικότητας,
η χρήση ουσιών και γενικά η άγνοια ή η παραθεώρηση
της βαθύτερης σημασίας και του νοήματος του ιερού θε-
σμού της οικογένειας.

«Αν θέλεις να καταπολεμήσεις τη νεανική βία, πρέπει να
απευθυνθείς στους γονείς νηπίων και παιδιών, γιατί η βία ξε-
κινάει στο σπίτι». Σε αυτή την επιστημονικά αποδεδειγμένη
παραδοχή στηρίχτηκε η Ένωση Αμερικανών Ψυχολόγων,
όταν το 2000 αναζητούσε τρόπους να αντιμετωπίσει την αυ-
ξανόμενη εφηβική και νεανική βία.
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Μάστιγα η βία των ανηλίκων

Ο ρόλος 
της οικογένειας
και η κατάπτωση 

προτύπων 
και αξιών
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της Κάλιας Αλεξανδρίδου

Ε
παναφορά στην εσωτερική ατζέντα -με
το βλέμμα όμως στις εξελίξεις στη Μέ-
ση Ανατολή- για την κυβέρνηση μετά

την επιστροφή του πρωθυπουργού από τη Νέα
Υόρκη. Το Υπουργικό Συμβούλιο έθεσε επί τά-
πητος όλα τα ανοιχτά ζητήματα με επίκεντρο την
οικονομία αλλά και το θέμα της βίας των ανηλί-
κων, που κυρίως τις τελευταίες μέρες προκαλεί
έντονο προβληματισμό.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ανοίγοντας τη συ-
νεδρίαση, αναφέρθηκε στη διάχυση των εχθρο-
πραξιών στον Λίβανο, εκφράζοντας την ανησυ-
χία του και επαναλαμβάνοντας τις επιδιώξεις
της Αθήνας για αποκλιμάκωση προτού η σύρ-
ραξη γενικευτεί. «Η Ελλάδα έχει μια εξωτερική
πολιτική η οποία βασίζεται σε αρχές, είναι ένας
αξιόπιστος συνομιλητής, συνομιλεί με όλες τις
πλευρές και παραμένει ένας πυλώνας σταθερό-
τητας στην ευρύτερη περιοχή», επεσήμανε ο
πρωθυπουργός, σημειώνοντας ότι η Ελλάδα θα
αγωνίζεται «για την ειρήνη στην περιοχή, η
οποία είναι προϋπόθεση σταθερότητας», κάνο-
ντας έκκληση σε όλα τα εμπλεκόμενα μέρη για
ταχεία αποκλιμάκωση.

Η κυβέρνηση βρίσκεται σε συναγερμό και για
τους Έλληνες που ζουν στην περιοχή, με τις αρ-
χές να βρίσκονται σε απόλυτη ετοιμότητα για
την εφαρμογή ενός σχεδίου εκκένωσης, αν αυ-
τό απαιτηθεί.

Άμεση νομοθέτηση μέτρων
Στην εσωτερική ατζέντα, η κυβέρνηση προ-

χωρά άμεσα στη νομοθέτηση των μέτρων που
ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός από το βήμα της
ΔΕΘ, όπως η στήριξη του εισοδήματος και της
οικογένειας, ο προγραμματισμός των νέων διο-
ρισμών για το Δημόσιο, ρυθμίσεις υπέρ των
αγροτών και του πρωτογενούς τομέα.

Με κεντρική δέσμευση την τήρηση της δημο-
σιονομικής σταθερότητας, ο πρωθυπουργός
επεσήμανε ότι όλα τα μέτρα υλοποιούνται «στο
πλαίσιο του νέου μεσοπρόθεσμου δημοσιονο-
μικού και διαρθρωτικού σχεδίου που θα αποτε-
λέσει τη βάση του φετινού κρατικού προϋπολο-
γισμού». Το σχέδιο παρουσιάστηκε από τον Κω-
στή Χατζηδάκη και περιλαμβάνει όχι απλώς την
κατάρτιση του προϋπολογισμού αλλά και την
επίτευξη των μεσοπρόθεσμων δημοσιονομικών
στόχων. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης επεσήμανε
ότι στο μεσοπρόθεσμο καταγράφεται μια πολύ
ενθαρρυντική πορεία για τα δημόσια οικονομι-
κά της χώρας, την οποία και ο ίδιος παρουσίασε
στους επενδυτές στη Νέα Υόρκη, «με μια ση-
μαντική περαιτέρω μείωση του δημόσιου χρέ-

ους για την επόμενη τετραετία με τη σταθερή
επίτευξη πρωτογενών πλεονασμάτων, κάτι το
οποίο διαμορφώνει και τον δημοσιονομικό χώ-
ρο για στοχευμένες, περισσότερες δαπάνες
υπέρ του πολίτη για την επόμενη τετραετία».

«Να αφήσουμε πίσω μας για τα καλά τις επο-
χές των δημοσιονομικών εκτροπών», ήταν για
μια ακόμη φορά το μήνυμα του πρωθυπουργού,
ο οποίος επεσήμανε πάντως ότι οι «οροφές δα-
πανών» που εισάγονται πλέον για όλες τις χώ-
ρες επιτρέπουν στην κυβέρνηση να υλοποιήσει
το πρόγραμμά της.

Αλλαγές Ποινικού Κώδικα
Στην ατζέντα του Υπουργικού Συμβουλίου

βρέθηκε και το ζήτημα της ανήλικης παραβατι-
κότητας, με τον πρωθυπουργό να κάνει λόγο για
καλά ανακλαστικά της κυβέρνησης μετά τις αλ-
λαγές στον Ποινικό Κώδικα. Το υπουργείο Δι-
καιοσύνης εισηγήθηκε νέες στοχευμένες αλλα-
γές, που προβλέπουν την αυστηρότερη ποινική
μεταχείριση της οπλοκατοχής, ειδικά στους νέ-
ους, τη φυλάκιση πλέον όσων υποπίπτουν στην

ίδια, επαναλαμβανόμενη αξιόποινη πράξη.
«Το κράτος δεν μπορεί να υποκαταστήσει σε

καμιά περίπτωση την οικογένεια ως τον βασικό
πυρήνα ανατροφής των παιδιών, όμως έχουμε
δυνατότητες να αυστηροποιήσουμε τις ποινές
και τα ζητήματα που αφορούν την παραμέληση
των ανηλίκων», τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης
σχολιάζοντας τα τελευταία περιστατικά που
έχουν προκαλέσει σοκ στην κοινή γνώμη.

Ο πρωθυπουργός έβαλε εκ νέου στο «κάδρο»
τις πλατφόρμες κοινωνικής δικτύωσης, σημει-
ώνοντας ότι «βρισκόμαστε μπροστά σε μια πολύ
μεγάλη κρίση, παγκόσμια κρίση, δεν αφορά μό-
νο την Ελλάδα, και θεωρώ δεδομένο ότι θα
υπάρξει ανάγκη κανονιστικής παρέμβασης, κα-
τά πάσα πιθανότητα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, έτσι
ώστε το ζήτημα αυτό να αρχίσει να αντιμετωπί-
ζεται στη ρίζα του», στέλνοντας το μήνυμα ότι
έως τότε «εμείς έχουμε μια υποχρέωση να προ-
στατεύσουμε τα παιδιά, τους εφήβους μας, ειδι-
κά αυτά τα οποία είναι θύματα τέτοιων συμπερι-
φορών». Ο πρωθυπουργός υπενθύμισε την
πρωτοβουλία «Stop Bullying» στα σχολεία και

προανήγγειλε ένα νέο «εργαλείο», το «Safe Y-
outh», με το οποίο θα μπορεί αυτόματα ένας
έφηβος, εκτός σχολικού περιβάλλοντος, να ει-
δοποιεί την Αστυνομία αν αισθάνεται ότι για
οποιονδήποτε λόγο κινδυνεύει η σωματική του
ακεραιότητα.

Προσλήψεις 20.000 στο ΕΣΥ
Με την κυβέρνηση να βάζει σε πρώτο πλάνο

το Δημογραφικό, η Σοφία Ζαχαράκη παρουσία-
σε στο Υπουργικό Συμβούλιο το Εθνικό Σχέδιο
για το Δημογραφικό, στο οποίο περιλαμβάνον-
ται δράσεις για τη στήριξη της οικογένειας και
μέτρα όπως τα επιδόματα παιδιών, η σύγκλιση
παροχών σε τρίτεκνους με αυτές των πολυτέ-
κνων, πρόσθετες θέσεις σε βρεφονηπιακούς
σταθμούς, καθώς και η στεγαστική πολιτική.

Το Υπουργικό Συμβούλιο έδωσε το «πράσινο
φως» για τις νέες προσλήψεις στο Δημόσιο για
το 2025, σχεδόν 20.000, με σημαντική ενίσχυση
του ΕΣΥ, της Αστυνομίας, της Πυροσβεστικής
και των Ενόπλων Δυνάμεων.

Ρύθμιση σε «κόκκινα» αγροτικά δάνεια
Η κυβέρνηση προωθεί ακόμη τη ρύθμιση των

«κόκκινων» αγροτικών δανείων, με την οποία,
όπως είπε ο πρωθυπουργός, «ελπίζουμε να
απαλλάξει από χρέη παραπάνω από 20.000 πα-
ραγωγούς και 750 συνεταιρισμούς». Το αμέσως
επόμενο διάστημα, εντωμεταξύ, προωθείται
προς ψήφιση στη Βουλή η νέα σύμβαση παρα-
χώρησης της Αττικής Οδού για 25 χρόνια. Πρό-
κειται για το υψηλότερο τίμημα στην ιστορία του
ΤΑΙΠΕΔ, 3,27 δισ. ευρώ, τα οποία θα διατεθούν
για τη μείωση του δημόσιου χρέους, ενώ προ-
βλέπεται μείωση των διοδίων από τα 2,8 στα 2,5
ευρώ - θα απαλλάσσονται και οχήματα που ανή-
κουν σε πολίτες με αναπηρία. 

Πάμε Ρηγίλλης
Εκτός της κυβερνητικής ατζέντας, η χθεσινή

συνεδρίαση του Υπουργικού Συμβουλίου είχε
και κομματικό χρώμα, καθώς ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης έκανε ιδιαίτερη αναφορά στα 50 χρό-
νια της Νέας Δημοκρατίας, ενόψει της μεγάλης
εκδήλωσης, που διοργανώνεται την Παρα-
σκευή. «Την Παρασκευή θα πάμε όλοι Ρηγίλ-
λης, όπως λέει και το σύνθημά μας. Θα πάμε για
να τιμήσουμε τα 50 χρόνια της Νέας Δημοκρα-
τίας, κάνοντας τη δύναμη του χθες αποτέλεσμα
στο σήμερα, ελπίδα για το αύριο, σε μια ωραία
επετειακή εκδήλωση», επεσήμανε και σημεί-
ωσε ότι «η Νέα Δημοκρατία τελικά είναι η μόνη
παράταξη η οποία άντεξε τόσο πολύ στους κλυ-
δωνισμούς της Μεταπολίτευσης και είναι σήμε-
ρα τόσο ισχυρή».

Ο πρωθυπουργός υπενθύμισε στο Υπουργικό Συμβούλιο
την πρωτοβουλία «Stop Bullying» στα σχολεία 

και προανήγγειλε ένα νέο «εργαλείο», το «Safe Youth»

Μητσοτάκης: «Έχουμε την υποχρέωση
να προστατεύουμε τα παιδιά μας»

ΑΝΗΛΙΚΗ ΠΑΡΑΒΑΤΙΚΟΤΗΤΑ
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Ψ
ηλά στις προτεραιότητες της κυ-
βέρνησης βρίσκεται η αναχαίτιση
του φαινομένου της βίας μεταξύ

ανηλίκων, η οποία το τελευταίο διάστημα -
πανευρωπαϊκά αλλά και στη χώρα μας- αυ-
ξάνεται δραματικά. Για την αντιμετώπιση
του φαινομένου αυτού, το οποίο απασχολεί
έντονα ολόκληρη την κοινωνία, το υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης (και άλλα υπουργεία με-
τέχουν στις προτάσεις, όπως το υπουργείο

Προστασίας του Πολίτη)
δρομολογεί νέες ποινικές
διατάξεις που αφορούν κατά
βάση τους γονιούς που πλέ-
ον θα έχουν βαριές ποινικές
ευθύνες για την παραβατι-
κότητα των παιδιών τους και
τις εκδηλώσεις βίαιης συμ-
περιφοράς.

Το στίγμα έδωσε χθες ο ίδιος ο πρωθυ-
πουργός, ο οποίος κατά τη συνεδρίαση του
Υπουργικού Συμβουλίου προανήγγειλε νέο
νομοθετικό πλαίσιο με βαρύτερες ποινές για
γονείς ανήλικων παραβατών και υψηλές
χρηματικές ποινές. Όπως είπε ο κ. Μητσο-
τάκης, πρόκειται να γίνουν στοχευμένες αλ-
λαγές για την παραβατικότητα σε παιδιά και
εφήβους.

«Το κράτος δεν αντικαθιστά 
την οικογένεια»

«Μας έχει απασχολήσει πάρα πολύ το ζή-
τημα της ανήλικης παραβατικότητας που
παρατηρείται πιο έντονα με το άνοιγμα των
σχολείων. Με τις παρεμβάσεις που έχουμε
κάνει στον ποινικό κώδικα έχουμε δείξει
καλά ανακλαστικά. Αυστηρότερη ποινική
μεταχείριση για οπλοκατοχή στους νέους.
Απαλλαγή κατηγορουμένων όταν επιστρέ-
φουν κλοπιμαία. Η συμπεριφορά θα λει-
τουργεί ως απλό ελαφρυντικό. Το ζήτημα
της παραβατικότητας είναι ζήτημα πολυ-
σύνθετο. Αφορά τις ίδιες τις οικογένειες. Το
κράτος δεν μπορεί να υποκαταστήσει την οι-
κογένεια, τον βασικό πυρήνα ανατροφής
των παιδιών, έχουμε δυνατότητα να αυστη-
ροποιήσουμε τις ποινές, θα μας απασχολή-
σει πολύ στο μέλλον», είπε μεταξύ άλλων ο
πρωθυπουργός.

Το πλαίσιο των νέων μέτρων που αναμέ-
νεται να έρθουν σύντομα προς κύρωση στη
Βουλή παρουσίασε στο χθεσινό Υπουργικό
ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρί-

δης με τη συμμετοχή και του υφυπουργού
Δικαιοσύνης Ιωάννη Μπούγα.

Τα μέτρα, σύμφωνα με πληροφορίες, κι-
νούνται σε τρεις άξονες:
�Στην αυστηρότερη ποινική αντιμετώπιση για
το αδίκημα της παραμέλησης εποπτείας ανηλί-
κων για γονείς. 
� Στην επιβολή προστίμων κατά των γονιών
που κρίνεται ότι παραμελούν τη νόμιμη επο-
πτεία των ανήλικων παιδιών τους. 
� Στη μείωση του ορίου της ανηλικότητας για
την ποινική ευθύνη των ανήλικων δραστών. 

Ως προς το τελευταίο, σύμφωνα με τις ίδιες
πηγές, εξετάζεται η αλλαγή ορίου του (βα-
ρύτερου) ποινικού καταλογισμού από τα 15
στα 14: Μέχρι σήμερα τα βασικά σωφρονι-
στικά μέτρα (περιορισμός σε κατάστημα
κράτησης) μπορούν να εφαρμοστούν σε
ανήλικο άνω των 15 ετών. Αυτό θα αποφασι-
στεί λεπτομερώς στο πλαίσιο της νομοπαρα-
σκευαστικής διαδικασίας και πριν από την
κατάθεση των σχετικών διατάξεων προς
ψήφιση στη Βουλή.

Ειδικότερα, οι νέες διατάξεις για τη βία

μεταξύ ανηλίκων έχουν ως εξής: Αυστηρο-
ποιείται η διάταξη για την παραμέληση επο-
πτείας ανήλικου που ισχύει σήμερα και προ-
βλέπει ποινή φυλάκιση έως έναν χρόνο για
τους γονιούς. Στο εξής προβλέπονται ποινές
φυλάκισης, που σε βαριές περιπτώσεις βί-
αιης συμπεριφοράς δεν θα είναι μετατρέψι-
μες σε χρήμα από τα δικαστήρια και θα είναι
υποχρεωτικά εκτιτέες, δηλαδή θα μπαίνει ο
γονιός στη φυλακή.

Επίσης, θα επιβάλλονται χρηματικές ποι-
νές σε γονιούς που δεν επιτηρούν τα παιδιά
τους που βιαιοπραγούν κατά άλλων παιδιών
ή κατά ενηλίκων (παράδειγμα δασκάλους ή
καθηγητές).

Τα όρια των χρηματικών προστίμων θα

καθοριστούν με τις νέες διατάξεις που

σύντομα θα προωθηθούν στη Βουλή για

ψήφιση.

Οι βαριές ποινές κατά γονιών (φυλάκιση

και πρόστιμα) θα ισχύουν σε περιπτώσεις

βαριάς παραβατικότητας των παιδιών τους,

όταν αυτά εγκληματούν κατά άλλων παιδιών

ή διαπράττουν γενικά εγκλήματα βίας που

διώκονται σε βαθμό κακουργήματος.

Προτεραιότητα της κυβέρνησης
Πάντως, πέρα από τα νομοθετικά μέτρα,

όλοι συμφωνούν ότι χρειάζονται ριζικές το-

μές και επενδύσεις στον τομέα της πρόλη-

ψης με ψυχολόγους και ενίσχυση των δο-

μών που θα εισφέρουν στην αντιμετώπιση

του φαινομένου, το οποίο έχει βαρύ αποτύ-

πωμα στην ελληνική κοινωνία. Κάτι το

οποίο, σύμφωνα πάντα με αρμόδιες κυβερ-

νητικές πηγές, είναι επίσης ψηλά στις προ-

τεραιότητες της κυβέρνησης.

ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΣΚΛΗΡΑΙΝΟΥΝ ΟΙ ΠΟΙΝΕΣ

Στη φυλακή από τα 14 έτη

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το νέο νομοθετικό πλαίσιο 
με τις βαρύτερες ποινές 
για γονείς ανήλικων παραβατών
και τις υψηλές χρηματικές ποινές
αναμένεται να έρθει σύντομα
προς κύρωση στη Βουλή

Τι προβλέπουν οι νέες διατάξεις
Συγκεκριμένα, έπειτα από συστηματική μελέτη των στοιχείων της Ελληνικής Αστυνομίας ως

προς τις τάσεις της εγκληματικότητας προτείνονται:
1. Υποχρεωτική αντικατάσταση περιοριστικού όρου με προσωρινή κράτηση σε περίπτωση εκ νέου
διάπραξης αδικήματος ως προς συγκεκριμένες αξιόποινες πράξεις.
2. Κατάργηση της πλήρους απαλλαγής του δράστη εφόσον ικανοποιήσει πλήρως το θύμα σε περί-
πτωση κλοπής ή διάρρηξης και απλή πρόβλεψη σχετικού ελαφρυντικού.
3. Αυστηροποίηση της ποινικής μεταχείρισης των γονέων που παραμελούν την εποπτεία των ανηλί-
κων παιδιών τους.
4. Ακριβέστερη οριοθέτηση της έννοιας του μαχαιριού σε γενικής χρήσης και σε ειδικής.
5. Θέση περιορισμών στην πώληση ή τη διάθεσή τους ειδικά για ανηλίκους.
6. Λήψη μέτρων ασφαλείας για φύλαξη και μη παραχώρηση σε τρίτους.
7. Διαφοροποίηση της ποινικής μεταχείρισης για μαχαίρια γενικής και ειδικής χρήσης.
8. Αύξηση ελαχίστου ορίου ποινής για την οπλοκατοχή ιδίως πυροβόλων όπλων, πυρομαχικών κ.λπ.
9. Αύξηση ελαχίστων ορίων ποινής για την οπλοφορία.
10. Η  ποινή για την οπλοχρησία θα εκτίεται αθροιστικά και δεν εφαρμόζονται για αυτήν οι περί συρ-
ροής διατάξεις.
11. Αναβάθμιση σε κακούργημα της οπλοφορίας με πυροβόλα όπλα.
12. Οι διακεκριμένες περιπτώσεις οπλοφορίας: η οπλοφορία με οιοδήποτε όπλο σε χώρους συγκέν-
τρωσης λόγω επικινδυνότητας της πράξης και η επανειλημμένη τέλεση οπλοφορίας με οιοδήποτε
όπλο λόγω επικινδυνότητας του δράστη.
13. Η απαγόρευση λήψης άδειας σχετικής με όπλα σε όσους έχουν καταδικαστεί αμετάκλητα ή εκ-
κρεμεί σε βάρος τους ποινική δίωξη για ορισμένες πράξεις.
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T
έσσερις μέρες πριν από την πρώτη εκλογι-
κή αναμέτρηση για την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ,
η μάχη των «6» κορυφώνεται και όλοι επι-

κεντρώνονται αφενός στο να αποφύγουν το όποιο
στραβοπάτημα, αφετέρου να καταφέρουν να πεί-
σουν τους πολίτες να συμμετέχουν στη διαδικα-
σία. Στο μεταξύ, τα επιτελεία των υποψηφίων λει-
τουργούν στο κόκκινο. Όπως είναι φυσικό, στην
παρούσα φάση όλοι είναι αισιόδοξοι. Ωστόσο, οι
δημοσκοπήσεις δείχνουν μια εικόνα-θρίλερ για
το βράδυ της Κυριακής.

Σε μια πρώτη ανάγνωση ο Νίκος Ανδρουλάκης
μοιάζει να έχει πάρει το ένα από τα δύο εισιτήρια
του δεύτερου γύρου με αποτέλεσμα να έχουμε μια
σκληρή δημοσκοπική αναμέτρηση μεταξύ Δούκα,
Γερουλάνου και Διαμαντοπούλου. Ωστόσο, Μιχά-
λης Κατρίνης και Νάντια Γιαννακοπούλου, που τις
προηγούμενες μέρες είχαν καταγγείλει απόπειρα
χειραγώγησης της κοινής γνώμης, είναι αποφασι-
σμένοι όχι μόνο να μην αφήσουν καμία ψήφο να
πάει χαμένη, αλλά, όπως λένε, να κάνουν και την
ανατροπή. Σε κάθε περίπτωση, το πρωί της Κυρια-
κής οι κάλπες θα είναι άδειες. Οι εκτιμήσεις που
υπάρχουν είναι ότι η συμμετοχή θα ξεπεράσει κά-
θε προσδοκία, με τους πιο αισιόδοξους να περιμέ-
νουν μέχρι και 400.000 πολίτες.

«Πολιτική τρίλιζα»
Εντωμεταξύ, τα έμπειρα στελέχη των ομάδων

των υποψηφίων προσπαθούν να λύσουν την «πο-
λιτική τρίλιζα» των συμμαχιών του β’ γύρου. Με
δεδομένο ότι στον πρώτο γύρο έχουμε πέντε υπο-
ψηφίους εναντίον του Νίκου Ανδρουλάκη, η κοινή
λογική λέει ότι αν ο σημερινός πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ περάσει στον δεύτερο γύρο, θα έχει τις λιγό-
τερες συμμαχίες - έως και καμία. Εκεί όμως που
αρχίζουν τα δύσκολα είναι με ποιον θα βρεθεί

απέναντι. Αν είναι ο Χάρης Δούκας, ενδεχομένως
να πάρει τη στήριξη από τη Νάντια Γιαννακοπού-
λου, η οποία, όπως φαίνεται, θα είναι δίπλα σε
όποιον είναι απέναντί του. Ερώτημα είναι η στάση
του Μιχάλη Κατρίνη, ο οποίος όμως έχει «ψέξει»
τον κ. Δούκα ότι δεν χωράνε δυο καρπούζια στην
ίδια μασχάλη.

Την ελεύθερη βούληση των ψηφοφόρων φαί-
νεται πως θα προκρίνει η Άννα Διαμαντοπούλου,
ενώ ο Παύλος Γερουλάνος δεν αποκλείεται να πα-
τήσει το κουμπί υπέρ Ανδρουλάκη. Αν προκριθεί ο
Παύλος Γερουλάνος, Νάντια Γιαννακοπούλου και
Μιχάλης Κατρίνης λογικά θα είναι μαζί του, με τον
κ. Δούκα όμως να επιλέγει πιθανότατα την
ουδετερότητα.

Θολή στάση
Στην περίπτωση που περάσει η κυρία

Διαμαντοπούλου, «θολή» είναι η στάση
του Παύλου Γερουλάνου, αν και έχει δη-
λώσει σε όλους τους τόνους ότι ο νέος
πρόεδρος πρέπει να είναι βουλευτής. Με
τη λογική πάντως ότι οι ψηφοφόροι δεν είναι πρό-
βατα, είναι βέβαιο ότι ένα μεγάλο τμήμα ψηφοφό-
ρων του κ. Γερουλάνου θα μετακινηθεί προς την
πλευρά τής πρώην επιτρόπου και αντίστροφα.
Μαζί της και η Νάντια Γιαννακοπούλου, η οποία
έχει «ξεκαθαρίσει» τη θέση της ότι θα είναι απέ-
ναντι στον κ. Ανδρουλάκη. Αν έχουμε την απόλυτη
ανατροπή των δημοσκοπήσεων και βγει μπροστά
ένας εκ των Γιαννακοπούλου και Κατρίνη, τότε
όλα τα ενδεχόμενα είναι ανοιχτά.

«Περιμένω την επόμενη μέρα να είναι όλοι
υποψήφιοι -όποιο και αν είναι το αποτέλεσμα- στα
εθνικά μας ψηφοδέλτια. Όποιος φιλοδοξεί να γί-
νει αρχηγός του ΠΑΣΟΚ δεν μπορεί να μη φιλοδο-
ξεί να γίνει βουλευτής του», επέμεινε ο κ. Ανδρου-
λάκης από το Ρέθυμνο και δεσμεύτηκε ότι «το ΠΑ-
ΣΟΚ θα κάνει αμφίπλευρη διεύρυνση αξιακά, χω-
ρίς κανέναν συμβιβασμό με τον οποιοδήποτε τυ-
χοδιώκτη».

Δυνατά ο Δούκας
Ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, έμπειρος επί

των εκλογικών και εις εκ των επιτελών του κ. Δού-
κα, επισήμανε στο Action 24 ότι «κάνουμε
εκλογές γιατί πέντε υποψήφιοι θέλουν να
αλλάξει ηγεσία επειδή το αποτέλεσμα των
ευρωεκλογών δεν μας δίνει τη δυνατότητα
να προχωρήσουμε μπροστά. Κάνουμε
εκλογές γιατί χάσαμε από τον κ. Κασσελά-
κη… Οι πέντε υποψήφιοι έχουν έναν στό-
χο, να αλλάξει η ηγεσία για να μπορέσουν
να δημιουργηθούν καλύτερες προϋποθέ-

σεις για την παράταξή μας» και καταλήγοντας
ισχυρίστηκε: «Στις προηγούμενες εσωκομματικές
εκλογές για το ΠΑΣΟΚ, όταν τα γκάλοπ έλεγαν ότι
ο κ. Ανδρουλάκης θα είναι τρίτος, εγώ ανέφερα ότι
ο κ. Ανδρουλάκης θα είναι πρώτος. Σήμερα πι-
στεύω ότι στον δεύτερο γύρο θα είναι πολύ δυνατά
ο κ. Δούκας».

Ο Παύλος Γερουλάνος, μιλώντας στο Talk Ra-
dio, εκτίμησε πως η δική του υποψηφιότητα «φέρ-
νει στο τραπέζι μια αμφίπλευρη διεύρυνση» και

συμπλήρωσε: «Ενώ υπάρχουν υποψήφιοι οι οποί-
οι επιλέγουν σε ποια κοινά θα μιλήσουν, εμείς
βλέπουμε να έχουμε εισροές και από απογοητευ-
μένους ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ και από απο-
γοητευμένους ψηφοφόρους του κυρίου Μητσο-
τάκη. Όμως, κρατήστε το εξής: Η μεγάλη πλει-
οψηφία των ανθρώπων δεν είναι ούτε στον έναν
ούτε στον άλλον. Σήμερα η μεγάλη πλειοψηφία
των ανθρώπων, οι οποίοι είναι σχετικά εύκολο
κοινό να μιλήσει το ΠΑΣΟΚ, είναι όλοι εκείνοι οι
απογοητευμένοι ψηφοφόροι μας που σήμερα μέ-
νουν σπίτι τους».

Η Άννα Διαμαντοπούλου εξακολουθεί να απέ-
χει από μια συζήτηση «εκλογικών υπολογισμών»,
επιλέγοντας τη μεγάλη εικόνα και την επόμενη
μέρα. «Πιστεύω στην αυτονομία του κόμματος, το
οποίο μπορεί να είναι πρώτο στις επόμενες εθνι-
κές εκλογές», είπε στον Real FM.

Σε υψηλούς τόνους και με αιχμές κατά του κ.
Ανδρουλάκη συνεχίζει να κινείται η Νάντια Γιαν-
νακοπούλου: «Το κλίμα το οποίο λαμβάνω είναι
πολύ ενθαρρυντικό και ενθουσιώδες. Αυτό που
υπηρετώ σε όλη τη ζωή μου είναι ο αυθορμητι-
σμός και η αλήθεια. Ο αγώνας αυτός δεν είναι για
τη Νάντια. Είναι για αυτό που πρεσβεύω, δηλαδή
για το πώς το ΠΑΣΟΚ θα πιάσει ξανά το νήμα με
την κοινωνία».

Με αιχμηρές επισημάνσεις προς όλες τις κατευθύν-
σεις μίλησε στο Μενίδι ο Μιχάλης Κατρίνης: «Αυτοί που
λένε ότι θα κερδίσουν τον κ. Μητσοτάκη (στα λόγια) και
θα κάνουν το ΠΑΣΟΚ κυβέρνηση και πρώτο κόμμα (πά-
λι στα λόγια), θα πρέπει πρώτα να μας πουν και να πεί-
σουν ότι θα κάνουν αντιπολίτευση. Αντιπολίτευση δεν
μπορούν να κάνουν όσοι ήταν απόντες και είχαν εξα-
φανιστεί. Αντιπολίτευση δεν μπορούν να κάνουν όσοι
σιωπούν αλλά και όσοι είχαν αυτή την ευκαιρία αλλά
δεν έκαναν πραγματική αντιπολίτευση». 

Έμπειρα στελέχη των υποψηφίων προσπαθούν να λύσουν 
την πολιτική... τρίλιζα «ποιος θα στηρίξει ποιον» 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Ο γρίφος με τις συμμαχίες στον β’ γύρο
ΕΚΛΟΓΕΣ ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ



Νέα εξέλιξη στα κομματικά ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς παρελθόν αποτε-
λεί από τον ραδιοφωνικό σταθμό 105,5 Στο Κόκκινο ο μέχρι πρότινος διευ-
θυντής Αδάμ Γιαννίκος. Η απομάκρυνση του Αδάμ Γιαννίκου από τη διεύ-
θυνση του ραδιοφωνικού σταθμού έγινε με ανακοίνωση της Left Media
στους εργαζομένους, η οποία ανέφερε ότι ο κ. Γιαννίκος απαλλάσσεται
από τα καθήκοντά του στη διεύθυνση του 105,5 Στο Κόκκινο. Ο Αδάμ Γιαν-
νίκος, με ανάρτησή του στα κοινωνικά δίκτυα, αναφέρει ότι ενημερώθηκε

για την απομάκρυνσή του από συναδέλφους του. Σε νεότερη ανάρτησή του
τόνισε ότι η καρατόμησή του δεν αποτελεί έκπληξη, καθώς τις τελευταίες
εβδομάδες τού ασκήθηκε κάθε είδους πίεση (γραπτή ή προφορική, μέσω
διαρροών, ανακοινώσεων και δημοσιευμάτων), προκειμένου να αποχω-
ρήσει. «Στην προσπάθεια ορισμένων κύκλων να μου φορτωθούν όλα τα
κακώς κείμενα στα ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ, μεθοδεύτηκε η παραίτησή μου»,
ανέφερε επίσης ο Αδάμ Γιαννίκος.

Οι καρατομήσεις συνεχίζονται 
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Το κουτσομπολιό 
στο επίκεντρο 

Το Σαββατοκύριακο που μας πέρασε ήταν γεμάτο από
ζητήματα παραπολιτικής και περισσότερο κουτσομπολι-
ού. Τα ΜΜΕ ασχολήθηκαν με το pre-wedding πάρτι της
Θεοδώρας Γλίξμπουργκ και του Μάθιου Κουμάρ στο Βυ-
ζαντινό Μουσείο, όπου χόρεψαν τη «Δραπετσώνα», και
με το τρίτο πρόσωπο στο διαζύγιο της Όλγας Κεφαλο-
γιάννη και του Μάτσα. 

Έρχονται ανακοινώσεις 
την Πέμπτη;

Στον Νίκο Χατζηνικολάου και το πρώτο «Ενώπιος
Ενωπίω» της σεζόν θα εμφανιστεί, σύμφωνα με τον δη-
μοσιογράφο, ο έκπτωτος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Το περι-
βάλλον του Στέφανου Κασσελάκη μιλούσε για ανακοίνω-
ση της υποψηφιότητάς του μετά την Τετάρτη. Η εκπομπή,
η πρώτη στην οποία ο Κασσελάκης θα μιλήσει μετά την
καθαίρεσή του, θα μεταδοθεί την Πέμπτη. Ίσως να το κά-
νει εκεί, δεδομένου ότι αμέσως μετά αναχωρεί για δε-
καήμερο ταξίδι στις ΗΠΑ. Αλλιώς θα το κάνει είτε από τις
ΗΠΑ είτε αρκετά καθυστερημένα είτε… καθόλου.

Τι ρουσφέτι ζήτησε ο Κασσελάκης από την Παγώνη; 
Σε μια αποκάλυψη προχώρησε την Κυριακή η πρόεδρος των γιατρών Ματίνα Παγώνη. Δήλωσε ότι ο Στέφα-

νος Κασσελάκης τής ζήτησε… ρουσφέτι για τον σύζυγό του. «Μου είχε ζητήσει να έρθει ο Τάιλερ στην κλι-
νική μου. Δεν είχαμε αντίρρηση, το είχαμε συζητήσει». Βλέπετε, το παιδί θέλει δουλειά, είναι και νοση-
λευτής. Τελικά ο εθνικός μας σύζυγος το ξανασκέφτηκε και δεν θα πάει υπάλληλος. Αντίθετα ανοίγει γυ-
μναστήριο στην πολυκατοικία που μένουν με τον Στέφανο. Το «Barry’s Greece». Μια επιχείρηση που στή-

θηκε με το «αστρονομικό» κεφάλαιο των 1.000 ευρώ.
Η διάρκεια της εταιρείας, λοιπόν, ορίζεται σε 30 έτη, ενώ το κεφάλαιό της σε 1.000 ευρώ που διαιρείται

σε 100 εταιρικά μερίδια κεφαλαιακών εισφορών, ονομαστικής αξίας 10 ευρώ το καθένα. Επιπλέον βεβαι-
ώνεται από τους συμβαλλόμενους στο παρόν εταίρους ότι είναι ολοσχερώς καταβεβλημένο κατά τη σύ-

στασή της. Πάω να γραφτώ για personal training…

Ο ασθενής Καχριμάνης και η πρόσληψη  
του αδερφού τού γαμπρού του

Μ
ετά τις αποκαλύψεις της «Political», το θερμόμετρο χτύπησε
κόκκινο και μάθαμε ότι ο περιφερειάρχης Ηπείρου Αλέξαν-
δρος Καχριμάνης ανέβαλε όλες τις συνεδριάσεις (και του συν-

τονιστικού της πολιτικής προστασίας) και νοσηλεύεται στο Πανεπιστημιακό
Νοσοκομείο Ιωαννίνων. Ασθενεί ο κ. περιφερειάρχης κι εμείς δεν έχουμε
παρά να ευχηθούμε να είναι καλά ο άνθρωπος στην υγεία του, αν και στην
Ήπειρο μαθαίνω ότι -εντελώς συμπτωματικά- άρχισε η… παρέλαση μελών
της Περιφερειακής Επιτροπής και εκπροσώπων των παρατάξεων της αντι-
πολίτευσης του Περιφερειακού Συμβουλίου Ηπείρου ενώπιον του εισαγ-
γελέα για την υπόθεση των απευθείας αναθέσεων. Από το πρωί της Δευτέ-
ρας καταθέτουν όσοι κλήθηκαν στο πλαίσιο της εντολής διενέργειας προ-

καταρκτικής εξέτασης για τις απευθείας αναθέσεις από την Εισαγγε-
λία Ιωαννίνων. Την ίδια ώρα, όπως μπορείτε να δείτε στη σχετική φω-
τογραφία, έξω από την περιφέρεια κάποιοι έγραψαν διάφορα συν-
θήματα για τον… Αλέκο, ενώ σας έχω και άλλη μια αποκάλυψη-έκ-
πληξη. Ποιον λέτε ότι είχε προσλάβει ο Καχριμάνης στην περιφέρεια
ως επιστημονικό σύμβουλο; Σας εξασφάλισα και το σχετικό έγγρα-
φο… Τον αδερφό τού γαμπρού του! Κι αυτό τυχαίο; Κι αυτό… οικο-
γενειακή σύμπτωση; 
ΥΓ.: Κύριε Καχριμάνη, όταν με το καλό αναρρώσετε να πάτε ένα
ταξιδάκι αναψυχής είτε στην Αλβανία είτε στα Σκόπια. Ξέρω ότι
έχετε ιδιαίτερη αδυναμία σε αυτές τις γειτονικές χώρες.

Κύριε Καχριμάνη, μήπως
θυμάστε ποιον προσλάβατε

πριν από δύο χρόνια, το 2022
(με τον ίδιο τρόπο που κάνατε με τον
τύπο των 37.200 ευρώ), για να κλείνει
τα φώτα και τα παράθυρα στην περι-
φέρεια; Αν δεν θυμάστε, θα σας ενη-
μερώσουμε εμείς αύριο. Είπαμε, το
μαρτύριο της σταγόνας...
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Σταϊκούρας: «3,27 δισ.
στο Δημόσιο από
τη νέα σύμβαση
της Αττικής Οδού» - 
«Άμεση μείωση διοδίων»

Τ
ην Παρασκευή θα εισπράξει το Δημό-

σιο 3,27 δισ. ευρώ από τη νέα σύμβα-

ση παραχώρησης της Αττικής Οδού,

όπως ανέφερε στη Βουλή ο υπουργός Υπο-

δομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.

Μάλιστα, τόνισε πως η νέα σύμβαση αποτελεί

ισχυρή απόδειξη ότι η συνεργασία δημόσιου

και ιδιωτικού τομέα μπορεί να είναι διαφανής

αλλά και αποδοτική και για τις δύο πλευρές.

Στη συνέχεια επισήμανε ότι το αντίτιμο των

διοδίων μειώνεται από την ερχόμενη Κυρια-

κή. «Η μείωση των διοδίων στα 2,5 από 2,8

ευρώ, που προβλέπεται στη νέα σύμβαση, θα

τεθεί σε ισχύ από τις 6 Οκτωβρίου», ανέφερε

ο κ. Σταϊκούρας και συμπλήρωσε ότι από την

πληρωμή διοδίων προβλέπεται απαλλαγή

των ΑμεΑ. «Με τη νέα σύμβαση προχωρούμε

στην αναβάθμιση οδικής ασφάλειας και την

ελαχιστοποίηση της δαπάνης των χρηστών»,

δήλωσε εν συνεχεία, κάνοντας λόγο για μια

«θετική εξέλιξη για τους κατοίκους, τους ερ-

γαζόμενους, την ελληνική οικονομία και το

Δημόσιο». Για την ουσία της σύμβασης ο

υπουργός Υποδομών παρατήρησε ότι το αν-

τάλλαγμα των 3,27 δισ. ευρώ είναι το υψηλό-

τερο στην ιστορία του ΤΑΙΠΕΔ και θα διατεθεί

για τη μείωση του δημόσιου χρέους, το οποίο

μόνο από αυτήν τη συναλλαγή περιορίζεται

σχεδόν κατά μιάμιση μονάδα του ΑΕΠ.

Μετά τον Ψινάκη 
στους... Απαράδεκτους
Η Διαμαντοπούλου συνεχίζει τις νερόβραστες
εμφανίσεις και τα δήθεν χιουμοριστικά βιντεά-
κια. Από την εκπομπή του Ηλία Ψινάκη βγήκε
για πίτσες με τους θρυλικούς «Απαράδεκτους»
και τον Σταμάτη Φασουλή - μόνο που έμειναν
σε κάτι ξεπερασμένα αστεία μιας άλλης επο-
χής… Σε βίντεο με πρωταγωνιστές τον Σταμάτη
Φασουλή και την παρέα των «Απαράδεκτων»
(Δήμητρα Παπαδοπούλου, Σπύρος Παπαδόπου-
λος και Γιάννης Μπέζος) η Άννα Διαμαντοπού-
λου γευματίζει μαζί τους και συζητούν για το
ΠΑΣΟΚ. Ο Σπύρος Παπαδόπουλος σχολιάζει
κάποια στιγμή: «Η Άννα δεν μιλάει ξύλινα», για
να λάβει την απάντηση από τη Δήμητρα: «Είναι
φυτό όμως!». Το τι κράξιμο έπεσε στα social
media για την... Αννούλα του χιονιά καλύτερα
να μη σας το γράψω... 

Θα τους τινάξει 
στον αέρα ο Στέφανος;
Σας είχα προειδοποιήσει για τα σχέδια Κασσε-
λάκη, τα οποία έγιναν εφιάλτης στον ΣΥΡΙΖΑ…
Έναν φόβο (ανάμεσα στους πολλούς) τον έχουν
τα στελέχη της Κουμουνδούρου τα τελευταία
24ωρα: το ενδεχόμενο ο έκπτωτος αρχηγός να
αξιοποιήσει το Συνέδριο που θα προηγηθεί της
εκλογής προέδρου για να επανέλθει. Αν συμ-
βεί κάτι τέτοιο, είναι προφανές ότι η διαδικασία
θα τιναχτεί στον αέρα!

Κάθε καλό για 
τον υιό του Παύλου
Τις καλύτερες ευχές μας για τον υιό Μαρινά-
κη, τον Δημήτρη, ο οποίος βαφτίστηκε στον
Ιερό Ναό του Αγίου Διονυσίου Αρεοπαγίτου
το Σάββατο. Δίπλα στον Παύλο Μαρινάκη και
τη σύζυγό του Κατερίνα Μαχαιριώτη βρέθη-
καν ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
και πολλοί υπουργοί και στελέχη της ΝΔ, με-
ταξύ των οποίων ο υπουργός Εθνικής Άμυνας
Νίκος Δένδιας, ο υπουργός Παιδείας Κυριά-
κος Πιερρακάκης, ο υπουργός Υγείας Άδω-
νις Γεωργιάδης, ο υπουργός Υποδομών Χρή-
στος Σταϊκούρας, ο υπουργός Ανάπτυξης Τά-
κης Θεοδωρικάκος, ο υπουργός Μετανά-
στευσης Νίκος Παναγιωτόπουλος και ο
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
μων Κώστας Τσιάρας, ο Άκης Σκέρτσος, ο
Μάκης Βορίδης, ο Χρήστος Ζωγράφος, ο Στέ-
λιος Κουτνατζής, ο Γιώργος Αμυράς, καθώς
και ο πρέσβης των ΗΠΑ Τζορτζ Τσούνης, μαζί
με πολλούς δημοσιογράφους. Νονές του παι-
διού έγιναν η πρόεδρος του ΙΝΕΔΙΒΙΜ Άννα
Ροκοφύλλου και η Μαρία Μαυροματίδου.

Καρφιά Κακλαμάνη για
υπουργούς και γραμματείς
Άμα πάρει φόρα ο Νικήτας δεν σταματάει…
Μιλώντας στο Mega ο Νικήτας Κακλαμάνης
εξήγησε τους λόγους για τους οποίους συνυ-
πέγραψε την ερώτη-
ση των «11» και πα-
ραπονέθηκε επειδή,
όπως είπε, δεν
υπάρχει καμία συ-
νεργασία της Κοινο-
βουλευτικής Ομά-
δας με τους υπουρ-
γούς. «Ήταν ταυτοτι-
κό και ιδεολογικό
και δεν ήταν θέμα να
ανατρέψουμε την
κυβέρνηση», τόνισε ο Νικήτας Κακλαμάνης.
Κατήγγειλε δε ότι οι υπουργοί δεν σηκώνουν
τηλέφωνο όταν καλεί βουλευτής του κόμμα-
τός τους, αλλά δεν βγαίνουν στο τηλέφωνο ού-
τε καν οι γενικοί γραμματείς.
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Επιτέλους έρχεται...

Πολλή συζήτηση προκάλεσε το άρθρο του Στέφανου
Κασσελάκη στο «Documento». Όχι τόσο όσα έγραφε
σε αυτό αλλά ο τρόπος που αυτό υπογραφόταν. «Πρώην
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ», ανέφερε το άρθρο, κάνοντας
πολλούς να πιστέψουν ότι ο έκπτωτος πρόεδρος του
κόμματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης άλλαξε τη
στάση του που μιλούσε για «πραξικοπήματα» και ανα-

γνωρίζει πλέον το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας στην
Κεντρική Επιτροπή. Λίγη ώρα αργότερα πάντως η εφη-
μερίδα ενημέρωνε πως επέλεξε η ίδια να τον χαρακτη-
ρίσει έτσι και πως ο ίδιος υπέγραφε μόνο ως «Στέφα-
νος Κασσελάκης». Και πάλι βέβαια η μη υπογραφή ως
«πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ» κάτι μπορεί να λέει για τη στά-
ση που αναμένεται να κρατήσει στη συνέχεια.

Επί δεκαετίες τώρα όλα τα κόμματα που περνούσαν
από την εξουσία είχαν να καταθέσουν το δικό τους
σχέδιο για «ένα νέο παραγωγικό μοντέλο». Φαίνεται
ότι αυτήν τη φορά έχει γίνει μια πολύ συστηματική
δουλειά και η κυβέρνηση αναμένεται να φέρει ένα
ολοκληρωμένο πλαίσιο. Όταν το μάθουμε, θα μπορού-
με να τοποθετηθούμε. Επισήμως ο υπουργός Ανάπτυ-
ξης Τάκης Θεοδωρικάκος θα ανακοινώσει στις 21
Οκτωβρίου το σχέδιο της κυβέρνησης για την ανασυγ-
κρότηση της βιομηχανίας και το νέο παραγωγικό μον-

τέλο που πρέπει να εφαρμόσει η χώρα για να «τρέξει»
ταχύτερα η οικονομία. Η κυβέρνηση ακούει τους πα-
ραγωγικούς φορείς και τους εκπροσώπους της κοινω-
νίας και θεωρούμε ότι οι περισσότερες από τις προτά-
σεις μπορούν να υιοθετηθούν. Το μόνο σίγουρο είναι
ότι χωρίς βιομηχανία δεν μπορεί να σταθεί όρθια μια
χώρα και δεν μπορούν να κινητοποιηθούν κεφάλαια ή
να παραμείνουν νέοι άνθρωποι στον τόπο τους ή να
επιστρέψουν από το εξωτερικό. Περιμένουμε με ιδιαί-
τερο ενδιαφέρον τις ανακοινώσεις της κυβέρνησης... 

Η «πόρτα» από την ΠτΔ 
και το κανάλι στο TikTok

H Ζωή Κωνσταντοπούλου, αφού πήρε αρνητική απάν-
τηση από την Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κατερίνα Σακελ-
λαροπούλου για τη δημοσιοποίηση των πρακτικών του
Συμβουλίου Πολιτικών Αρχηγών της 6ης Ιουλίου 2015,
ξεκινάει κανάλι στο TikTok, όπου καθημερινά θα ενημε-
ρώνει για όλες τις δράσεις της «Αντιπολίτευσης Υπερά-
σπισης». Ζήλεψε το feedback του Μητσοτάκη και αυτή… 

Πού θα φτάσει 
η συμμετοχή στο ΠΑΣΟΚ;

Στην τελευταία εσωκομματική εκλογή, τον Δεκέμβριο
του 2021, εκείνοι που πήγαν στις κάλπες είχαν φτάσει τους
270.000. Τώρα ακούω στα πέριξ της Χαριλάου Τρικούπη
κάτι ακροβασίες περί 400.000 ψηφοφόρων! Σύντροφοι, αν
υπήρχε τέτοιο ενδιαφέρον, θα ήσασταν πρώτο κόμμα στις
ευρωεκλογές. Ηρεμήστε λίγο, είναι κακός σύμβουλος ο
μικρομεγαλισμός. 

Εντυπωσιασμένος από τον
άψογο τρόπο που η ΕΡΤ έβγα-
λε σε πέρας το εντελώς νέο
για τα ελληνικά πολιτικά
πράγματα debate μεταξύ των
υποψηφίων για την ηγεσία
στο ΠΑΣΟΚ δήλωσε ο πρωθυ-
πουργός. Όπως μου έλεγε συνεργάτης του, αν
και δεν μπόρεσε να το δει όλο καθώς το πρό-
γραμμά του στις ΗΠΑ ήταν βαρύ, έμεινε πολύ
ικανοποιημένος από τον επαγγελματισμό με
τον οποίο οι δημοσιογράφοι και συνολικά το
Ραδιομέγαρο έφεραν σε πέρας τη διαδικασία.

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Η υπογραφή στο άρθρο του Κασσελάκη

A
μεση ήταν η αντίδραση
του υφυπουργού Υποδο-
μών και Μεταφορών Βα-

σίλη Οικονόμου, ο οποίος προχώ-
ρησε στην απομάκρυνση του δι-
ευθυντή του πολιτικού του γρα-
φείου και προέδρου της ΟΝΝΕΔ
Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης
Δημήτρη Καρρά έπειτα από δη-
μοσίευμα στο οποίο φέρεται να
εμπλέκεται σε κύκλωμα traffic-
king 50 γυναικών από την Κολομ-
βία, που εξαρθρώθηκε τον Ιούνιο
του 2023.

Στην ανακοίνωση που εξέδωσε
ο υφυπουργός Υποδομών αναφέ-
ρει πως «μετά τα δημοσιεύματα
που ήρθαν σε γνώση μου, το γρα-
φείο μου και το υπουργείο Υπο-
δομών και Μεταφορών παύει
άμεσα τη συνεργασία με τον κύ-
ριο Δημήτρη Καρρά. Δεν θα επιτρέψω για κανέναν λόγο να
υπάρξουν σκιές, ούτε να υπονομευτεί η αδιάκοπη δουλειά
που γίνεται με διαφάνεια, ούτε να αποπροσανατολιστεί η
κοινή γνώμη από τη διαρκή μάχη μας για τη βελτίωση της
καθημερινότητας των πολιτών».

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ του OmniaTV, στις δύο από τις
τρεις εταιρείες με τις οποίες το κύκλωμα ξέπλενε τα έσο-
δά του από την εμπορία γυναικών εμπλέκεται ο Δημήτρης

Καρράς. Στην πρώτη περίπτωση η εταιρεία που είχαν συ-
στήσει οι δύο βασικοί κατηγορούμενοι το 2020 φαίνεται
να έχει έδρα τη διεύθυνση του καταστήματος του κ. Καρ-
ρά, ενώ στη δεύτερη περίπτωση ο ίδιος παρουσιάζεται ως
υπεύθυνος σε κατάστημα των δύο κατηγορουμένων. Από
τη μεριά του ο Δημήτρης Καρράς κάνει λόγο για «λασπο-
λογίες» και «συκοφαντίες» και αναφέρει ότι έχει προ-
σφύγει στη δικαιοσύνη.

Ο Βασίλης Οικονόμου καρατόμησε
τον διευθυντή του πολιτικού του γραφείου
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Μέχρι και Μπάτμαν
έγινε για χάρη σας
Ζ

ει ένα δράμα ο Στέφανος. Άφησε, λέει, την καλή ζωή του στις ΗΠΑ για χάρη του ΣΥΡΙΖΑ. Τους

έκανε τη χάρη να πάρει το κόμμα και οι Συριζαίοι, αντί να τον χειροκροτούν, έχουν το θράσος και

τον κατηγορούν! Αχάριστοι Μαδουραίοι. Άφησε μια στρωμένη ζωή και καριέρα για να σας κάνει

ανθρώπους και εσείς τον αμφισβητείτε… Ήρθε να καθαρίσει το Γκόθαμ Σίτι και εσείς γελάτε μαζί του;
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Δ εν ήταν και πολύ δύσκολο να προβλέψει κανείς αυτό που συνέβη την Κυ-

ριακή 29 Σεπτεμβρίου στην Αυστρία. Το ακροδεξιό κόμμα FPÖ, του Χέρμ-

περτ Κικλ, ήταν ο θριαμβευτής των κοινοβουλευτικών εκλογών, συγκεν-

τρώνοντας 28,8%, όπως ακριβώς έλεγαν εδώ και καιρό οι δημοσκοπήσεις. Το FPÖ δεν

είναι «συντηρητικό», ούτε «πολύ δεξιό»·

όσο κι αν θελήσουν ενδεχομένως κάποι-

οι να ωραιοποιήσουν τις καταστάσεις, εί-

ναι ακροδεξιό με τη βούλα. 

Το ίδρυσε, το 1956, ο Άντον Ράιτχαλερ,

πρώην αξιωματικός των SS. Η ιδεολογική

του συγκρότηση βασίζεται στον παγγερ-

μανισμό και άλλες ιδέες βγαλμένες από

τα πιο γλυκά όνειρα (και την πιο σκοτεινή

πραγματικότητα) των ναζί. 

Από το 1989 που το ανέλαβε ο Γιοργκ

Χάιντερ, το κόμμα έστρεψε την προσοχή

του εναντίον της μετανάστευσης. Ο στό-

χος άλλαξε, η ουσία παρέμεινε η ίδια. Ο

Χάιντερ ακύρωσε τις όποιες προηγούμε-

νες προσπάθειες να δείξει το FPÖ ένα

πιο μετριοπαθές πρόσωπο και ξεκίνησε

ολομέτωπες και συχνά στα όρια της νο-

μιμότητας ρητορικές επιθέσεις εναντίον

των «ξένων». Ανάμεσα στα άλλα, είπε το

1991 ότι η «ναζιστική Γερμανία είχε πολύ

αξιοπρεπείς πολιτικές απασχόλησης».

Το 1999 το FPÖ πήρε 26% και μπήκε

στην κυβέρνηση συνασπισμού, αλλά η

συνύπαρξη με τη mainstream πολιτική

και την πολλή δημοκρατία τού έπεσε βα-

ριά και τελικά αποχώρησε. Ακολούθησε

μια περίοδος δημοσκοπικής πτώσης.

Το 2017 ξαναπήρε 26% και μπήκε στην

κυβέρνηση συνασπισμού εκείνου του

ανεκδιήγητου Σεμπάστιαν Κουρτζ. Μετά

το «σκάνδαλο Ίμπιζα» και την αποκάλυ-

ψη ότι το FPÖ τα έπαιρνε από τους Ρώ-

σους, ο συνασπισμός διαλύθηκε. 

Μισανθρωπικές ρητορικές
Και τώρα είναι η σειρά του Κικλ, ο οποίος μεταξύ άλλων έχει προτείνει όλοι οι

αιτούντες άσυλο και γενικώς οι μετανάστες να «συγκεντρωθούν σε έναν ενιαίο

χώρο κάπου στη χώρα» (δεν μας είπε αν είχε ήδη έτοιμο το όνομα από προ-

ηγούμενες λαμπρές εποχές του παγγερμανισμου), να τεθεί εκτός νόμου η δια-

νομή του Κορανίου, είναι φιλορώσος, θέλει να σταματήσει η ευρωπαϊκή βοή-

θεια προς την Ουκρανία, πιστεύει στο concept της «Μητέρας Πατρίδας» και την

αυστριακότητα των κατοίκων της, θαυμάζει τον Όρμπαν και έχει ταχθεί στο πα-

ρελθόν υπέρ της αποχώρησης της Αυστρίας από την ΕΕ. Ο Κικλ απηχεί ανατριχιαστικά

τη ναζιστική αλλά και την πιο ακραία δεξιά και εθνικιστική ρητορική του σήμερα. 

Δεν είναι δύσκολο να κάνει κανείς αναγωγές. 

Οι ευρωπαϊκές χώρες βρίσκονται αντιμέτωπες με ένα πρόβλημα που δεν έχουν κα-

ταφέρει να λύσουν, ούτε ως μονάδες ούτε ως σύνολο: το Μεταναστευτικό. 

Πολλοί (στα πολύ δεξιά κυρίως) φαίνεται να πιστεύουν ότι αν χτίσεις πανύψηλα τεί-

χη γύρω από τη χώρα σου και σταματήσεις να επιτρέπεις τη διέλευση ή και την παρα-

μονή μεταναστών, το πρόβλημα ως διά μαγείας θα εξαφανιστεί. Κάποιοι άλλοι ενδε-

χομένως επιθυμούν πιο δραστικά μέτρα, να κάθεσαι μέσα από το τείχος και να τους

πυροβολείς, ας πούμε, πριν φτάσουν στα σύνορά σου. Όταν τα σύνορά σου είναι και

θαλάσσια, βέβαια, και είσαι και δίπλα

στις χώρες προέλευσης, το πρόβλημα

γίνεται λίγο πιο περίπλοκο, αλλά δεν

βαριέσαι…

Κάθε φορά που μια ευρωπαϊκή χώρα

φρικάρει και στρέφεται προς τα πολύ

δεξιά και παρεκκλίνει από τα Δουβλίνα

και τις άλλες συμφωνίες, κάποια άλλη

επιβαρύνεται. Μετά φρικάρει η άλλη

που επιβαρύνεται και στρέφεται προς

τα πιο δεξιά και πάει λέγοντας. Είναι κά-

ποιου είδους τροφική αλυσίδα. Και η

Ελλάδα, ατυχώς, είναι φύσει και θέσει

στα πολύ χαμηλά της στρώματα. 

Η απειλή για την Ελλάδα
Κανείς από όλους εκείνους που ζη-

τούν απόλυτες λύσεις και «να μη βά-

ζουμε μέσα μετανάστες» και όλα αυτά

τα πολύ γενναία και εθνικοπατριωτικά

δεν σκέφτεται ότι, ενώ κάποιοι άλλοι -η

Αυστρία για παράδειγμα- μπορούν να το

κάνουν, εμείς δεν μπορούμε. Για αυτό

γίνανε τα Δουβλίνα, κυρίως για να προ-

στατευτούν χώρες όπως η Ελλάδα, η

Ιταλία και η Ισπανία, στις οποίες μοιραία

θα συνεχίσουν να έρχονται άνθρωποι.

Κι εμείς θα μπαίναμε στις βάρκες, αν η

εναλλακτική μας ήταν να κάτσουμε να

μας βομβαρδίζει ο ένας και ο άλλος, ή

να πεθάνουν τα παιδιά μας από την πεί-

να. Ελάτε τώρα…

Δεν είναι μόνο ανθρωπιστικό το θέμα,

που είναι ΚΑΙ ανθρωπιστικό, φυσικά,

εκτός αν θέλεις να γίνεις σαν τους ιδρυτές του FPÖ και να αξιολογείς την αν-

θρώπινη ζωή χαμηλότερα από την εθνική σου «καθαρότητα». 

Είναι δεδομένο ότι η Ευρώπη θα την πληρώσει τη στροφή προς τα ακροδε-

ξιά. Μπορεί σε πρώτο χρόνο όλα αυτά τα λαϊκιστικά να ακούγονται θελκτικά,

επειδή εξάλλου απευθύνονται και στα χαμηλότερα ένστικτα των ανθρώπων,

αλλά μακροπρόθεσμα δεν λειτουργούν. Έχουν δοκιμαστεί στο παρελθόν και

δεν λειτούργησαν. Αντιθέτως, έφεραν όλον τον κόσμο στην πιο σκοτεινή του

περίοδο. 

Η Ελλάδα είναι κι αυτή αντιμέτωπη με τέτοιες απειλές, αλλά όχι στον ίδιο βαθμό. Ελ-

πίζω ότι απέχουμε πολύ ακόμη από το να ξυπνήσουμε ένα πρωί και να δούμε τον Βε-

λόπουλο στο 28%, αλλά και από το να συρθούν τα μετριοπαθή κόμματα προς τις ρητορι-

κές και τις πολιτικές που ευαγγελίζονται ο ίδιος και οι συν αυτώ προκειμένου να τους

ανασχέσουν. 

Η Ελλάδα δεν είναι Αυστρία. Από καμία άποψη. Καλό θα είναι να το θυμόμαστε αυτό. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η Ελλάδα δεν
είναι Αυστρία
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Τ
ελειωμό δεν έχουν οι αποκαλύψεις για το πώς
γίνονται οι απευθείας αναθέσεις στην Περιφέ-
ρεια Ηπείρουκαι όσο το ψάχνει κανείς τόσο χά-

νεται σε κυκεώνα αποφάσεων που αναφέρονται σε
συγκεκριμένα έργα και τις αναθέσεις των συγκεκριμέ-
νων αποφάσεων που αναφέρονται σε άλλα έργα. 

Όμως όσο και αν προσπαθεί ο περιφερειάρχης να
υποβαθμίσει το θέμα των αμφιβόλου νομιμότητας
αναθέσεων, μέσα σε πακτωλό θεμάτων και αποφάσε-
ων του Περιφερειακού Συμβουλίου, ματαιοπονεί. 

Στα γραφεία της «Political», αυτή τη φορά έφτασε η
επίσημη καταγγελία του κυρίου Θεό-
δωρου Δασούλα, ο οποίος έχει στεί-
λει λεπτομερέστατη αναφορά στους
αρμόδιους φορείς, υπουργείο Εσω-
τερικών, Αρχή Δημόσιας Διαφάνειας
και Αποκεντρωμένη Διοίκηση Ηπεί-
ρου-Δυτικής Μακεδονίας ζητώντας
να ελεγχθεί η νομιμότητα συγκεκρι-
μένων συμβάσεων, οι οποίες επιλέχ-
θηκαν ενδεικτικά από τον καταγγέλ-

λοντα μέσα στον ορυμαγδό παρόμοιων αποφάσεων
και αναθέσεων.

Δαφνούλα-Νεοκαισάρεια… 
σημειώσατε 2

Με την υπ. αριθμ. απόφαση 5/304/19-02-2024 (αρ.
ΑΔΑ: ΨΠΤΗ7Λ9- Ξ4Λ) και για το 25ο θέμα, η Περιφε-
ρειακή Επιτροπή της Περιφέρειας Ηπείρου εγκρίνει τη
δαπάνη συνολικού ποσού €24.800,00 με ΦΠΑ και τη
διάθεση της απαιτούμενης πίστωσης σε βάρος των πι-
στώσεων του έργου της ΣΑΕΠ 530 Ηπείρου με Κ.Α.
2018ΕΠ53000001 και τίτλο «Συντήρηση-αποκατάστα-
ση εθνικού, επαρχιακού και λοιπού οδικού δικτύου
Περιφέρειας Ηπείρου», για την υλοποίηση του υποέρ-
γου της ΠΕ Ιωαννίνων «Προμήθεια ασφαλτομίγματος
για την αποκατάσταση βατότητας του χώρου κοινό-
χρηστων δραστηριοτήτων με την ΤΚ Δαφνούλας (προ-
μήθεια υλικών)».

Μέχρι εδώ όλα καλά και νόμιμα για να δουν χαρά
και οι κάτοικοι της Δαφνούλας που θα φτιαχτεί ο δρό-
μος τους. Τσάμπα, όμως, η χαρά τους που δεν κράτησε
για πολύ.

Για την παραπάνω απόφαση (5/304/19-02-2024 αρ.
ΑΔΑ: ΨΠΤΗ7Λ9- Ξ4Λ) ο περιφερειάρχης Ηπείρου με
την από 4/3/2024 (αρ. ΑΔΑ: 9Ι8Φ7Λ9-Φ7Ρ) απόφαση
απευθείας ανάθεσης, αναθέτει την προμήθεια ασφαλ-
τομίγματος και αδρανών υλικών για την αποκατάσταση
του οδικού δικτύου στα όρια της Νεοκαισάρειας (προ-
μήθειαυλικών) συνολικού ποσού €24.800,00 με ΦΠΑ.

Για την ιστορία, η Δαφνούλα από τη Νεοκαισάρεια
απέχει 15 χιλιόμετρα και βρίσκονται σε εντελώς δια-
φορετικές κατευθύνσεις (χάρτης 1).

Οι επόμενες τέσσερις απευθείας αναθέσεις κρύβουν
εκπλήξεις που μόνο ευχάριστες δεν είναι. 

Η διπλή αναθεσούλα
σε Περιστέρι και Πλατανιά

Τον Μάρτιο του 2024 με την υπ. αρ. απόφαση
8/552/19-03-2024 (ΑΔΑ: ΨΕ567Λ9- ΒΟΓ) για το 71ο

θέμα η Περιφερειακή Επιτροπή της Περιφέρειας
Ηπείρου εγκρίνει τη δαπάνη συνολικού ποσού
€24.800,00 με ΦΠΑ και τη διάθεση της απαιτούμενης
πίστωσης σε βάρος των πιστώσεων του έργου της ΣΑ-

ΕΠ 530 Ηπείρου με Κ.Α. 2018ΕΠ53000001 και τίτλο
«Συντήρηση-αποκατάσταση εθνικού, επαρχιακού και
λοιπού οδικού δικτύου Περιφέρειας Ηπείρου», για την
υλοποίηση του υποέργουτης ΠΕ Ιωαννίνων «Βελτιωτι-

κές εργασίες οδοστρώματος για ασφαλή κίνηση στα
ορεινά του Περιστερίου (παροχή υπηρεσιών)».

Για την παραπάνω απόφαση ο περιφερειάρχης
Ηπείρου προχωρά σε δύο απευθείας αναθέσεις των
24.800 ευρώ (με ΦΠΑ) η καθεμία, ως εξής:

Α) Με ΑΔΑ: 6Ω9Ν7Λ9-ΤΔΤ απευθείας ανάθεση για
βελτιωτικές εργασίες οδοστρώματος για ασφαλή κί-
νηση στα ορεινά του Περιστερίου (παροχή υπηρεσιών)
συνολικού ποσού €24.800 με ΦΠΑ(την αριθ. απόφαση
8/552/19-03-2024 ΑΔΑ: ΨΕ567Λ9-ΒΟΓ) και την ανά-
θεση-φάντασμα που δεν αναφέρεται στην απόφαση, 

Β) Με ΑΔΑ: 6Χ5Ω7Λ9-Χ0Κ απευθείας ανάθεση για
προμήθεια ασφαλτομίγματος για τη βελτίωση βατότη-
τας σύνδεσης ΔΔ Πλατανιά με Καραδήμα (προμήθεια
υλικών) συνολικού ποσού €24.800,00 με ΦΠΑ (την
αριθ. απόφαση 8/552/19-03-2024 ΑΔΑ: ΨΕ567Λ9-
ΒΟΓ). 

Στην ίδια συνεδρίαση της Περιφερειακής Επιτρο-
πής και στο 75ο θέμα αρ. απόφασης (8/556/19-03-
2024 ΑΔΑ: ΨΕ567Λ9- ΒΟΓ) η Περιφερειακή Επιτροπή
εγκρίνει τη δαπάνη συνολικού ποσού €24.800,00 με
ΦΠΑ και τη διάθεση της απαιτούμενης πίστωσης σε
βάρος των πιστώσεων του έργου της ΣΑΕΠ 530 Ηπεί-
ρου με ΚΑ 2018ΕΠ53000001 και τίτλο «Συντήρηση-
αποκατάσταση εθνικού, επαρχιακού και λοιπού οδι-
κού δικτύου Περιφέρειας Ηπείρου», για την υλοποί-
ηση του υποέργου της ΠΕ Ιωαννίνων «Παροχή υπηρε-
σιών τεχνικού συμβούλου για τη σύνταξη μελετών
βελτίωσης οδοποιίας-υδραυλικών-σήμανσης της
επαρχιακής οδού Κατσικά-Ανατολής-Ιωαννίνων (πα-
ροχή υπηρεσιών)».

Και πάλι κατά την προσφιλή του μέθοδο ο περιφε-
ρειάρχης Ηπείρου προχωρά σε δύο απευθείας αναθέ-
σεις.

Α) Με ΑΔΑ: 92ΩΠ7Λ9-3ΡΑ απευθείας ανάθεση για
παροχή υπηρεσιών τεχνικού συμβούλου για τη σύντα-
ξη μελετών βελτίωσης οδοποιίας-υδραυλικών-σή-
μανσης της επαρχιακής οδού Κατσικά-Ανατολής-
Ιωαννίνων (παροχή υπηρεσιών) συνολικού ποσού
€24.800,00 με ΦΠΑ (την αριθ. απόφαση 8/556/19-03-
2024 ΑΔΑ: ΨΕ567Λ9- ΒΟΓ) και την ανάθεση μπόνους
που επίσης δεν αναφέρεται στην αρχική απόφαση. 

Β) Με ΑΔΑ: ΡΟΝ47Λ9-Θ4Δ απευθείας ανάθεση για
ηλεκτροφωτισμό γέφυρας Βοϊδομάτη Κλειδωνιάς
(παροχή υπηρεσιών) συνολικού ποσού €7.440,00 με
ΦΠΑ (την αριθ. απόφαση 8/556/19-03-2024 ΑΔΑ:
ΨΕ567Λ9- ΒΟΓ).

Βέβαια στην ανάθεση μπόνους του ηλεκτροφωτι-
σμού της γέφυρας του Βοϊδομάτη το ποσό ήταν «μι-
κρούλι», αλλά συμβαίνουν και αυτά στη ζωή! Φαίνεται
οι λάμπες είναι φτηνές!

ΣΤΟ ΦΩΣ ΟΙ «ΑΜΑΡΤΩΛΕΣ» ΑΝΑΘΕΣΕΙΣ ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΗΠΕΙΡΟΥ

Πώς διπλασιάζονται 
τα ποσά χωρίς 

έγκριση και έλεγχο 

«Βροχή»οι επώνυμες 
καταγγελίες 
για τις υπογραφές Καχριμάνη
σε συγκεκριμένα έργα 

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Οι δύο αποφάσεις του κ. Καχριμάνη για απευθείας αναθέσεις έργων στη Νεοκαισάρεια 

Ο χάρτης δείχνει ότι τα χωριά Δαφνούλα και Νεοκαισάρεια 
απέχουν 15 χιλιόμετρα και βρίσκονται σε διαφορετικές κατευθύνσεις 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Α
ς δούμε την περίπτωση της από-
φασης 3/239/06-02-2024 με
αριθμό ΑΔΑ: 979Φ7Λ9- Β1Η, που

αντιστοιχεί στο 56ο θέμα της ημερήσιας
διάταξης της συνεδρίασης της Περιφερει-
ακής Επιτροπής της Περιφέρειας Ηπείρου.

Αποφασίζεται η έγκριση δαπάνης και διάθεση
πίστωσης συνολικού ποσού €24.800 με ΦΠΑ για
την υλοποίηση του υποέργου της ΠΕ Ιωαννίνων
«Παροχή υπηρεσιών τεχνικού συμβούλου για τη
λήψη αδειοδοτήσεων των έργων: 1. Βελτίωση
συνδετήριας οδού οικισμού Βαθυπέδου με
επαρχιακό δίκτυο Παλαιοχωρίου Συρράκου και
2. Βελτίωση επαρχιακής οδού από Λεπτοκαρυά
Θεσπρωτίας έως περιοχή ΙΜ Αγίας Μαρίνας Λύ-
κου (παροχή υπηρεσιών)».

Για την παραπάνω απόφαση ο κύριος Καχρι-
μάνης προχωρά σε δύο απευθείας αναθέσεις των
€24.800 με ΦΠΑ.

Α) ΑΔΑ: ΨΞ8Κ7Λ9-42Χ «Απόφαση περιφερει-
άρχη για την απευθείας ανάθεση» (την αριθ. από-
φαση 3/239/06-02-2024ΑΔΑ: 979Φ7Λ9Β1Η).

Παροχή υπηρεσιών τεχνικού συμβούλου για
τη λήψη αδειοδοτήσεων των έργων: 1. «Βελτίωση
συνδετήριας οδού οικισμού Βαθυπέδου με
επαρχιακό δίκτυο Παλαιοχωρίου Συρράκου και
2. Βελτίωση επαρχιακής οδού από Λεπτοκαρυά
Θεσπρωτίας έως περιοχή Ι.Μ. Αγίας Μαρίνας Λύ-
κου» (παροχή υπηρεσιών)

Β) ΑΔΑ: ΡΛΟ17Λ9-5ΣΦ «Απόφαση περιφερει-
άρχη για την απευθείας ανάθεση» (την αριθ. από-
φαση 3/239/06-02-2024ΑΔΑ: 979Φ7Λ9-Β1Η).

Συντήρηση οδικού δικτύου και απομάκρυνση
φερτών υλικών από τμήμα του ρέματος στα όρια
του Κεφαλοχωρίου (παροχή υπηρεσιών) συνολι-
κού ποσού €24.800 με ΦΠΑ.

Εδώ λοιπόν η έκπληξη είναι το Κεφαλοχώρι, το
οποίο δεν υπήρχε ούτε καν σαν υποψία στην από-
φαση της Περιφερειακής Επιτροπής, αλλά, παρ’
όλα αυτά, ο κύριος Καχριμάνης αποφάσισε με το
έτσι θέλω να το εντάξει ως έργο… (εκείνος το λέει
«παροχή υπηρεσιών»).

Και εκτός ημερήσιας διάταξης…
Επειδή λοιπόν φαίνεται ότι η ατζέντα της Περι-

φερειακής Επιτροπής δεν του φτάνει, πάντα
υπάρχει και η λύση της λίστας με τα θέματα που
εξετάζονται εκτός ημερήσιας διάταξης, οπότε ας
χώσουμε και εκεί καμιά απευθείας διπλή αναθε-
σούλα… Μήπως θα το πάρει κανείς χαμπάρι;

Τον Απρίλιο λοιπόν του 2024 με την υπ. αρ. από-
φαση 12/887/22-04-2024 και στο 13ο θέμα εκτός
ημερήσιας διάταξης η Περιφερειακή Επιτροπή της
Περιφέρειας Ηπείρου εγκρίνει τη δαπάνη συνολι-
κού ποσού €24.800 με ΦΠΑ και τη διάθεση της
απαιτούμενης πίστωσης σε βάρος των πιστώσεων
του έργου της ΣΑΕΠ 530 Ηπείρου με Κ.Α.
2018ΕΠ53000001 και τίτλο «Συντήρηση-αποκατά-
σταση εθνικού, επαρχιακού και λοιπού οδικού δι-
κτύου Περιφέρειας Ηπείρου», για την υλοποίηση
του υποέργου της ΠΕ Ιωαννίνων «Συντήρηση
επαρχιακού δικτύου και ερεισμάτων από Κωστά-
νιανη έως Τύρια (παροχή υπηρεσιών)».

Για την παραπάνω απόφαση ο περιφερειάρχης
Ηπείρου προχωρά σε δύο απευθείας αναθέσεις
των €24.800 (με ΦΠΑ) η καθεμία.

Η πρώτη με ΑΔΑ: ΨΕΣΘ7Λ9-5ΛΣ η οποία αφο-
ρά στη «Συντήρηση επαρχιακού δικτύου και ερει-
σμάτων από Κωστάνιανη έως Τύρια» που αναφέ-
ρεται και πάλι ως παροχή υπηρεσιών συνολικού
ποσού €24.800 με ΦΠΑ (την αριθ. Απόφαση
12/887/22-04-2024 ΑΔΑ: 67ΖΟ7Λ9- Γ6Κ).

Η δεύτερη με ΑΔΑ: 6Ν277Λ9-ΩΘΨ που είναι
και η έκπληξη στην συγκεκριμένη ανάθεση για τη
«Συντήρηση ορεινού οδικού δικτύου για την προ-
σβασιμότητα παραγωγικών μονάδων στα όρια

του δήμου Καραϊσκάκη» που και πάλι αναφέρε-
ται ως παροχή υπηρεσιών συνολικού ποσού
€24.800 με ΦΠΑ (την αριθ. απόφαση 12/877/22-
04-2024 ΑΔΑ: 67ΖΟ7Λ9- Γ6Κ).

Η φράση-κλειδί
Σε όλες τις απευθείας αναθέσεις που αποκαλύπτει

σήμερα η «Political» η φράση-κλειδί στην οποία στη-
ρίζεται ίσως η αμφισβήτηση της νομιμότητάς του εί-
ναι η εξής: «δαπάνη συνολικού ποσού 24.800 ευρώ». 

Όλες οι εγκρίσεις που έχουν δοθεί από την Περι-
φερειακή Επιτροπή είναι συνολικού ποσού €24.800
με ΦΠΑ, ενώ ο περιφερειάρχης με το σύστημα που

ακολουθεί τις διπλασιάζει χωρίς καμία έγκριση και
φτάνει η καθεμία στις 50.000 ευρώ κατά μέσο όρο.
Περνάει έργα δεκάδων χιλιάδων και εκατοντάδων χι-
λιάδων ευρώ χωρίς καμία έγκριση, χωρίς καμία λο-
γοδοσία... Όλες αυτές οι επιπλέον αναθέσεις «είδαν
φως και μπήκαν» για να αδειάσουν τα ταμεία της πε-
ριφέρειας. Κατά τα άλλα, ο κύριος Καχριμάνης ωρύε-
ται ότι δεν έχει χρήματα στα ταμεία του και δεν μπορεί
να ξεχρεώσει τους εργολάβους.

Αλήθεια, κύριε Καχριμάνη, για τα «φέσια» που
έχετε φορέσει στους αναδόχους και για τα οποία βο-
ούν οι βουνοκορφές της Ηπείρου έχετε κάποια συγ-
κεκριμένη απάντηση;

Στον δρόμο για Λεπτοκαρυά
βρέθηκε και το... Κεφαλοχώρι 

Τα πρακτικά της Περιφερειακής Επιτροπής για τα έργα 
στο επαρχιακό δίκτυο Παλαιοχωρίου Συρράκου 

και από Λεπτοκαρυά έως την ΙΜ Αγίας Μαρίνας Λύκου
Η απόφαση από τον περιφερειάρχη 

για απευθείας ανάθεση έργων στο... Κεφαλοχώρι
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Ε
δώ και καιρό οι καταγγελίες από ερ-
γολάβους που ακροβατούν για την
επιβίωση των επιχειρήσεών τους και

κατά συνέπεια των εργαζόμενων και των οι-
κογενειών τους έρχονταν στην εφημερίδα
«Τύπος Ηπείρου»... κατά ριπάς.

Όπως αναφέρει η εκδότρια Ελένη Καρα-

πάνου, είχαν να κάνουν με ένα κύκλωμα ανα-

θέσεων απλωμένο στην Ήπειρο που δρα με

νόμους «καρτέλ» και ακυρώνει κάθε έννοια

ανταγωνισμού αλλά και κάθε στοιχειώδη

έστω νομιμότητα στη διαχείριση του δημόσι-

ου χρήματος.

Οι καταγγελίες που έφταναν στο γραφείο

της εκδότριας ήταν πολύ συγκεκριμένες.

Κραυγαλέο παράδειγμα, η ανάθεση που ακο-

λουθεί:
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΗΠΕΙΡΟΥ, Ιωάννινα, 31-05-

2022, Αριθ. Πρωτ.: 77569/7484

ΘΕΜΑ: Πρόσκληση σε διαδικασία δια-

πραγμάτευσης με τη διαδικασία του άρθρου

32 § 2γ του Ν.4412/16 με αντικείμενο την

ανάθεση υλοποίησης του έργου «Άμεση αν-

τιστήριξη πρανών στην επαρχιακή οδό Άρ-
τας-Καρδίτσας μετά από πλημμύρες», προ-

ϋπολογισμού €124.000 με ΦΠΑ και κριτήριο

ανάθεσης τη χαμηλότερη τιμή για την ανάδει-

ξη αναδόχου.

«Προσκλήσεις προσφορών»
Έχουμε λοιπόν ένα έργο προς υλοποίηση

που κρίνεται «κατεπείγον», όπως τα περισ-

σότερα. Αν κανείς παρατηρήσει την αιτιολο-

γία στις εισηγήσεις προκειμένου να βαπτι-

στούν τα έργα «κατεπείγοντα» και δεν ζει

στην Ήπειρο, θα πιστέψει πως την περιφέ-

ρεια τη χτύπησαν «οι δέκα πληγές του Φα-

ραώ».

Στις 05-05-2022 με την υπ. αριθμ.

67574/4532/05-05-2022 απόφαση του περι-

φερειάρχη Ηπείρου, βάσει της οποίας εγκρί-

θηκε η διάθεση πίστωσης, αλλά και με την

υπ. αριθμ. 12/751/13-05-2022 απόφαση της

Οικονομικής Επιτροπής της Περιφέρειας

Ηπείρου η διαδικασία της ανάθεσης προχω-

ρά και φτάνουμε στις 31/5/2022, που με τη

διαδικασία του άρθρου 32 αποστέλλονται

«προσκλήσεις προσφορών» με προθεσμία

απάντησης στους αποδέκτες έως την 9η Ιου-

νίου 2022!

Οι προσκλήσεις γίνονται με ευθύνη της Δι-

εύθυνσης Τεχνικών Έργων Περιφέρειας

Ηπείρου (ΔΤΕΠΗ) και ο Νομός Άρτας έχει

πλήθος εργολάβων και εταιρειών που θα
μπορούσαν να αναλάβουν όχι μόνο αυτό το

σχετικά μικρό έργο αλλά και έργα πολύ με-

γάλης εμβέλειας.
Τι πιο φυσικό από το να απευθύνονται οι

προσκλήσεις σε ντόπιους εργολάβους, ειδι-
κά όταν το ζητούμενο είναι η αμεσότητα, κα-
θότι, επαναλαμβάνουμε, το έργο έχει βαπτι-
στεί «κατεπείγον»!

Με έκπληξη όμως διαπιστώνεται ότι στην
αποσταλείσα πρόσκληση αποδέκτες είναι
δύο εργολάβοι ντόπιοι και ένας από την...
Ικαρία! Αναρωτιόμαστε, ποια ανάγκη ώθησε
την τότε προϊσταμένη να απευθυνθεί στην...
Ικαρία για να βρει εργολάβο να κάνει μια
απλή «αντιστήριξη πρανών» ενός επαρχια-
κού δρόμου στην Άρτα; 

Γνωστός ο Ικαριώτης
εργολάβος στην Ήπειρο

Σύμφωνα πάντα με το ρεπορτάζ του «Τύ-
που Ηπείρου» προέκυψαν και άλλα ενδιαφέ-

ροντα στοιχεία που χρήζουν προσοχής.
Η προϊσταμένη του έργου φαίνεται πως

διεκπεραιώνει το σύνολο των πράξεων και της
διαδικασίας των έργων που εκτελούν οι κύρι-
οι αυτοί. Έτσι τη βλέπουμε σε έγγραφα να
υπάρχει το όνομά της στις πληροφορίες και να
υπογράφει ως προϊσταμένη, αλλά στο ίδιο έγ-
γραφο να υπογράφει και ως... επιβλέπουσα!
Εμείς δεν γνωρίζουμε αν είθισται αυτή η «τα-
κτική», αν είναι νόμιμη ή όχι, αυτά είναι θέμα-
τα να τα ελέγξουν οι αρμόδιοι στο εξής.

Επίσης, στις 06-10-2022 με Αριθ. Πρωτ.
4462 ο Δήμος Κεντρικών Τζουμέρκων(!)

παίρνει απόφαση «να εκτελέσετε το έργο
“Βελτιωτικά-Περιβαλλοντικά έργα υποδομής
Τοπικών Κοινοτήτων ΔΕ Αγνάντων”», προ-
ϋπολογισμού €57.470 με την αξία του ΦΠΑ
και με τη γνωστή διαδικασία των «προσφο-
ρών».

Και, ω του θαύματος, αποστέλλει και αυ-
τός, όπως και η τότε προϊστάμενη ΔΤΕΠΗ,
προσκλήσεις στους ίδιους περίπου εκλε-
κτούς εργολάβους, συμπεριλαμβάνοντας και
τον... Ικαριώτη. Μόνο που στο προκείμενο έρ-
γο το «θαύμα» ολοκληρώνεται και τη δουλειά
αναλαμβάνει όντως ο Ικαριώτης εργολάβος
και υπογράφει τη σύμβαση με τον εκεί δή-
μαρχο στις 4 Νοεμβρίου, λίγες μέρες πριν
δηλαδή! Πού; Στον Δήμο Κεντρικών Τζου-
μέρκων! Προσέφερε έκπτωση έξι τοις εκατό
(6%!) έναντι του 2% που προσφέρθηκε από
ντόπιους και πήρε τη δουλειά! Ένας εργολά-
βος που, φαίνεται, ρίχνει ρίζες στην Ήπειρο
και θα έχει αξία να δούμε τι εμβέλειας είναι
και πόσα ακόμη παράλληλα έργα εκτελεί τό-
σο στην Ικαρία όσο και στη Σαλαμίνα, δύο γε-
ωγραφικές περιοχές όπου δραστηριοποιεί-
ται ο επαγγελματίας αυτός.

«Φωνές» για σύστημα διαπλοκής
Ο Ικαριώτης εργολάβος όχι μόνο «χτυπά»

έργα, αλλά τυπικά τουλάχιστον εμφανίζεται
και να τα κατοχυρώνει! Παράδειγμα, η «Επι-
σκευή-Συντήρηση Δημοτικού Κοιμητηρίου
Δ.Εν Σαλαμίνας», συνολικού ποσού μόλις
€11.913,92 συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ, που
έκανε (;) τον Ικαριώτη εργολάβο να ξενιτευτεί
στη μακρινή Σαλαμίνα την ώρα που στην
Ήπειρο είχε αναλάβει πληθώρα έργων!

Οι επαγγελματίες και από τους τέσσερις
νομούς καταγγέλλουν πολλά, με όνομα και
επώνυμο μιλάνε για ένα σύστημα διαπλοκής
που χτυπά τον ανταγωνισμό και κατασπαταλά
το δημόσιο χρήμα, αφήνοντας τους εντελώς
ανήμπορους να αντιδράσουν. Μιλάνε για
συγκεκριμένες διασυνδέσεις προσώπων
που δεν είναι προς δημοσιοποίηση αλλά είναι
στη διάθεση των Αρχών.

Πώς βαπτίζονται τα έργα ως «κατεπείγοντα» - Καταγγελίες 
για κύκλωμα αναθέσεων που δρα με νόμους «καρτέλ»

Άρτα - Ικαρία... 
μια ανάθεση δρόμος!

Το πρωτοσέλιδο της εφημερίδας «Τύπος Ηπείρου»
που αποκαλύπτει τις απευθείας αναθέσεις 

ακόμη και σε εργολάβο από την... Ικαρία 



Α
ποκαλύψεις σχετικά με τον έναν
χρόνο που θα συμπλήρωνε στην
ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ είχε υποσχεθεί

και είχε ξεκινήσει να κάνει ο Στέφανος
Κασσελάκης μέσω αρθρογραφίας του στο
«Documento» πριν μερικούς μήνες. Αρ-
θρογραφία που διακόπηκε μετά το πρώτο
μέρος της όταν πια ο πρόεδρος -τότε- του

ΣΥΡΙΖΑ κατάλαβε ότι δεν
επρόκειτο να πείσει το αντί-
παλο στρατόπεδο να κάνει
πίσω και τον καθαίρεσαν
στις αρχές Σεπτεμβρίου. 

Αντί αποκαλύψεων λοι-
πόν, ο Στέφανος Κασσελά-
κης επέστρεψε στην αρθρο-
γραφία αλλά αυτή τη φορά

για να μιλήσει για την επικείμενη υποψη-
φιότητά του για την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. Σε
αυτήν ο έκπτωτος πρόεδρος του κόμματος
επιβεβαιώνει ότι δέχτηκε εισηγήσεις για
να διεκδικήσει νομικά «τα δικαιώματά
του», αλλά τονίζει πως «ο αγώνας του θα
είναι πολιτικός». 

Παράλληλα, σημειώνει ότι δεν δέχτηκε
και τις εισηγήσεις για νέο κόμμα, για «να
μη μικρύνω τον ΣΥΡΙΖΑ». 

«Βέλη» στον Τσίπρα
Ο έκπτωτος πρόεδρος λέει χαρακτηρι-

στικά: «Άφησα τη ζωή μου για να υπάρξω
μέσα από τον ΣΥΡΙΖΑ, για να βοηθήσω με
όλες μου τις δυνάμεις να μεγαλώσει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ». Πολλές οι αναφορές στον Αλέξη
Τσίπρα, όμως μόνο μια με αιχμές, αυτή που
αναφέρεται στην «εντολή» που πήρε το
2019 να τα «αλλάξει όλα», κάτι που σύμφω-
να με τον Στέφανο Κασσελάκη ο προκάτο-
χός του δεν έκανε. 

Ο Στέφανος Κασσελάκης φαίνεται πα-
ράλληλα να μην κάνει πίσω και στις κατα-
στατικές αλλαγές που πρότεινε -πριν καθαι-
ρεθεί- και που μετέτρεπαν τον ΣΥΡΙΖΑ σε
κόμμα ΙΧ. Αλλαγές που ακόμα και η Επιτρο-
πή Καταστατικού καταψήφισε και αρνήθηκε
να εισηγηθεί στην Κεντρική Επιτροπή. 

Ο έκπτωτος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ γρά-
φει χαρακτηριστικά: «“Πάρε τον ΣΥΡΙΖΑ
στα χέρια σου”. Δεν είναι δικό μου σύνθη-
μα. Το βρήκα ως παρακαταθήκη. Ένα σύν-
θημα που όμως δεν έγινε ποτέ πράξη. Ήρ-
θε η ώρα. Να γίνουμε το πιο αμεσοδημο-
κρατικό κόμμα της Ευρώπης. Να δοθεί η
δύναμη στη βάση. Να πέσουν φράξιες,
γραφειοκρατίες, αγκυλώσεις και παραγον-
τισμοί μπροστά στο ποτάμι του κόσμου». 

Ο Στέφανος Κασσελάκης δεν ανακοίνωσε
αποφάσεις, ενώ σύμφωνα με τους συνεργά-
τες του αυτό αναμενόταν να γίνει από την Τε-
τάρτη και μέχρι το τέλος της εβδομάδας. 

Σε κάθε περίπτωση, ο έκπτωτος πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει προγραμματίσει να
παραχωρήσει την πρώτη του συνέντευξη
μετά την καθαίρεσή του στον Νίκο Χατζηνι-
κολάου και το πρώτο «Ενώπιος Ενωπίω»
της σεζόν. 

Έπιασαν «δουλειά» 
Φάμελλος-Πολάκης

Αντίθετα με τον Στέφανο Κασσελάκη,
Σωκράτης Φάμελλος και Παύλος Πολάκης,

τα δύο στελέχη που έχουν ανακοινώσει δη-
λαδή τις υποψηφιότητές τους, έχουν πιά-
σει ήδη «δουλειά». 

Το επιτελείο τού πρώην προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ
επιχειρεί να εξασφαλίσει όσο το δυνατόν
μεγαλύτερη στήριξη από τους 87 που ανα-
μένεται να τον στηρίξουν μεν, με κάποιες
επιφυλάξεις δε εξαιτίας και τις μέχρι πρό-
σφατα ανοχής απέναντι στον έκπτωτο πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ. 

Μεταξύ του υποψήφιου προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ και της μεγαλύτερης -πλέον- εσω-
κομματικής τάσης αναμένεται να υπάρξει
συνάντηση, με τον Σωκράτη Φάμελλο να
επιδιώκει να εμφανίσει κατά την επίσημη
κατάθεση της υποψηφιότητάς του εκτός
από το πόθεν έσχες και μια μακρά λίστα με
πολύ περισσότερες από τις 30 υπογραφές
που χρειάζονται. Σύμφωνα με συνεργάτες
του, η λίστα -αν όλα πάνε κατ’ ευχήν- θα
πλησιάζει τις 100 υπογραφές και δεν θα
περιορίζεται σε 30. 

Ο Παύλος Πολάκης από την πλευρά του
ξεκίνησε τις περιοδείες του από τα Χανιά
την Κυριακή. Ο «αψύς Σφακιανός» επιμέ-
νει στην ανάγκη πολιτικής αντιπαράθεσης
μεταξύ των υποψηφίων στη βάση των προ-
γραμματικών σχεδίων.

Σε συνέντευξή του σε κρητικό ραδιοφω-
νικό σταθμό και μιλώντας σχετικά με τη
στήριξη που παρείχε αρχικά στον Στέφανο
Κασσελάκη, δικαιολογήθηκε λέγοντας
πως πίστευε πως «θα είχε διείσδυση στη
νεολαία και την ικανότητα να επεκτείνει
την πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ». Υπογράμμισε,
ωστόσο, ότι «η πολιτική δεν είναι one man
show, είναι ομάδα και θέλει αρχηγό που
συντονίζει την ορχήστρα και πολιτικό επι-
τελείο. Αυτό το πράγμα δεν είχε και δεν
έχει τη δυνατότητα να το συγκροτήσει. Δυ-
στυχώς κάλυψε ακόμα και πολύ σωστά
πράγματα τα οποία εκφώνησε σε συγκεν-
τρώσεις η τεράστια υπερπροβολή της προ-
σωπικής του εικόνας στα social media. Η
κοινωνία έβλεπε τον Στέφανο Κασσελάκη
αλλά δεν τον άκουγε, γιατί τον κάλυπτε όλη
αυτή η ιστορία».

Νέα μάχη στην Κεντρική Επιτροπή 
Εν τω μεταξύ, νέα μάχη αναμένεται να

δοθεί μεταξύ των 87 και των kasselistas
στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής
στις 5 Οκτωβρίου. Στη συνεδρίαση αναμέ-
νεται να μπουν τα προσυνεδριακά κείμενα,
όμως εκεί θεωρείται σχεδόν βέβαιο πως
θα επιστρέψει και η πρόταση που είχε κα-
ταθέσει ο Δημήτρης Χατζησωκράτης για
αποσύνδεση των ημερομηνιών εκλογής
προέδρου και Κεντρικής Επιτροπής. 

Το θέμα αναμένεται να ανάψει και πάλι
«φωτιές» στην Κεντρική Επιτροπή και να
προκαλέσει την αντίδραση της πλευράς της
νέας μειοψηφίας.
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του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Αμετανόητος 
ο Κασσελάκης
για το κόμμα ΙΧ

Σε άρθρο-παρέμβαση δεν κάνει 
πίσω για τις αλλαγές που είχε 
προτείνει και θα μετέτρεπαν 
τον ΣΥΡΙΖΑ σε… ιδιοκτησία του
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T
ο όραμά του για τη διαμόρφωση καλύτερης ποιότη-

τας ζωής μέσα από την εξασφάλιση και αξιοποίηση

δημόσιων χώρων από εγκαταλελειμμένες βιομηχα-

νικές και αθλητικές εγκαταστάσεις μοιράζεται μέσω της

«Political» ο δήμαρχος Κερατσινίου-Δραπετσώνας Χρήστος

Βρεττάκος. Μας μιλά για τον σχεδιασμό του προκειμένου η

περιοχή να αποκτήσει νέα τοπόσημα συνδεδεμένα με το λι-

μάνι του Πειραιά. Παράλληλα, θίγει το ζήτημα της διαχείρι-

σης απορριμμάτων, υπογραμμίζοντας την αντίθεσή του σε

σχέδια πρόσθετης επιβάρυνσης της περιοχής

του Σχιστού. Επίσης, ο δήμαρχος θίγει το ζήτη-

μα της υποχρηματοδότησης των δήμων, τονί-

ζοντας ότι αυτό αποτελεί το πρώτιστο πρόβλη-

μα που, όπως λέει, «μας κόβει τα φτερά» και

ταυτόχρονα «το κράτος πυροβολεί τα πόδια

του», αφού δεν αφήνει την Αυτοδιοίκηση να

κάνει βήματα προς τα εμπρός. 

Κύριε Βρεττάκο, διανύετε την τρίτη θητεία σας. Ποιο είναι το

όραμά σας για τον Δήμο Κερατσινίου-Δραπετσώνας;

Από την αρχή της θητείας μας δίνουμε έμφαση στον δημόσιο

χώρο και στις υποδομές που θα ικανοποιούν τις ανάγκες των

ανθρώπων. Διαμορφώνουμε δημόσιους χώρους γιατί θέ-

λουμε οι άνθρωποι να έχουν χώρο να ανασάνουν και να ανα-

πτύσσουν τις δημιουργικές δραστηριότητές τους. Αυτό το

έχουμε επιτύχει όχι μόνο στον χώρο των Λιπασμάτων, αλλά

και σε άλλα σημεία της πόλης. Παράλληλα, θέλουμε ασφαλή

σχολεία για τα παιδιά μας και σύγχρονους παιδικούς σταθ-

μούς. Δίνουμε έμφαση στη βελτίωση ποιότητας ζωής των

ανθρώπων παρά τους περιορισμούς. Θέλουμε να βλέπουμε

την πόλη μας να αλλάζει σε αυτή την κατεύθυνση. Έχουμε

πετύχει πράγματα και έτσι θα συνεχίσουμε και κατά την τρίτη

θητεία μας. Όμως, οι περιορισμοί μας αφορούν τα οικονομι-

κά του δήμου μας. Αν δεν βρεθεί τρόπος να αντιμετωπιστούν

τα λειτουργικά έξοδα των δήμων, είμαστε αναγκασμένοι να

κόβουμε τα φτερά μας. 

Ποια είναι τα σημαντικά έργα που έχετε δρομολογήσει στον

Δήμο Κερατσινίου-Δραπετσώνας;

Όπως σας είπα, η έμφασή μας είναι στον δημόσιο χώρο και

στην ποιότητα ζωής των ανθρώπων. Έχουμε ολοκληρώσει

τον οδοφωτισμό όλης της πόλης με φωτιστικά σώματα τύπου

LED. Το κόστος ανέρχεται στα 3 εκατ. ευρώ, συμπεριλαμβα-

νομένων των τόκων, γιατί πήραμε δάνειο από το Ταμείο Πα-

ρακαταθηκών και Δανείων. Αυτό το έργο οδήγησε σε 60%

μείωση της κατανάλωσης σε επίπεδο κιλοβατώρων. Όμως,

λόγω της εκτίναξης του ενεργειακού κόστους πληρώνουμε

60% παραπάνω από ό,τι πληρώναμε πριν, γιατί οι δήμοι αντι-

μετωπίζονται ως οικιακοί καταναλωτές.

Παράλληλα, αξιοποιούμε μεγάλους βιομηχανικούς χώρους

που ήταν αχρησιμοποίητοι και έχουν περιέλθει στην ιδιοκτη-

σία του δήμου μας. Ολοκληρώνουμε τη διαμόρφωση του

πρώην εργοστασίου Καχραμάνογλου σε πολυχώρο πολιτιστι-

κών δραστηριοτήτων. Σε ένα άλλο παρατημένο εργοστάσιο νά-

φθας αξιοποιούμε τον αύλειο χώρο και δημιουργούμε ένα

αθλητικό κέντρο για ενόργανη και ρυθμική γυμναστική. Έχου-

με υπογράψει σύμβαση με τον εργολάβο και προχωράμε. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Διαμορφώνουμε 
δημόσιους χώρους για 

να ανασαίνουν οι άνθρωποι»

«Αν δεν λυθεί το πρόβλημα της υποχρηματοδότησης, αυτό
θα μας κόβει τα φτερά. Και αυτό δεν μπορεί να συνεχιστεί
γιατί είναι σαν να πυροβολεί τα πόδια του το ίδιο το κράτος

στην Ηλέκτρα
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com



Ταυτόχρονα, φτιάχνουμε μια μεγάλη πλατεία στη Δρα-

πετσώνα, την πλατεία Βάρναλη και αναμένουμε να πα-

ραδοθεί σε περίπου έξι μήνες από σήμερα. Επίσης,

φτιάχνουμε έναν νέο βρεφονηπιακό σταθμό. Έχουμε

υπογράψει τη σύμβαση με τον ανάδοχο και ξεκινούν οι

εργασίες για να στεγαστούν 150 παιδιά. Ολοκληρώνεται

ένα μεγάλο αντιπλημμυρικό έργο που θα λύσει οριστικά

ένα πρόβλημα που για 30 χρόνια δημιουργούσε πλημ-

μυρικά φαινόμενα κάθε χειμώνα βάζοντας σε κίνδυνο

την ασφάλεια των δημοτών.

Η σχέση του Δήμου Κερατσινίου-Δραπετσώνας με το

λιμάνι του Πειραιά ήταν πάντα στενή. Τι σχεδιάζετε για

τις παλιές λιμενικές εγκαταστάσεις που βρίσκονται σε

αχρησία;

Όπως γνωρίζετε, έχουμε αξιοποιήσει την πε-

ριοχή των Λιπασμάτων, έναν χώρο υπερτοπι-

κής εμβέλειας με περισσότερους από ένα

εκατομμύριο επισκέπτες σε ετήσια βάση, αλ-

λά πρέπει να ενισχυθεί και να ολοκληρωθούν

παρεμβάσεις που ο δήμος δεν μπορεί να κά-

νει πια. Χρειάζεται η συνδρομή της κεντρικής

διοίκησης για να ολοκληρωθούν οι παρεμβά-

σεις.

Επίσης, υπάρχει η παλαιά εγκατάσταση του

Σιλό, ένα κτήριο που σε οποιαδήποτε άλλη

χώρα του κόσμου θα ήταν τοπόσημο για το λι-

μάνι καθώς βρίσκεται στην είσοδο του λιμα-

νιού. Για αυτό απαιτείται από την πλευρά της

κυβέρνησης γενναία χρηματοδότηση για την

επαναχρησιμοποίηση του χώρου.

Και φυσικά είναι σε εκκρεμότητα η απαλ-

λοτρίωση 240 στρεμμάτων που ο δήμος θέλει

να αξιοποιήσει ως δημόσιο χώρο, δίπλα στο

λιμάνι, για να αυξήσουμε την επισκεψιμότητα

της πόλης μας από τους τουρίστες της κρουα-

ζιέρας, που μένουν για λίγες ώρες στον Πει-

ραιά και να βγαίνουν έξω από τα τείχη της πό-

λης. Η σκέψη μου για αυτό τον χώρο είναι να

δημιουργήσουμε χώρους που θα προσελκύ-

σουν επισκέπτες. Επίσης, αυτός ο χώρος θα

μπορούσε να φιλοξενήσει αθλητικές εγκατα-

στάσεις ή να λειτουργήσει σε ένα τμήμα ως

χώρος για το Πανεπιστήμιο Πειραιά. Σε κάθε

περίπτωση όμως για την απαλλοτρίωση εκ-

κρεμεί η έκδοση της απόφασης του Συμβουλίου της Επι-

κρατείας, καθότι η έκταση ανήκει στην Εθνική Τράπεζα.

Ας περάσουμε σε ένα θέμα που πονάει. Μιλώ για τη

διαχείριση απορριμμάτων…

Σε αυτό τον τομέα τα πράγματα είναι δύσκολα γιατί η

κεντρική διοίκηση δεν μας έχει πει πώς θέλει να διαχει-

ρίζεται εκείνη τα απορρίμματα. Πληρώνουμε τα τέλη τα-

φής που από του χρόνου θα είναι περισσότερα. Εμείς

έχουμε φτάσει την ανακύκλωση στο 14%. Μαζί με την τυ-

πική ανακύκλωση υλικών έχουμε αναπτύξει το δίκτυο

των βιοαποβλήτων σε καταστήματα εστίασης, αλλά και

60 σημεία μέσα στην πόλη για την ανακύκλωση ρούχων.

Όμως, από την κεντρική διοίκηση δεν υπάρχει ένα σα-

φές σχέδιο. Προς το παρόν αυτό που βλέπουμε είναι η

πρόθεση της κεντρικής διοίκησης για καύση απορριμ-

μάτων.

Ποια είναι η θέση σας για τη λειτουργία του Σταθμού

Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων (ΣΜΑ) Σχιστού και τη

μονάδα επεξεργασίας, που θα κατασκευαστεί και αυτή

στο Σχιστό;

Έχουμε πάρει ομόφωνη απόφαση ως Δημοτικό Συμβού-

λιο ότι στο Σχιστό δεν χωράει τίποτε άλλο! Ενώ στο προ-

ηγούμενο σχέδιο διαχείρισης απορριμμάτων προβλέ-

πονταν η ταφή απορριμμάτων στη Φυλή και η δημιουρ-

γία πέντε μονάδων σε όλη την Αττική, τελικώς το μόνο

που λειτούργησε ήταν το ΣΜΑ του Σχιστού. Τα τελευταία

60 χρόνια οι δυο περιοχές που επιβαρύνονται είναι η

Φυλή και το Σχιστό, τη στιγμή που δεν φτιάχνεται χώρος

επεξεργασίας απορριμμάτων στον Δήμο Αθηναίων, που

είναι ο μεγαλύτερος παραγωγός απορριμμάτων.

Μην ξεχνάτε ότι ο δήμος μας είναι ήδη επιβαρυμένος πε-

ριβαλλοντικά με όλα τα λύματα της Αττικής στην Ψυττάλεια,

όπως και την επιβάρυνση από το λιμάνι. Συνεπώς δεν υπάρ-

χει περίπτωση να δεχτούμε πρόσθετη επιβάρυνση της πε-

ριοχής μας. Μολονότι δεν ξέρω αν η σημερινή περιφερει-

ακή αρχή έχει το ίδιο σχέδιο με την προηγούμενη… 

Ο Δήμος Κερατσινίου-Δραπετσώνας συνεχίζει να

ταλανίζεται από τη φτώχεια. Πώς ο δήμος συνδράμει

για να στηρίξει τους ανθρώπους που έχουν ανάγκη;

Εμείς συνεχίζουμε να λειτουργούμε τα κοινωνικά

προγράμματα του δήμου. Να σκεφτείτε ότι τα κοινωνικά

προγράμματα δεν λαμβάνουν πια καμία χρηματοδότηση

από το κράτος. Μπορεί να τελείωσαν τα μνημόνια, αλλά

τα προβλήματα παραμένουν. Στον δήμο μας έχουμε το

κοινωνικό παντοπωλείο και παρέχουμε βασικά αγαθά

για 700 οικογένειες. Έχουμε το κοινωνικό μαγειρείο

που σιτίζει καθημερινά 200 μοναχικούς ανήμπορους

ανθρώπους. Παράλληλα, λειτουργεί το κέντρο για τους

Ρομά, που παρέχει συμβουλευτική αλλά και έμπρακτη

βοήθεια για αυτούς τους ανθρώπους.

Τέλος, επειδή ξεκινά η συζήτηση για τη σύνταξη

του νέου Κώδικα Αυτοδιοίκησης. Με την

εμπειρία που έχετε, ποιες είναι οι προτάσεις σας

για τη βελτίωση της Αυτοδιοίκησης;

Ας ξεκινήσουμε από τα βασικά προβλήματα.

Καταρχάς, τα οικονομικά της Αυτοδιοίκησης

βρίσκονται στο κόκκινο και οι δήμοι είναι υπο-

στελεχωμένοι. Αν μας έδιναν τους παρακρα-

τηθέντες πόρους, τότε οι δήμοι θα ήταν σε πο-

λύ καλύτερη κατάσταση. 

Το επόμενο πρόβλημα έχει να κάνει με τους

κινδύνους από την κλιματική κρίση. Οι πόλεις

μας χρειάζονται σοβαρή αντιπλημμυρική θω-

ράκιση, γιατί σε λίγο καιρό κυριολεκτικά θα

πνιγόμαστε. Πρόκειται για έργα που πρέπει να

σχεδιαστούν και να γίνουν σε βάθος χρόνου.

Και το τρίτο μεγάλο ζήτημα είναι η σχολική

στέγη που, παρότι εξαγγέλθηκε από την κυ-

βέρνηση το ποσό των 250 εκατ. ευρώ, αυτό το

ποσό δεν επαρκεί πανελλαδικά. 

Από κει και πέρα, οποιαδήποτε συζήτηση

για τον εκσυγχρονισμό της Τοπικής Αυτοδιοί-

κησης πρέπει να λαμβάνει υπ’ όψιν την υπο-

χρηματοδότηση και την υποστελέχωση. Δια-

φορετικά, είτε θα καταλήξει σε μια έκθεση

ιδεών είτε θα διαμορφώσει έναν καταστατικό

χάρτη που μπορεί να λύνει γραφειοκρατικά

θέματα, αλλά δεν θα απαντά στην προοπτική

της πραγματικής Αυτοδιοίκησης και θα μένει

κολλημένη σε συνθήκες ετεροδιοίκησης.

Και το λέω αυτό γιατί αυτήν τη στιγμή είναι περιορι-

σμένα τα πεδία παρεμβάσεων των δήμων ως προς την

επιβολή τελών σε μεγάλες επιχειρήσεις ή στην απαλλα-

γή τελών για ευπαθείς ομάδες. Στο δικό μου σκεπτικό

«πραγματική Αυτοδιοίκηση» σημαίνει να μπορούμε ως

δημοτική αρχή και ως Δημοτικό Συμβούλιο να λαμβά-

νουμε αποφάσεις χωρίς προαπαιτούμενα. Αυτό όμως

σημαίνει ότι ως δήμοι πρέπει να λαμβάνουμε τους θε-

σμοθετημένους πόρους. Αν δεν λυθεί το πρόβλημα της

υποχρηματοδότησης, αυτό θα μας κόβει τα φτερά. Και

αυτό δεν μπορεί να συνεχιστεί γιατί είναι σαν να πυροβο-

λεί τα πόδια του το ίδιο το κράτος.
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Έχουμε πάρει ομόφωνη απόφαση ως Δημοτικό 
Συμβούλιο ότι στο Σχιστό δεν χωράει τίποτε άλλο! 
Ο δήμος μας είναι ήδη επιβαρυμένος περιβαλλοντικά
με όλα τα λύματα της Αττικής στην Ψυττάλεια, 
όπως και την επιβάρυνση από το λιμάνι. Συνεπώς 
δεν υπάρχει περίπτωση να δεχτούμε πρόσθετη 
επιβάρυνση της περιοχής μας

«
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Τ
ην κυριαρχία της ΝΔ επιβεβαιώνει νέα

δημοσκόπηση, η οποία δείχνει επίσης

ότι το ΠΑΣΟΚ παγιώνεται στη δεύτερη

θέση, την ώρα που ο ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται να συνεχί-

ζει την ελεύθερη πτώση του και να βρίσκεται

πλέον στην πέμπτη θέση πίσω από ΚΚΕ και Ελ-

ληνική Λύση.

Συγκεκριμένα, στη δημοσκόπηση της Οpinion

Poll για το Action24 στην πρόθεση ψήφου επί

των εγκύρων η ΝΔ προηγείται με 27,1%, ενώ στη

δεύτερη θέση το ΠΑΣΟΚ 14%. Στην τρίτη θέση εί-

ναι το ΚΚΕ με 8,8%, στην τέταρτη η Ελληνική Λύ-

ση με 7,8% και ακολουθεί ο ΣΥΡΙΖΑ με 7,7%.

Έπονται η Φωνή Λογικής με 3,8%, η Πλεύση

Ελευθερίας με 3,6%, η Νίκη με 3,4%, το ΜέΡΑ24

με 2,4%, η Νέα Αριστερά με 2,1%. Άλλο κόμμα λέ-

ει το 3,6%, ενώ αναποφάσιστο δηλώνει το 16%.

Στην πρόθεση ψήφου η ΝΔ προηγείται με 25%

με διαφορά 12,1% από το δεύτερο πλέον ΠΑΣΟΚ

που συγκεντρώνει με 12,9%. Συνεχίζεται η κα-

τάρρευση του ΣΥΡΙΖΑ που βρίσκεται πια στην 5η

θέση με 7,1%. Στην τρίτη και τέταρτη θέση βρί-

σκονται αντίστοιχα το ΚΚΕ με 8,1% και η Ελληνι-

κή Λύση με 7,2%. Ακολουθούν Φωνή Λογικής με

3,5%, Πλεύση Ελευθερίας με 3,3%, Νίκη με 3,1%,

ΜέΡΑ25 με 2,2%, Νέα Αριστερά με 1,9%. Άλλο

κόμμα δηλώνει το 3,3%, ενώ η «γκρίζα ζώνη»

(λευκό, άκυρο, αποχή, αναποφάσιστοι) αθροίζε-

ται στο 22,4%.

H έρευνα υλοποιήθηκε σε δείγμα 1.502 νοι-

κοκυριών στο διάστημα 24-28 Σεπτεμβρίου. Στο

διάστημα αυτό, σύμφωνα με τον διευθυντή

ερευνών της Opinion Poll Ζαχαρία Ζούπη, «ση-

μειώνουμε ως κάποια βασικά γεγονότα την ομι-

λία του πρωθυπουργού στον ΟΗΕ, την πραγμα-

τοποίηση του debate ανάμεσα στους υποψήφι-

ους προέδρους του ΠΑΣΟΚ και την κατάθεση

υποψηφιότητας για την προεδρία στον ΣΥΡΙΖΑ

των Σωκράτη Φάμελου και Παύλου Πολάκη».

Ποιος μπορεί να κερδίσει
τον Μητσοτάκη;

Στις εσωκομματικές εκλογές για την αρχηγία

στο ΠΑΣΟΚ, Νίκος Ανδρουλάκης και Χάρης

Δούκας δίνουν μάχη για τον β’ γύρο της κάλπης.

Στο ερώτημα «ποιος μπορεί να κερδίσει τον Κυ-

ριάκο Μητσοτάκη;», ο «κανένας» συγκεντρώνει

το 41,3%. Το 14,3% συγκεντρώνει ο Χάρης Δού-

κας, το 11,5% ο Νίκος Ανδρουλάκης και το 11,4% η

Άννα Διαμαντοπούλου.

Στους ψηφοφόρους του ΠΑΣΟΚ ο Νίκος Αν-

δρουλάκης μοιάζει εκείνος που μπορεί να κερ-

δίσει τον πρωθυπουργό σε ποσοστό 25,3%, ακο-

λουθούν ο Χάρης Δούκας με 21,4% και η Άννα

Διαμαντοπούλου με 15,7%.

Στην πρόθεση ψήφου μεταξύ των ψηφοφό-

ρων του ΠΑΣΟΚ: Νίκος Ανδρουλάκης 32,2%, Χά-

ρης Δούκας 30,7%, Παύλος Γερουλάνος 15,2%,

Άννα Διαμαντοπούλου 15%, Νάντια Γιαννακο-

πούλου 3,3%, Μιχάλης Κατρίνης 2,7%.

Στην πρόθεση ψήφου μεταξύ Νίκου Ανδρου-

λάκη και Χάρη Δούκα, σε όσους δηλώνουν πως

θα ψηφίσουν ο Νίκος Ανδρουλάκης έχει 43,7%

και ο Χάρης Δούκας 43,1%.

Σύμφωνα με το γκάλοπ, στο πρόσφατο debate

ο Νίκος Ανδρουλάκης κέρδισε τις εντυπώσεις

τόσο όταν ερωτάται το σύνολο όσο και όταν η

ερώτηση απευθύνεται σε ψηφοφόρους του ΠΑ-

ΣΟΚ. Τα ποσοστά στο σύνολο έχουν ως εξής: Νί-

κος Ανδρουλάκης 14,2%, Χάρης Δούκας 11,4%,

Παύλος Γερουλάνος 11,4%, Άννα Διαμαντοπού-

λου 10,3%, Νάντια Γιαννακοπούλου 2,7%, Μιχά-

λης Κατρίνης 2,4%, Δεν παρακολούθησα 37,2%,

Κανένας 7%, ΔΓ/ΔΑ 3%.

Στους ψηφοφόρους του ΠΑΣΟΚ: Νίκος Αν-

δρουλάκης 21,9%, Παύλος Γερουλάνος 16,5%,

Χάρης Δούκας 13,5%, Άννα Διαμαντοπούλου

12,9%, Μιχάλης Κατρίνης 2,2%, Νάντια Γιαννακο-

πούλου 2,2%, Δεν παρακολούθησα 24,6%, Κανέ-

νας 3%.

Στην πρόθεση ψήφου σε όσους δηλώνουν

πως θα ψηφίσουν στις εσωκομματικές εκλογές

του ΠΑΣΟΚ, τα ποσοστά έχουν ως εξής: Νίκος

Ανδρουλάκης 26,5%, Χάρης Δούκας 25,8%, Άννα

Διαμαντοπούλου 18,1%, Παύλος Γερουλάνος

15,8%, Μιχάλης Κατρίνης 5,2%, Νάντια Γιαννακο-

πούλου 4,6%, Δεν έχω αποφασίσει 3,7%.

Ποιον θέλουν για 
νέο πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ

Για τις διεργασίες στον ΣΥΡΙΖΑ το 7,8% της κοι-

νής γνώμης εκτιμά ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα συνεχίζει να

βιώνει κρίση με παραπέρα πτώση των ποσοστών

του και μόνο το 17,9% ότι θα ξεπεράσει τα προβλή-

ματά του και θα μπει σε ανοδική πορεία. Ανάμεσα

στους ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ το 55,3% εκτιμά ότι

ο ΣΥΡΙΖΑ θα συνεχίζει να βιώνει κρίση με παραπέ-

ρα πτώση των ποσοστών του, ενώ το 39,1% ότι θα

ξεπεράσει τα προβλήματά του και θα μπει σε ανο-

δική πορεία.

Σχετικά με τις εσωκομματικές εξελίξεις, στους

ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ το 45,9% θέλει να νικήσει

στις εκλογές για πρόεδρος ο Στέφανος Κασσελά-

κης, ενώ το 43,8% επιθυμεί να νικήσει κάποιο άλλο

στέλεχος. Στην κοινή γνώμη η εικόνα είναι διαφο-

ρετική. Το 50,9% θέλει να νικήσει άλλο στέλεχος,

ενώ το 24,5% θέλει τον Στέφανο Κασσελάκη.

Στην πρόθεση ψήφου των ψηφοφόρων του ΣΥ-

ΡΙΖΑ τα αποτελέσματα φέρνουν πρώτο τον έκπτω-

το πρόεδρο με διαφορά από τον δεύτερο: Κασσε-

λάκης 43,5%, Φάμελλος 25,8%, Πολάκης 14%, ενώ

στην πρόθεση ψήφου στο σύνολο: Φάμελλος

26,3%, Κασσελάκης 21,1%, Πολάκης 14%.

Στην κοινή γνώμη και πάλι, όπως στο προηγού-

μενο ερώτημα, οι απαντήσεις δίνουν μια άλλη ει-

κόνα. Ο Σωκρ. Φάμελλος προηγείται με 26,3%

έναντι 21,1% του Στ. Κασσελάκη και ακολουθούν Π.

Πολάκης με 14%, Απ. Γκλέτσος με 8,6%, Ν. Φαραν-

τούρης με 3,3%, ενώ το 21% απαντά κανέναν από

αυτούς και το 5,7% δεν απαντά.

Στη νέα δημοσκόπηση της Opinion Poll 
η «γαλάζια» παράταξη συνεχίζει 
να προπορεύεται παρά τα προβλήματα,
ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ έχει παγιωθεί 
στην 5η θέση - Τι δείχνει 
για τα ντέρμπι Ανδρουλάκη - Δούκα 
και Κασσελάκη – Φάμελλου

Κυρίαρχη η ΝΔ
με «αξιωματική
αντιπολίτευση»

το ΠΑΣΟΚ
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Δ
εν κρύβει την ενόχλησή της η Τουρκία
για την ενίσχυση της Ελλάδας
στους αιθέρες και τη μελλοντι-

κή ένταξη των F-35 στην ελληνική αε-
ροπορία. Έτσι, λοιπόν, η εφημερίδα
«Milliyet» στο πρωτοσέλιδό της έκανε
λόγο για «συμμαχία του κακού» Ελλά-
δας και γκιουλενιστών, προκειμένου η
Τουρκία να μην μπορέσει να παραλάβει
από τις ΗΠΑ τα μαχητικά αεροσκάφη F-
35.

H φιλοκυβερνητική εφημερίδα αναφέρθηκε
στις συνομιλίες μεταξύ Τουρκίας και ΗΠΑ, στην
προσπάθεια εξεύρεσης μιας φόρμουλας για την
άρση των κυρώσεων CAATSA στις οποίες υπό-
κειται η τουρκική βιομηχανία και την προετοι-
μασία του δρόμου για επιστροφή στο πρόγραμ-
μα F-35. 

«Αναζήτηση λύσης»
Στο δημοσίευμα επισημαίνεται ότι «υπάρ-

χουν υποψίες ότι το ελληνοκυπριακό λόμπι και
η FETO, που ενοχλούνται από την αναζήτηση
λύσης, συνεργάζονται για να υπονομεύσουν μια
πιθανή συμφωνία». «Οι συνομιλίες προκάλεσαν
ανησυχία στην Ελλάδα, η οποία σχεδιάζει να

αποκτήσει αεροπορική υπεροχή έναντι της
Τουρκίας με τα F-35 που θα θέσει σε λει-
τουργία το 2028», σημείωσε το δημοσίευ-
μα της εφημερίδας.

Από πλευράς του ο Τούρκος υπουργός
Εξωτερικών Χακάν Φιντάν απαντώντας σε
σχετική ερώτηση δεν διάψευσε τα σενά-
ρια περί αποθήκευσης των αντιαεροπορι-

κών πυραυλικών συστημάτων S-400, ώστε
να αποκτηθούν τα μαχητικά F-35, δηλώ-

νοντας με νόημα ότι «πρέπει να αρθούν οι κυ-
ρώσεις των ΗΠΑ στην Τουρκία». 

«Υπήρξαν ισχυρισμοί ότι η αμερικανική
πλευρά έχει κάνει απαράδεκτες προσφορές
(αποθήκευση) σχετικά με τα S-400. Είναι αλή-
θεια;» ήταν η δημοσιογραφική ερώτηση. 

«Όπως το είπατε ο ίδιος, αυτά είναι ισχυρι-
σμοί… Έχουμε μια μεθοδική στάση να μην απο-
καλύπτουμε πάρα πολλά για τις θέσεις μας για
το τι θα κάνουμε, πότε και πώς θα το κάνουμε,
μέχρι να φτάσουμε στον τελικό μας στόχο»,
απάντησε ο Χακάν Φιντάν. 

«Φρένο» από Λαβρόφ για 
τη μεταφορά των S-400

Την ίδια στιγμή φρένο στη συζήτηση περί

Καταγγέλλουν ότι συνεργάζονται για να υπονομεύσουν τις 
προσπάθειές τους για την αγορά των μαχητικών από τις ΗΠΑ

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

«Συμμαχία του κακού 
Ελλάδα-γκιουλενιστές» 

για να μην πάρει 
η Άγκυρα τα F-35

ΞΕΦΥΓΑΝ ΠΑΛΙ  ΟΙ  ΤΟΥΡΚΟΙ

Ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης βρίσκεται σήμερα στο Βερολίνο, προκειμένου να
λάβει μέρος στη σύνοδο της διαδικασίας για τα Δυτικά Βαλκάνια. Ο χώρες των Δυτικών Βαλκανίων
συμμετέχουν στην πρωτοβουλία γνωστή ως «Διαδικασία του Βερολίνου», κατά την οποία συζητούν-
ται, μεταξύ άλλων, το οικονομικό και επενδυτικό σχέδιο για τα Δυτικά Βαλκάνια, η κοινή περιφερει-
ακή αγορά, οι πράσινοι διάδρομοι και η πράσινη ατζέντα. 

Το οικονομικό και επενδυτικό σχέδιο για τα Δυτικά Βαλκάνια, προϋπολογι-
σμού 30 δισ. ευρώ, εστιάζει στην υλοποίηση μεγάλων έργων που σχετίζονται
με την πράσινη και ψηφιακή μετάβαση, τη συνδεσιμότητα και τις βιώσιμες
μεταφορές, την καθαρή ενέργεια, τη στήριξη προς τον ιδιωτικό τομέα και την
ανάπτυξη του ανθρωπίνου δυναμικού με μακροπρόθεσμο στόχο την ομαλότε-
ρη ένταξή τους στην ενιαία ευρωπαϊκή αγορά και την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

H προσχώρηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση συνεπάγεται, βέβαια, συγκεκριμένες και
ανελαστικές υποχρεώσεις. Ο σεβασμός προς το ευρωπαϊκό κεκτημένο, συνοδευόμενος από την
αταλάντευτη προσήλωση στο Διεθνές Δίκαιο και στις σχέσεις καλής γειτονίας, είναι ο μόνος δρόμος
που οδηγεί στην ένταξη στην ευρωπαϊκή οικογένεια. Ιδιαίτερη έμφαση θα πρέπει να δοθεί, παράλ-
ληλα, στην υλοποίηση μεταρρυθμίσεων, ιδίως σε σχέση με την εμπέδωση του κράτους δικαίου και
την προστασία των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.

«Η Ελλάδα είναι διατεθειμένη να στηρίξει με όλες της τις δυνάμεις τον ευρωπαϊκό προσανατολι-
σμό των χωρών των Δυτικών Βαλκανίων παρέχοντας τεχνική βοήθεια και τεχνογνωσία που έχει
αποκτήσει χάρη στη συμμετοχή της στην Ένωση εδώ και πάνω από τέσσερις δεκαετίες. Όμως ενα-
πόκειται στις ίδιες τις χώρες η εκπλήρωση των προβλεπόμενων κριτηρίων», τονίζει επανειλημμένα
ο Έλληνας υπουργός Εξωτερικών. 

Στο Βερολίνο σήμερα ο Γεραπετρίτης για 
τη σύνοδο των ΥΠΕΞ για τα Δυτικά Βαλκάνια 

μεταφοράς των S-400 σε τρίτες χώρες έβαλε
ο Σεργκέι Λαβρόφ. Ο Ρώσος υπουργός Εξωτε-
ρικών, στον απόηχο δημοσιευμάτων που κά-
νουν λόγο για αποθήκευσή των S-400 από την
Τουρκία ή τη μεταφορά τους σε άλλη χώρα, δι-
ευκρίνισε ότι το ρωσικό σύστημα αεράμυνας
δεν μπορεί να πουληθεί ή να μεταφερθεί σε
τρίτους. 

Ο επικεφαλής της ρωσικής διπλωματίας
αναφέρθηκε στους όρους που έχει υπογράψει
η Τουρκία και που ουσιαστικά δεν της επιτρέ-
πουν να προχωρήσει σε καμία από τις παρα-
πάνω ενέργειες, προσθέτοντας ότι ο Ερντογάν
είναι ένας έμπειρος πολιτικός και αποφασίζει
σύμφωνα με τα συμφέροντα του λαού του και
της χώρας του.



Τ
η μέρα που ανακοινώθηκε επίση-
μα ο θάνατος του ηγέτη της Χεζμ-
πολάχ Χασάν Νασράλα, εντείνον-

τας τις ανησυχίες για γενίκευση της σύρ-
ραξης στη Μέση Ανατολή, η ελληνική
φρεγάτα «Σπέτσαι» απέπλευσε για την
εμπόλεμη ζώνη της Ερυθράς Θάλασσας.

Θα μπορούσαμε να πούμε πως είναι η
πιο κρίσιμη φάση του πολέμου, με το Ισ-
ραήλ να έχει ανοίξει και νέο μέτωπο στον

βορρά εναντίον της σιιτικής
οργάνωσης Χεζμπολάχ, να
συνεχίζει παράλληλα και το
σφυροκόπημα στη Γάζα,
ενώ οι εκκλήσεις για ειρή-
νευση ή έστω προσωρινή
κατάπαυση πυρός πέφτουν
μονίμως στο κενό.

Η Ελλάδα, σταθερή στη
θέση της για το δικαίωμα του Ισραήλ στην
αυτοάμυνα και ταυτόχρονα επισημαίνον-
τας την ανάγκη για αποφυγή ανθρωπιστι-
κής κρίσης τόσο στη Γάζα όσο και στον Λί-
βανο, συνεχίζει να διατηρεί ισχυρή δύναμη
στην περιοχή της Ερυθράς Θάλασσας, στο
πλαίσιο της επιχείρησης «Ασπίδες» για την
προστασία της παγκόσμιας ναυσιπλοΐας. 

Ετοιμότητα και αποφασιστικότητα
Μετά τον απόπλου από τη Σαλαμίνα το

πρωί του Σαββάτου, η ελληνική ΜΕΚΟ διέ-
γραψε πορεία προς την Κρήτη, όπου ήταν ο
πρώτος ενδιάμεσος σταθμός. Ύστερα από
έναν μικρό ανεφοδιασμό και έναν έλεγχο
σε ορισμένα συστήματα, έβαλε πλώρη για
τη Διώρυγα του Σουέζ και από εκεί για τον
διάπλου της Ερυθράς και τον Κόλπο του
Άντεν. Πριν αναλάβει υπηρεσία, ο προ-
γραμματισμός προβλέπει κατάπλου για με-
ρικές ώρες στο φιλόξενο για τις δυτικές
δυνάμεις λιμάνι του Τζιμπουτί.

Κυβερνήτης και πλήρωμα έχουν βρεθεί
και πάλι σε συμμαχικές αποστολές και δια-
θέτουν μεγάλη εμπειρία στην αντιμετώπι-
ση επικίνδυνων καταστάσεων. Γνωρίζουν
ωστόσο πως η ζώνη της Ερυθράς είναι
εξαιρετικά επικίνδυνη με συνεχείς επιθέ-
σεις των Χούθι με οπλισμένα drones, ρου-
κέτες και πυραύλους.

Μιλάμε προφανώς για μια εμπόλεμη ζώ-
νη, με το πλήρωμα της ελληνικής φρεγάτας
να καλείται να αξιοποιήσει στον μέγιστο
βαθμό τις δυνατότητές της. Συστήματα an-
ti-drone, εξελιγμένο σύστημα ηλεκτρονι-
κού πολέμου, σύστημα Μέτρων Ηλεκτρονι-
κής Υποστήριξης-ESM (Electronic Support
Measures), νέοι αισθητήρες, θερμικές κά-
μερες, συστήματα παρεμβολών, σύγχρο-
νες επικοινωνίες και πρόσθετα όπλα εγγύς
προστασίας είναι μόνο ορισμένα από τα
στοιχεία που «φορτώθηκαν» στην ελληνι-
κή φρεγάτα και ενισχύουν κατακόρυφα τις
δυνατότητές της. Μεταξύ αυτών και το πα-

νίσχυρο αντι-drone «Κένταυρος» που βγή-
κε από τη φρεγάτα «Ψαρά» και τοποθετή-
θηκε στη «Σπέτσαι». 

Δύσκολο τρίμηνο
Με το Ισραήλ να πλήττει πλέον όλες τις

ένοπλες οργανώσεις που το απειλούσαν
εδώ και δεκαετίες, στο ελληνικό Πεντάγω-
νο γνωρίζουν καλά πως η αποστολή της
«Σπέτσαι» θα είναι ακόμα πιο υψηλών
απαιτήσεων.

Τα μαχητικά με το αστέρι του Δαβίδ στα
φτερά έπληξαν τα τελευταία 24ωρα και θέ-
σεις των Χούθι στην Υεμένη, σε μια επίδει-
ξη ισχύος στην περιοχή, η οποία ενδέχεται
ωστόσο να εξαγριώσει τους αντάρτες, που

θα αναζητήσουν αντίποινα στην Ερυθρά
εναντίον εμπορικών πλοίων. 

Εκεί ακριβώς θα κληθεί να επιχειρήσει η
«Σπέτσαι», αντιμετωπίζοντας κάθε απειλή
των ανταρτών Χούθι, πάντοτε σε συνεργα-
σία με τις συμμαχικές δυνάμεις.

Οι ΜΕΚΟ στο... περίμενε
Αναβολές, καθυστερήσεις, επιπλέον συ-

ζητήσεις και παζάρια στο ζήτημα του εκ-
συγχρονισμού των φρεγατών ΜΕΚΟ κλά-
σης « Ύδρα» έχουν προκαλέσει έντονο
εκνευρισμό στο Ναυτικό Επιτελείο. 

Από τη Μεσογείων επισημαίνουν πως
δεν υπάρχει καμία εξέλιξη, αναμένοντας
τόσο τις πολιτικές αποφάσεις όσο και μια

σειρά από σημαντικές αποφάσεις σχετικά
με τον τρόπο και τον τόπο εκσυγχρονισμού
των τεσσάρων ΜΕΚΟ.

Υποτίθεται πως ο Σεπτέμβρης θα ήταν ο
μήνας των ανακοινώσεων, όμως ήδη ολο-
κληρώθηκε και δυστυχώς...  φως δεν
υπάρχει ακόμα. Το «lifting» που έγινε στις
φρεγάτες ώστε να αντιμετωπίσουν τις
προκλήσεις στην εμπόλεμη ζώνη της Ερυ-
θράς δεν είναι αρκετό για να δώσει επι-
πλέον ζωή στα «μπαρουτοπανισμένα»
πλοία της χώρας μας. Απαιτείται εκσυγ-
χρονισμός και μάλιστα στην πλειονότητα
των συστημάτων των τεσσάρων φρεγατών
μας.

Η ηγεσία μάλιστα του Ναυτικού Επιτε-
λείου ασκεί πλέον έντονες πιέσεις τόσο
προς τη γερμανο-ολλανδική κοινοπραξία
για συμπίεση του κόστους όσο και προς
την πολιτική ηγεσία για επίσπευση των
αποφάσεων.

Οι TKMS-Thales έχουν αποστείλει τον
φάκελο με τις τελικές προτάσεις σχετικά
με τον εκσυγχρονισμό των τεσσάρων φρε-
γατών, ο οποίος περιλαμβάνει αναλυτική
λίστα με κοστολογημένα όλα τα συστήματα
τόσο στον μηχανολογικό όσο και στον ηλε-
κτρονικό εξοπλισμό αλλά και στον οπλι-
σμό, τον οποίο έχει ζητήσει το Πολεμικό
Ναυτικό να αναβαθμιστεί. Ωστόσο, ο τελι-
κός λογαριασμός που αγγίζει το 1 δισ. ευ-
ρώ φαίνεται πως βάζει «φρένο» στους
σχεδιασμούς και δημιουργεί σκέψεις για
plan b με προτεραιοποίηση των αναγκών. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Η φρεγάτα «Σπέτσαι»
στην εμπόλεμη ζώνη

της Ερυθράς Θάλασσας

Έτοιμο το ελληνικό πολεμικό πλοίο να αναλάβει δράση στο πλαίσιο 
της επιχείρησης «Ασπίδες» για την προστασία της παγκόσμιας 

ναυσιπλοΐας από τις επιθέσεις των ανταρτών Χούθι
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Μ
ε απόφαση της ΓΣ των Ηνωμένων Εθνών το
1990, ορίστηκε η 1η Οκτωβρίου ως η Παγκόσμια
Ημέρα των Ηλικιωμένων, με στόχο την αναγνώ-

ριση της συμβολής τους στην κοινωνική και οικονομική
ανάπτυξη, αλλά και την ανάδειξη των προβλημάτων που
αντιμετωπίζουν. Η αύξηση του προσδόκιμου ζωής είναι
μια αδιαμφισβήτητη επιτυχία των σύγχρονων κοινωνιών, η
οποία σε συνδυασμό με τη δραματική μείωση των γεννή-
σεων δημιουργεί νέα δημογραφικά δεδομένα στην Ευρώ-
πη. Βασική μας στόχευση είναι η διασφάλιση του δικαιώ-
ματος όλων των ηλικιωμένων για πρόσβαση σε ποιοτικές
υπηρεσίες υγείας χωρίς διακρίσεις, η διατήρηση της αυ-
τονομίας τους, καθώς και η βελτίωση των προοπτικών
απασχόλησης και ενεργού συμμετοχής στην κοινωνική
ζωή, καθιστώντας την τρίτη ηλικία το ίδιο ενεργή και παρα-
γωγική με όλες τις ηλικίες. 

Η προστασία της ζωής, της αξιοπρέπειας, της σωματικής
και ψυχικής υγείας, της ευημερίας, της αυτοδιάθεσης, κα-
θώς και η απρόσκοπτη πρόσβαση στη διά βίου μάθηση, την
κατάρτιση και την εργασία, κατοχυρώνονται διεθνώς με
ένα πλέγμα ρυθμίσεων. 

Σε αυτό το πλαίσιο, το Διεθνές Σχέδιο Δράσης της Μα-
δρίτης για τη Γήρανση σηματοδότησε το εφαλτήριο προς
μια νέα φιλοσοφία για την οικοδόμηση κοινωνιών για όλες
τις ηλικίες, διαμορφώνοντας μια τολμηρή νέα ατζέντα για
τη διαχείριση της γήρανσης στον 21ο αιώνα. Οι τρεις τομείς
προτεραιότητας που αναδεικνύονται είναι ηλικιωμένα
άτομα και ανάπτυξη, προώθηση της υγείας και ευημερίας
σε μεγάλη ηλικία και εξασφάλιση ευνοϊκού υποστηρικτι-
κού περιβάλλοντος. 

Υπό αυτό το πρίσμα, το 2020 υιοθετήθηκε από την 75η
Γενική Συνέλευση του ΠΟΥ η Δεκαετία Υγιούς Γήρανσης
των ΗΕ (2021-2030), η οποία καλεί όλες τις χώρες σε συ-
νεργατικές δράσεις για τη βελτίωση της ζωής των ατόμων
τρίτης ηλικίας. Το όραμα της δεκαετίας είναι ένας κόσμος
όπου όλοι οι άνθρωποι χωρίς διακρίσεις θα μπορούν να
ζήσουν μακρά και υγιή ζωή και εστιάζει τις δράσεις του σε
τέσσερεις πυλώνες. Αλλαγή του τρόπου σκέψης και αντι-
μετώπισης της γήρανσης, διασφάλιση της προώθησης των
ικανοτήτων των ηλικιωμένων, παροχή ανθρωποκεντρικής
ολοκληρωμένης φροντίδας και υπηρεσιών πρωτοβάθμιας
υγείας που ανταποκρίνονται στις ανάγκες
των ηλικιωμένων και τέλος, παροχή πρό-
σβασης σε ποιοτική και προσιτή μακροχρό-
νια φροντίδα για τους ηλικιωμένους που τη
χρειάζονται. Οι πολιτικές ενεργού γήραν-
σης, η έγκαιρη παρέμβαση, η προαγωγή της
υγείας και η πρόληψη ασθενειών συγκρο-
τούν ένα δίχτυ προστασίας με σκοπό την πε-
ραιτέρω υποστήριξη της ανεξάρτητης, υγι-
ούς και ενεργού διαβίωσης των ατόμων με-
γαλύτερης ηλικίας. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, η κυβέρνηση
εστιάζει στη διασφάλιση του δικαιώματος
στην υγιή γήρανση, την απασχόληση, την αυ-
τόνομη διαβίωση και την κοινωνική συμμετοχή των συμ-
πολιτών μας τρίτης ηλικίας και στην οριζόντια ένταξη της
διάστασης της γήρανσης σε όλες τις σχεδιαζόμενες πολι-
τικές. 

Σε αυτό το πλαίσιο, λειτουργούν τα Κέντρα Ημερήσιας
Φροντίδας Ηλικιωμένων (ΚΗΦΗ) ως σύγχρονες δομές
ανοιχτής φροντίδας και παροχής ημερήσιας φιλοξενίας
ηλικιωμένων. Στόχος τους είναι η παραμονή των ηλικιω-

μένων στο οικογενειακό περιβάλλον και η αποφυγή της
ιδρυματοποίησης και του κοινωνικού αποκλεισμού. Οι πο-
λιτικές επιλογές για την προστασία της τρίτης ηλικίας προ-
κρίνουν πλέον τη διαβίωση στην κοινότητα έναντι της δια-

βίωσης σε κλειστές δομές, γιατί έτσι οι ηλικιωμένοι
διατηρούν την αυτονομία τους και έχουν τον έλεγχο
των αποφάσεων για τη ζωή τους. Στο πλαίσιο αυτό,
χρήσιμο θα ήταν, νομίζω, να εξεταστεί η υιοθέτηση
ενός μοντέλου ημιαυτόνομης διαβίωσης των συμπο-
λιτών μας που το χρειάζονται σε στέγες ηλικιωμένων. 

Το πρόγραμμα «Βοήθεια στο Σπίτι» ενισχύεται με
στόχο την προώθηση της κατ’ οίκον φροντίδας, της
διαβίωσης στην κοινότητα και τελικά της αυτονομίας
των ηλικιωμένων. Στην κατεύθυνση περαιτέρω ενί-
σχυσης της κατ’ οίκον φροντίδας εκπονείται η εθνική
στρατηγική για τη μακροχρόνια φροντίδα στο πλαίσιο
της αντίστοιχης ευρωπαϊκής στρατηγικής, η οποία θα
εγγυάται υψηλής ποιότητας και προσιτή μακροχρό-
νια φροντίδα για όλους χωρίς διακρίσεις. Στη στρατη-

γική θα πρέπει να υπάρχει διακριτή πρόνοια και για τους
ηλικιωμένους με πολλαπλές ταυτότητες ευαλωτότητας, οι
οποίοι αντιμετωπίζουν σύνθετα εμπόδια και διασταυρού-
μενες διακρίσεις, όπως ηλικιωμένοι με αναπηρία, ηλικιω-
μένοι ΛΟΑΤΚΙ, ηλικιωμένοι πρόσφυγες και μετανάστες. 

Στο επίπεδο διατήρησης και ενίσχυσης της απασχόλη-
σης των ατόμων τρίτης ηλικίας, υλοποιούνται ειδικά προ-
γράμματα από τη ΔΥΠΑ, ενώ προωθείται και νέο πρόγραμ-

μα για κατάρτιση και ενδυνάμωσή τους στο πεδίο των ψη-
φιακών δεξιοτήτων. Επιπρόσθετα, οι συνταξιούχοι μπο-
ρούν πλέον να εργάζονται χωρίς να περικόπτεται τμήμα
της σύνταξής τους, όπως γινόταν μέχρι σήμερα. 

Ένα πρόσθετο κομβικό στοιχείο για την ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής και την πιο αποτελεσματική συμπερί-
ληψη των ατόμων μεγαλύτερης ηλικίας στην κοινωνία εί-
ναι η προώθηση της αξίας του εθελοντισμού. Η κουλτούρα
του εθελοντισμού ως στάσης ζωής πρέπει να καλλιεργηθεί
περισσότερο στην ελληνική κοινωνία, γιατί μεταξύ άλλων
προάγει την ενεργό γήρανση και προωθεί την κοινωνική
και διαγενεακή αλληλεγγύη. Οι δήμοι, ως το επίπεδο δια-
κυβέρνησης εγγύτερα στον πολίτη, μπορούν να εντάξουν
στα σχέδια δράσης τους, μεθόδους και τρόπους αξιοποί-
ησης του κοινωνικού κεφαλαίου των ατόμων τρίτης ηλι-
κίας σε εθελοντικές δράσεις. Επιπλέον, οι δήμοι μπορούν
να σχεδιάσουν δράσεις να φέρουν πιο κοντά τις γενιές,
όπως προγράμματα αθλητισμού μεταξύ διαφορετικών γε-
νιών σε ειδικά αθλήματα, διδασκαλία από μεγαλύτερους
σε νεότερους παραδοσιακών πρακτικών μαγειρικής, ζα-
χαροπλαστικής κ.ά. 

Όραμά μας είναι μια κοινωνία για όλες τις γενιές, δίκαιη
και βιώσιμη, όπου όλοι οι άνθρωποι θα μπορούν να ζουν
μια υγιή ζωή, θα είναι ορατοί και θα τους δίνονται ίσες ευ-
καιρίες ανεξαρτήτως ηλικίας να δημιουργήσουν και να
προσφέρουν, στη βάση των αρχών της κοινωνικής ισότη-
τας και της συμπερίληψης.

Τρίτη ηλικία με αυτονομία,
ορατότητα και συμπερίληψη

του
Γιώργου 
Σταμάτη

Βουλευτής
Επικρατείας 

της ΝΔ
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Τα ορόσημα στο προσχέδιο 
του νέου προϋπολογισμού

Τ
ον Οκτώβριο, το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης πρέπει να κλείσει δύο δύ-

σκολα ορόσημα. Το ένα αφορά την ολοκλήρωση της διαπραγμάτευσης με την Κομι-

σιόν, ώστε να ετοιμάσει το νέο τετραετές Δημοσιονομικό Διαρθρωτικό Σχέδιο 2025-

2028, και το άλλο να καταθέσει στη Βουλή το προσχέδιο του προϋπολογισμού του 2025 τις

πρώτες ημέρες του Οκτωβρίου. Λαμβάνοντας υπόψη τους νέους δημοσιονομικούς κανό-

νες, οι καθαρές πρωτογενείς δαπάνες πρωταγωνιστούν στην ελληνική οικονομία, αφού δεν

μπορούν να αυξηθούν πέρα από το 3% το 2025, δηλαδή τα 115 δισ. ευρώ. Το δημοσιονομικό

ισοζύγιο το 2025, σύμφωνα με τις προκαταρκτικές μακροοικονομικές προβλέψεις του

υπουργείου Οικονομικών, προβλέπεται πλεονασματικό και αναμένεται να ανέλθει στο 3,3%,

ως ποσοστό του ΑΕΠ, ενώ το πρωτογενές δημοσιονομικό ισοζύγιο αναμένεται να φτάσει

στο 4,8% του ΑΕΠ. Στο Μεσοπρόθεσμο θα περιγράφονται τα μέτρα που ανακοίνωσε ο πρω-

θυπουργός στη ΔΕΘ και θα περιλαμβάνονται στο προσχέδιο του νέου προϋπολογισμού.
Το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν έχουν

καταλήξει ακόμη για το μέγεθος της ανάπτυξης το 2024, έτος κατά το οποίο η επίσημη πρό-
βλεψη για οικονομική μεγέθυνση 2,5% μάλλον θα αναθεωρηθεί στο 2,2%-2,3%. Ανάλογη προ-
σαρμογή θα έχει και η ανάπτυξη του 2025, με τον επίσημο στόχο να θέλει ακόμη την ανάπτυξη
στο 2,6%. Τα στελέχη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής έχουν αποδεχτεί την υπέρβαση του πρωτο-
γενούς πλεονάσματος από τον επίσημο στόχο του 2,1% του ΑΕΠ που είναι η εκτίμηση των ελ-
ληνικών αρχών, λόγω της σταθερά ανοδικής πορείας των δημοσίων εσόδων και για τα επόμε-

να χρόνια. Η καλύτερη δημοσιονομική επίδοση στο πλεόνασμα φαί-
νεται ότι ανεβάζει την οροφή της αύξησης δαπανών από το 2026 έως
και το 2028 στο 3,6% από το 3% που έχει οριστεί για το 2025.

Οριστικοποιημένα για την επόμενη χρονιά είναι και τα μέτρα στή-
ριξης της οικονομίας και συγκεκριμένα οι 12 αυξήσεις εισοδημά-
των και οι 12 φορολογικές ελαφρύνσεις με ονομαστικό κόστος
ύψους 1,45 δισ. ευρώ. Όπως έχει ήδη ανακοινωθεί, στον νέο προ-
ϋπολογισμό θα περιλαμβάνονται πρόσθετες παρεμβάσεις ύψους
περίπου 880 εκατ. ευρώ με έμφαση σε ευάλωτα αλλά και μικρομε-
σαία νοικοκυριά. Σε αυτές περιλαμβάνονται η νέα αύξηση των συν-
τάξεων με κόστος 400 εκατ. ευρώ, η μείωση των ασφαλιστικών ει-
σφορών κατά 1%, ώστε οι συνολικές εισφορές να διαμορφωθούν
στο 35,16% από 36,16% με κόστος 450 εκατ. ευρώ, η κατάργηση του
τέλους επιτηδεύματος στους επαγγελματίες, αλλά όχι στις εταιρεί-

ες με κόστος 120 εκατ. ευρώ, η μονιμοποίηση της επιστροφής του ΕΦΚ στο αγροτικό πετρέ-
λαιο με νέα μέθοδο με κόστος 100 εκατ. ευρώ, η παράταση της αναστολής ΦΠΑ στις νέες οι-
κοδομές με κόστος 20 εκατ. ευρώ, αλλά και η αύξηση του φοιτητικού στεγαστικού επιδόμα-
τος με κόστος 15 εκατ. ευρώ ετησίως.

Ο νέος προϋπολογισμός θα είναι μια άσκηση ισορροπίας ανάμεσα στις υποχρεώσεις τή-
ρησης των νέων δημοσιονομικών κανόνων που θέτουν όριο 3% στην αύξηση των πρωτογε-
νών δαπανών το 2025 και στην ανάγκη να συνεχιστεί η πολιτική στήριξης των χαμηλών εισο-
δημάτων, παράλληλα με την περαιτέρω μείωση των φορολογικών βαρών. Στην εξίσωση θα
πρέπει να προστεθεί η κάλυψη βασικών κατηγοριών δαπανών στις οποίες περιλαμβάνονται
οι δαπάνες για τα εξοπλιστικά, για τις νέες προσλήψεις που έχουν εξαγγελθεί και για την
απονομή νέων συντάξεων, όπως και αυτές που αφορούν την αντιμετώπιση των φαινομένων
της κλιματικής αλλαγής. Την ίδια ώρα, ο σχεδιασμός προβλέπει διορθωτικές κινήσεις στο
καθεστώς των τεκμηρίων για την εξάλειψη αδικιών στη φορολογία ελευθέρων επαγγελμα-
τιών, αυξήσεις στις αποδοχές των δημόσιων υπαλλήλων, επέκταση του επιδόματος παραγω-
γικότητας και νέες προσλήψεις προσωπικού με επίκεντρο την υγεία και την παιδεία.

Οι μόνες εξαιρέσεις από το αυστηρό πλαίσιο του προϋπολογισμού είναι οι έκτακτες δα-
πάνες για αποζημιώσεις από μεγάλες θεομηνίες, ενώ για τις αμυντικές δαπάνες θα υπάρ-
χει αξιολόγηση για το εάν η υπέρβαση είναι δικαιολογημένη. Επίσης θετικά είναι τα στοι-
χεία εκτέλεσης του προϋπολογισμού για την περίοδο Ιανουαρίου-Αυγούστου 2024, όπου
παρουσιάζεται πλεόνασμα στο ισοζύγιο του κρατικού προϋπολογισμού ύψους 1,04 δισ. ευ-
ρώ έναντι στόχου για έλλειμμα 2,77 δισ. ευρώ που έχει περιληφθεί για το αντίστοιχο διά-
στημα στην εισηγητική έκθεση του Προϋπολογισμού 2024. Επίσης το πρωτογενές αποτέλε-
σμα διαμορφώθηκε σε πλεόνασμα ύψους 7,56 δισ. ευρώ, έναντι στόχου 3,31 δισ. ευρώ. Τα
συνολικά έσοδα του κρατικού προϋπολογισμού ανήλθαν σε 49,63 δισ. ευρώ, ενώ συγκε-
κριμένα τα έσοδα από φόρους ανήλθαν σε 43 δισ. ευρώ, αυξημένα κατά 1,9 δισ. ευρώ και
+4,6% έναντι του στόχου. Η υπερεκτέλεση του φετινού προϋπολογισμού προέρχεται από
την καλύτερη απόδοση των φόρων εισοδήματος φυσικών και νομικών προσώπων, γεγονός
που επιβεβαιώνει πως η μείωση των φόρων μπορεί να αποδώσει ακόμα καλύτερα στον νέο
προϋπολογισμό. 

του
Βασίλη 
Κορκίδη

Πρόεδρος
ΕΒΕΠ

Οι θουκυδίδειες αρχές της διεθνούς πολιτικής

Ο
Θουκυδίδης, ένας από τους μεγαλύτερους ιστορικούς της αρχαιότητας, θεωρείται πρωτο-

πόρος στη μελέτη της διεθνούς πολιτικής και του ρεαλισμού στις διακρατικές σχέσεις. Το

έργο του «Ιστορία του Πελοποννησιακού Πολέμου» δεν αποτελεί μόνο μια αφήγηση του

πολέμου μεταξύ Αθήνας και Σπάρτης, αλλά και μια ανάλυση των αιτίων που οδηγούν σε σύγκρουση

τα κράτη, των σχέσεων ισχύος, καθώς και των κινήτρων που καθορίζουν τη συμπεριφορά των ηγε-

τών και των κοινωνιών. Οι αρχές που ανέπτυξε παραμένουν επίκαιρες και παρέχουν το θεωρητικό

πλαίσιο για τη μελέτη της διεθνούς πολιτικής.

Ρεαλισμός και ισχύς

Μια από τις πιο σημαντικές συνεισφορές του Θουκυδίδη είναι η θεμελίωση του ρεαλισμού στη

διεθνή πολιτική. Ο ρεαλισμός βασίζεται στην αντίληψη ότι η διεθνής σκηνή χαρακτηρίζεται από

αναρχία, δηλαδή την απουσία μιας κεντρικής αρχής που να επιβάλλει τους νόμους και να διασφαλί-

ζει την τάξη. Στο πλαίσιο αυτό, τα κράτη αναγκάζονται να βασίζονται στη δική τους δύναμη και να

επιδιώκουν την αυτοβοήθεια (self-help). Η ισχύς, είτε αυτή είναι στρατιωτική, πολιτική ή οικονομι-

κή, αποτελεί το κύριο μέσο επιβίωσης και ευημερίας ενός κράτους.

Ο Θουκυδίδης τονίζει την κεντρική σημασία της ισχύος στην ανάλυση των διεθνών σχέσεων. Στο

γνωστό «Μέγαρα Διάλογος», οι Αθηναίοι υποστηρίζουν ότι «οι ισχυροί πράττουν ό,τι τους επιτρέπει

η δύναμή τους, ενώ οι αδύναμοι υποτάσσονται σε αυτό που τους επιβάλλεται». Αυτό το απόσπασμα

συνοψίζει την αντίληψη ότι η ισχύς καθορίζει τις σχέσεις μεταξύ των κρατών και πως η ηθική και η

δικαιοσύνη διαμορφώνονται από την ικανότητα των κρατών να επιβάλλουν τη

θέλησή τους.

Ανθρωπολογική άποψη

Ο Θουκυδίδης έδωσε ιδιαίτερη προσοχή στη φύση του ανθρώπου, την οποία

θεωρούσε θεμελιώδη για την κατανόηση της πολιτικής συμπεριφοράς. Στο έρ-

γο του υποστηρίζει ότι οι άνθρωποι καθοδηγούνται από τρεις βασικές παρορ-

μήσεις: το συμφέρον, τον φόβο και τη φιλοδοξία (honor). Αυτές οι παρορμήσεις

είναι διαχρονικές και υπερβαίνουν πολιτικά και κοινωνικά πλαίσια, επηρεά-

ζοντας άμεσα τις αποφάσεις των ηγετών και τη συμπεριφορά των κρατών.

Ο φόβος είναι ένα από τα βασικά κίνητρα που οδήγησαν στον Πελοποννησια-

κό Πόλεμο, σύμφωνα με τον Θουκυδίδη. Η Σπάρτη, φοβούμενη την αυξανόμε-

νη δύναμη της Αθήνας, αποφάσισε να αναλάβει δράση προκειμένου να διατη-

ρήσει την υπεροχή της. Ο Θουκυδίδης σημειώνει χαρακτηριστικά ότι «η αύξη-

ση της ισχύος της Αθήνας και ο φόβος που αυτή προκάλεσε στη Σπάρτη ήταν τα

πραγματικά αίτια του πολέμου».

Αναπόφευκτες συγκρούσεις

Ο Θουκυδίδης πίστευε ότι οι πόλεμοι και οι συγκρούσεις είναι αναπόφευκτοι

στη διεθνή πολιτική, ειδικά όταν υπάρχει ανακατανομή της ισχύος. Το περίφη-

μο «Θουκυδίδειο Δίλημμα» περιγράφει την ένταση που προκύπτει όταν μια

αναδυόμενη δύναμη απειλεί την υπάρχουσα ηγεμονία. Η Σπάρτη και η Αθήνα

βρίσκονταν σε αυτήν ακριβώς την κατάσταση κατά τη διάρκεια του Πελοποννη-

σιακού Πολέμου, καθώς η άνοδος της Αθήνας απειλούσε την κυριαρχία της

Σπάρτης και τις ισορροπίες στην Ελλάδα.

Αυτό το δίλημμα παραμένει κεντρικό στη σύγχρονη θεωρία των διεθνών σχέσεων, καθώς μπορεί

να εξηγήσει τις συγκρούσεις μεταξύ μεγάλων δυνάμεων σε διάφορες ιστορικές περιόδους. Η ανα-

σφάλεια που προκύπτει από την άνοδο μιας νέας δύναμης συχνά οδηγεί σε πολέμους ή σε ασταθή

ειρήνη, όπως παρατηρήθηκε στον Ψυχρό Πόλεμο ή στην πρόσφατη άνοδο της Κίνας σε αντιπαράθε-

ση με τις Ηνωμένες Πολιτείες.

Πολιτικός ρεαλισμός και επικαιρότητα

Η ανάλυση του Θουκυδίδη για την πολιτική δεν περιορίζεται μόνο στη μελέτη του πολέμου, αλλά

εξετάζει και τις επιλογές που κάνουν οι πολιτικοί ηγέτες σε συνθήκες κρίσης. Ο ρεαλισμός του

Θουκυδίδη είναι ιδιαίτερα χρήσιμος για την κατανόηση της σύγχρονης διεθνούς πολιτικής. Οι απο-

φάσεις των κρατών καθορίζονται από τα συμφέροντά τους, όχι από ηθικές αρχές, και η επιδίωξη

της ισχύος είναι θεμελιώδης για την επιβίωσή τους.

Ο Θουκυδίδης μάς υπενθυμίζει ότι η πολιτική είναι συνυφασμένη με την ανθρώπινη φύση, η

οποία είναι αμετάβλητη και ορίζεται από τα πάθη και τις φιλοδοξίες των ανθρώπων. Οι θεωρίες του

παραμένουν διαχρονικές και μας βοηθούν να κατανοήσουμε γιατί οι συγκρούσεις είναι αναπόφευ-

κτες και γιατί τα κράτη δρουν όπως δρουν στη διεθνή σκηνή. Επομένως, η μελέτη του Θουκυδίδη

αποτελεί αναγκαίο εργαλείο για όποιον επιθυμεί να κατανοήσει βαθύτερα τη διεθνή πολιτική και τις

διαχρονικές αρχές της. 

της
Νάντιας 

Β. Γώγουλου

Δικηγόρος παρ’
Αρείω Πάγω
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TΡΙΤΗ 1 OKTΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣEIΣ24

T α δύο μεγάλα κόμματα του δημοκρατικού μας
τόξου έχουν προσφύγει στο κομματικό εκλο-
γικό τους σώμα αλλά και σε φίλους των κομ-

μάτων για την εκλογή νέου προέδρου. Οι υποψήφιοι
πολλοί, με θετικό και αρνητικό πρόσημο ο καθένας
ξεχωριστά. Οι πολίτες με την ψήφο τους θα εκλέ-
ξουν τον εκλεκτό της κάθε κομματικής βάσης.
Όμως, σύμφωνα με το τελευταίο σημερινό μας tip,
όταν σε ένα μαντρί αλλάζει συνέχεια ο τσομπάνης,
πολλά από τα πρόβατα μετακομίζουν σε άλλο μαν-
τρί! Νομοτελειακά συμβαίνει και θα συμβεί και τώ-
ρα. Αυτό για πολλούς και διάφορους λόγους. Ο βα-
σικότερος είναι η μη ύπαρξη χημείας μεταξύ του νέ-
ου αρχηγού και πολλών μελών του κόμματος. Αρκε-
τά στελέχη διαφωνούν με τον τρόπο που έχει επιλέ-
ξει ο νέος αρχηγός να διοικήσει το κόμμα, φιμώνει ή
απαξιώνει τις αντίθετες απόψεις και επιβάλλεται με
διατάγματα και μηχανισμούς. Με πολύ απλά λόγια,
κάποια μέλη διαφωνούν με τον νέο αρχηγό «οριζον-
τίως και καθέτως». Σε πολλά καταναλωτικά προϊόν-
τα προβάλλεται η φράση «φιλικό προς τον χρήστη».
Αυτό είναι και το ζητούμενο από τους πολίτες. Να
έχουν την ευκαιρία, να συμμετέχουν στη διαβού-

λευση και τη λήψη των αποφάσεων. Ένα κλειστό
κομματικό κλαμπ απομακρύνει μεγάλα κοινωνικά
στρώματα και δεν επιτυγχάνεται η πολυπόθητη κοι-
νωνική γείωση. Απαραίτητος σύμμαχος των πολύ
γνωστών πολιτικών προσώπων, ο Οδηγός Πολιτικής
Επικοινωνίας «Ευ Πολιτεύεσθαι» με τα 333+1 tips,
έξυπνες φράσεις που ξεχωρίζουν για την πρωτοτυ-
πία και δημιουργικότητά τους.

1. Η στενότητα του χρόνου μεγεθύνει κάθε «στρα-
βοπάτημα» ενός υποψηφίου.

2. Ο σημερινός συγγραφέας οδηγών αυτοβελτίω-
σης καλείται να πουλήσει ένα πακέτο που στο κέν-
τρο είναι οι οδηγοί του αλλά περιτύλιγμα ο ίδιος. Ξε-
ναγός του εαυτού του!

3. Η υπόσχεση πολλών υποψηφίων για επιστροφή
στα καλά παλιά χρόνια οφείλεται σε κακή αντίληψη
του παρόντος.

4. Κάθε πολιτικός ηγέτης έχει τον Ρουβίκωνά του
που δεν πρέπει να περάσει. Διαφορετικά ο επίλογος
της καριέρας του θα έρθει πιο γρήγορα.

5. Το μήνυμα «φυγή προς τα εμπρός» οδηγεί πολ-
λές φορές σε αδιέξοδο. Χρειάζεται προσοχή στη
χρήση του.

6. Η προσφορά απλοϊκών λύσεων σε σύνθετα
προβλήματα όπως η στοχοποίηση του μεγάλου κε-
φαλαίου και των μεταναστών αποτελεί την πιο απλή
στρατηγική των αντισυστημικών κομμάτων.

7. Οι πολιτικοί που μετακινούνται από το ένα κόμ-
μα στο άλλο δεν είναι αχάριστοι αλλά ανησυχούν,
«καίγονται» στην κυριολεξία για το μέλλον τους, πο-
λιτικά και επαγγελματικά. 

8. Στην πολιτική ισχύει η διαχρονική φράση «αν
δεν αντέχεις τη ζέστη, βγες από την κουζίνα»!

9. Στην πολιτική μεγαλύτερη σημασία έχει από το
να καταλάβουμε τι λένε οι πολιτικοί όσα υπονοούν.

10. Όταν σε ένα μαντρί αλλάζει συνεχώς ο τσοπά-
νης, τότε πολλά από τα πρόβατα εύκολα μετακομί-
ζουν σε άλλο μαντρί. Νομοτελειακά θα συμβαίνει
πάντα.

Περισσότερα tips θα βρείτε στον Οδηγό Πολιτικής
Επικοινωνίας «Ευ Πολιτεύεσθαι» 333+1 tips. Για
παραγγελίες και περισσότερες διευκρινίσεις επι-
κοινωνήστε στο email grammateia@nkmedia-
group.gr ή στα τηλέφωνα 2109568066, 6932266217.

του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Tιπ πολιτικής επικοινωνίαςΚάθε Τρίτη

Ζ
ούμε σε μια παράδοξη συγκυρία. Η μητσο-

τακική ΝΔ, της οποίας πάντως ο γράφων

δεν υποβαθμίζει τις όποιες επιτυχίες και

προσφορές, φθίνει σε πολλά επίπεδα.

Φθίνει από πλευράς εκλογικής απήχησης, πρώ-

τα απ’ όλα, όπως δείχνουν όλες οι μετά τις ευρωε-

κλογές-καμπή δημοσκοπήσεις.… Φθίνει κοινω-

νικά, κυρίως λόγω της ακρίβειας και της κρίσης

στέγης (έστω και αν δεν είναι η μόνη ή η κύρια

υπεύθυνη γι’ αυτά τα προβλήματα…). Φθίνει θε-

σμικά, ήδη από την υπόθεση των υποκλοπών (πά-

νω απ’ όλα εκείνη εις βάρος ηγετικού στελέχους

της αντιπολίτευσης, για τις υπόλοιπες θα μπορού-

σαν να προβληθούν δικαιολογίες, πολιτικές του-

λάχιστον), αλλά και λόγω του χειρισμού του δρά-

ματος των Τεμπών… Φθίνει όμως και ηθικά, πρω-

τίστως λόγω της -εξαιρετικά επωφελούς στον

«αντισυμβαλλόμενο»- ώσμωσής της με ισχυρότα-

τα μιντιακοεπιχειρηματικά συμφέροντα… Φθίνει,

δε, τέλος και λόγω του ενδοκομματικού εμφυλίου,

που δεν οφείλεται μόνο στο μίσος και τη λύσσα της

λαϊκιστικής-«πατριωτικής» δεξιάς απέναντι στον

Μητσοτάκη, κατεξοχήν του Σαμαρά, αλλά αποτε-

λεί και αποτέλεσμα του τεράστιου λάθους του

πρωθυπουργού να σχηματίσει υπουργικό συμ-

βούλιο με… 70 μέλη -έξι φορές περισσότερα από

τους υπουργούς της γαλλικής Δημοκρατίας- κάτι

που δημιουργεί πικρίες στο σύνολο των μη

υπουργοποιηθέντων βουλευτών της ΝΔ, ακόμη

και στους έσχατους των εσχάτων…

Ενώ όμως η κυβερνώσα παράταξη φθίνει, πα-

ράλληλα παραμένει δεσπόζουσα, κυρίαρχη, σχε-

δόν ηγεμονική! Δεν έχει υπάρξει δημοσκόπηση

που να εμφανίζει το δεύτερο κόμμα με πίστωση

ψήφων υπερβαινουσών αισθητά τις μισές δικές

της. Κάτι που εν πολλοίς οφείλεται στην εν εξελί-

ξει εξαέρωση του ΣΥΡΙΖΑ και στην αδυναμία του

«ιδρυματικού» ανδρουλάκειου ΠΑΣΟΚ να επωφε-

ληθεί, ενώ αποτελεί την ιδανική συγκυρία για τις

αντισυστημικές πολιτικές εκφράσεις των δύο

άκρων.

Στις εν λόγω συγκυρίες, λοιπόν, η μόνη ισχυρή

ανορθωτική δυναμική που θα μπορούσε στην πα-

ρούσα κατάσταση να δρομολογηθεί εξαρτάται

πρωτίστως από τον αριθμό των πολιτών που θα

προσέλθουν στις πασοκικές κάλπες της προσε-

χούς Κυριακής: Μεγάλη συμμετοχή θα σημαίνει

προσπάθεια κάλυψης -καταβαλλόμενη πρωτί-

στως από τους πολίτες της μεσότητας και του μέ-

τρου- του κενού που αφήνει η διάλυση του ΣΥΡΙ-

ΖΑ… Ως απάντηση στην ενδυνάμωση των

άκρων… Ως δημιουργία φράγματος και εναλλα-

κτικής λύσης απέναντι στη φθειρόμενη ΝΔ…

Δεν χρειάζεται να είναι κάποιος σκληρός ψηφο-

φόρος του κόμματος που ίδρυσε ο Ανδρέας Πα-

πανδρέου -και το οποίο έχει καταγραφεί ως το

κόμμα που εισκόμισε στη Μεταπολίτευση ό,τι χει-

ρότερο και ό,τι καλύτερο αυτή μπόρεσε να αναδεί-

ξει, και χυδαίο κουτσογεωργισμό και υγιή μεταρ-

ρυθμισμό, και πληθωρισμό και ηθική της ευθύ-

νης, και φαύλους και εξυγιαντές- για να μετάσχει

στην εσωκομματική αυτή διαδικασία. Η διάθεση

κάποιου πολίτη να συμβάλει στη διαμόρφωση

υγιών ισορροπιών στο πολιτικό σύστημα της χώ-

ρας, να βοηθήσει στην κυβερνησιμότητά της στο

μέλλον και να καλύψει το κενό που δημιουργεί η

φθορά της ΝΔ και η εξαέρωση του ΣΥΡΙΖΑ, όλα

αυτά θα αποτελούσαν επαρκές κίνητρο για να

βρεθεί κάποιος μπροστά στις κάλπες την επόμενη

Κυριακή. Επαρκές, και αν ακόμη με μια τέτοια

στάση του πρωταρχική στόχευση δεν είχε -που θα

όφειλε να έχει- τη δημιουργία αναχώματος απέ-

ναντι στις αντισυστημικές δυνάμεις των άκρων, οι

οποίες υπό τις παρούσες συνθήκες «κάνουν πάρ-

τι» σχεδόν ανεμπόδιστες…

* Ο καθηγητής Θανάσης Διαμαντόπουλος είναι

συγγραφέας του έργου «Ελευθέριος Βενιζέ-

λος, Πλαστουργός Ιστορίας, ο άνθρωπος, ο

θρύλος, το πολιτικό αποτύπωμα», που κυκλο-

φορεί τις επόμενες ημέρες από τις εκδόσεις

Πατάκη. Είναι επίσης συγγραφέας του έργου

«Το πολιτικό Σύστημα των ΗΠΑ, Ένας ιδιόρ-

ρυθμος δικομματισμός», που εξεδόθη το 2012

από τις εκδόσεις Πατάκη. 

του
Θανάση 

Διαμαντόπουλου*

Η φθορά της ΝΔ και το ΠΑΣΟΚ



Ολα δείχνουν ότι επίκειται και χερ-
σαία εισβολή στον Λίβανο προκα-
λώντας αγωνία στη διεθνή κοινότη-

τα. Ο υπουργός Άμυνας του Ισραήλ επισκέ-
φτηκε τα βόρεια σύνορα της χώρας και συ-
νομίλησε με στρατιώτες που έχουν σταθ-
μεύσει εκεί προκειμένου να στείλει μήνυμα
ότι «θα χρησιμοποιήσουμε κάθε διαθέσιμο
μέσο» προκειμένου να επιστρέψουν οι
εκτοπισμένοι κάτοικοι στο βόρειο τμήμα της
χώρας με ασφάλεια. «Η εξουδετέρωση του
Νασράλα είναι ένα πολύ σημαντικό βήμα.
Αλλά δεν είναι τα πάντα», σχολίασε, προ-
σθέτοντας: «Θα αξιοποιήσουμε όλες τις δυ-
νατότητες που έχουμε και αν κάποιος στην
άλλη πλευρά δεν έχει καταλάβει τι εννοού-
με, εννοούμε πραγματικά όλες». Απευθυ-
νόμενος στους στρατιώτες, σημείωσε πως
«είστε μέρος αυτής της προσπάθειας και
έχουμε εμπιστοσύνη σε εσάς ότι μπορείτε
να πετύχετε τα πάντα». Ο Ισραηλινός υπουρ-
γός Άμυνας Γιόαβ Γκάλαντ συνέχισε διαμη-
νύοντας πως «θα χρησιμοποιήσουμε δυνά-
μεις από αέρα, θάλασσα και ξηρά».

Την ίδια στιγμή οι ειδικές δυνάμεις του ισ-
ραηλινού στρατού έχουν ξεκινήσει μικρής
κλίμακας επιχειρήσεις στον Νότιο Λίβανο,
συμπεριλαμβανομένων διεισδύσεων σε σή-
ραγγες που χρησιμοποιεί η Χεζμπολάχ, με
στόχο τη συλλογή πληροφοριών και την προ-
ετοιμασία του εδάφους για μια ενδεχόμενη
μεγαλύτερη επίθεση που θα μπορούσε να ξε-
κινήσει ακόμη και μέσα στην εβδομάδα. Η
Χεζμπολάχ είναι προετοιμασμένη για το εν-
δεχόμενο ισραηλινής χερσαίας εισβολής,
όπως διεμήνυσε ο υπαρχηγός της οργάνω-
σης Ναΐμ Κασέμ, ο οποίος πραγματοποίησε
την πρώτη του ομιλία μετά τον θάνατο του Χα-
σάν Νασράλα.

Η χειραψία που...
σκότωσε τον Νασράλα

Πηγές της Σαουδικής Αραβίας μετέδωσαν

ότι η εξόντωση κατέστη δυνατή όταν ένας
πράκτορας συναντήθηκε μαζί του προσωπι-
κά και διά της χειραψίας του άλειψε το χέρι
με μια ουσία που λίγα λεπτά μετά θα επέτρε-
πε στις μυστικές υπηρεσίες του Ισραήλ να
εντοπίσουν και να παρακολουθούν τα ίχνη
της τοποθεσίας του. Μετά την επαφή το Ισ-
ραήλ χρειάστηκε να περιμένει μόλις δύο λε-
πτά προτού επαληθεύσει το πού βρισκόταν ο
Νασράλα και εξαπολύσει τη βομβιστική επί-
θεση στο προπύργιο της οργάνωσης.

Από κοντά παρακολουθεί τις εξελίξεις
και η Τεχεράνη, στέλνοντας μήνυμα ότι θα
προβεί σε αντίποινα. «Το Ιράν δεν θα αφή-
σει τις εγκληματικές ενέργειες του Ισραήλ
αναπάντητες», δήλωσε χαρακτηριστικά
στους δημοσιογράφους ο εκπρόσωπος Τύ-
που του Ιρανικού υπουργείου εξωτερικών
Νάσερ Καναάνι, αναφερόμενος στη δολο-
φονία τόσο του Νασράλα όσο και του ανα-
πληρωτή διοικητή των Φρουρών της Επα-
νάστασης στην αεροπορική επιδρομή στη

Βηρυτό. Η δολοφονία του Νασράλα είναι
εξίσου μεγάλο πλήγμα για το Ιράν, το οποίο
κήρυξε πενθήμερο πένθος. Έχει επίσης
λάβει μέτρα έκτακτης ανάγκης κρύβοντας
τον ηγέτη του, Αγιατολάχ Αλί Χαμανεΐ. Το
Ιράν έχει μια ομάδα βαριά οπλισμένων πο-
λιτοφυλακών γύρω από τη Μέση Ανατολή,
τον λεγόμενο Άξονα της Αντίστασης. Εκτός
από τη Χεζμπολάχ έχει τους Χούθι στην Υε-
μένη και πολλές ομάδες στη Συρία και το
Ιράκ. Η Σαουδική Αραβία στέκεται στο
πλευρό του λιβανέζικου λαού, ενώ δήλωσε
ότι ο Ισραηλινός πρωθυπουργός είναι
απλώς «ασταμάτητος». Στις διεθνείς αγο-
ρές υπάρχει επιφυλακή, με τις τιμές να κι-
νούνται ανοδικά, αλλά δεν υπάρχει προς το
παρόν «έκρηξη» παρά τις προειδοποιήσεις
για μια περιφερειακή σύρραξη στη Μέση
Ανατολή. Στην αγορά πετρελαίου υπάρχει
αυτοσυγκράτηση που δεν έχει εξελιχθεί σε
πανικό, με πολλούς να επικαλούνται την
έως τώρα στάση του Ιράν.

ΗΗΠΑ

Ο τυφώνας «Helene»
σκόρπισε τον θάνατο στις 
νοτιοανατολικές πολιτείες -
Πάνω από 100 οι νεκροί
Έσπειρε την καταστροφή στις νοτιοα-
νατολικές πολιτείες των ΗΠΑ ο τυφώ-
νας «Ηelene», με την ταχύτητα των
ανέμων να υπερβαίνει τα 220 χιλιόμε-
τρα την ώρα. Φλόριντα, Τζόρτζια, Βό-
ρεια και Νότια Καρολίνα καθώς και η
πολιτεία της Βιρτζίνια δέχθηκαν τα
πιο σφοδρά πλήγματα. Πάνω από 100
άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους. Πολλοί
έμειναν άστεγοι. Αλλά και οι κρατικές
υποδομές υπέστησαν μεγάλες ζη-
μιές, όπως επισήμανε η Ομοσπονδια-
κή Υπηρεσία Διαχείρισης Εκτάκτων
Καταστάσεων. Λύπη και οδύνη εξέ-
φρασε ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο
Μπάιντεν. «Είναι τραγική η κατάστα-
ση που επικρατεί. Ακόμη προσπαθού-
με να συγκεντρώσουμε τα ακριβή
στοιχεία, διότι υπάρχει μια απόκλιση
ανάμεσα στους αριθμούς που δίνει η
υπηρεσία και εκείνα που αναφέρουν
οι τοπικές αρχές. Αλλά είναι απίστευ-
το αυτό που συμβαίνει, έχετε δει και
εσείς τις φωτογραφίες. Εμείς θα δώ-
σουμε ό,τι έχουμε. Δουλεύουμε
σκληρά σε αυτή την κατεύθυνση». Οι
τοπικές Αρχές σήκωσαν τα χέρια ψη-
λά και δήλωσαν ότι κανείς δεν θα
μπορούσε να έχει προετοιμαστεί για
να αντιμετωπίσει τόσο έντονα καιρικά
φαινόμενα.
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Ορκίστηκε ο νέος ηγέτης της Χεζμπολάχ Χασέμ Σα-
φιεντίν, ξάδελφος του Χασάν Νασράλα, ο οποίος του
μοιάζει πολύ στην εμφάνιση και τους τρόπους συμπε-
ριφοράς. Για τρεις δεκαετίες ο Σαφιεντίν είναι βασικός
παράγοντας της Χεζμπολάχ, διαχειριζόμενος τις καθη-
μερινές επιχειρήσεις και τις οικονομικές υποθέσεις,
ενώ άφηνε τις στρατηγικές αποφάσεις στον Νασράλα.
Ο γιος του είναι παντρεμένος με την κόρη του πρώην
ηγέτη της ομάδας Σωμάτων Φρουρών της Ισλαμικής

Επανάστασης που δολοφονήθηκε σε χτύπημα που είχε
διατάξει ο πρώην πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ.

Ο Σαφιεντίν είναι και αυτός κληρικός - φοράει το
μαύρο τουρμπάνι που υποδηλώνει καταγωγή από τον
προφήτη του Ισλάμ Μωάμεθ. Το υπουργείο Εξωτερι-
κών των ΗΠΑ τον χαρακτήρισε τρομοκράτη το 2017,
ενώ ο ίδιος τον περασμένο Ιούνιο -μετά τη δολοφονία
ενός άλλου διοικητή της Χεζμπολάχ- απείλησε με με-
γάλη κλιμάκωση κατά του Ισραήλ. Ο Σαφιεντίν έχει

ισχυρούς δεσμούς με την Τεχεράνη, αφού πέρασε χρό-
νια σπουδάζοντας στην Κομ πριν κληθεί στη Βηρυτό
από τον Νασράλα για να αναλάβει βασικούς ρόλους στη
Χεζμπολάχ. Το πτώμα του πρώην ηγέτη ανασύρθηκε
από το σημείο της ισραηλινής αεροπορικής επιδρομής
στα νότια προάστια της Βηρυτού στον Λίβανο και ήταν
άθικτο, το σώμα του δεν είχε άμεσα τραύματα και φαί-
νεται πως η αιτία θανάτου ήταν ένα αμβλύ τραύμα από
τη δύναμη της έκρηξης.

Ποιος είναι Χασέμ Σαφιεντίν που ορκίστηκε νέος ηγέτης της Χεζμπολάχ
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ώρα μηδέν για τη Μέση Ανατολή - «Θα χρησιμοποιήσουμε 
δυνάμεις από αέρα, θάλασσα και ξηρά», είπε ο Ισραηλινός 

υπουργός Άμυνας Γιόαβ Γκάλαντ

Το Ισραήλ προετοιμάζει εισβολή
στον Λίβανο και το Ιράν αντίποινα
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Δύο νεκρούς άφησε πίσω της η πυρκαγιά - Δύσκολη 
η νύχτα που πέρασε για τις επίγειες δυνάμεις

Μάχη με τις αναζωπυρώσεις και
τις διάσπαρτες εστίες έδιναν
μέχρι την ώρα που γραφόταν

το ρεπορτάζ οι πυροσβεστικές δυνά-
μεις που βρίσκονται στο πύρινο μέτω-
πο του Ξυλοκάστρου από την Κυριακή

το βράδυ, ενώ η κατάστα-
ση παρέμενε κρίσιμη
ώστε να μην περάσει η
φωτιά στο τελευταίο
κομμάτι, δηλαδή στις πε-
ριοχές Καρυά και Τρίκα-
λα.
Μέχρι τη δύση του Ηλίου
επιχειρούσαν 390 πυρο-

σβέστες με 16 ομάδες δασοκομάντος
και 115 οχήματα, εθελοντές και εθε-
λοντικές ομάδες Πολιτικής Προστα-
σίας αλλά και υδροφόρες και μηχανή-
ματα έργου της Περιφέρειας Πελο-
ποννήσου και του Γενικού Επιτελείου
Εθνικής Άμυνας, αλλά και δυνάμεις
της δασικής Υπηρεσίας και της Ελλη-
νικής Αστυνομίας, 7 ελικόπτερα και 6
αεροσκάφη. Οι επίγειες δυνάμεις ενι-
σχύθηκαν, καθώς συνέχιζαν να πνέ-
ουν ισχυροί άνεμοι στην περιοχή, αν
και όχι τόσο ισχυροί όσο την Κυριακή.
Ο καπνός από τη φωτιά έφτασε στην Ατ-
τική. Το μέτωπο κατευθυνόταν στα Τρί-
καλα Κορινθίας και εκτεινόταν σε μή-
κος 32 χλμ., ενώ δύο πυροσβέστες με-
ταφέρθηκαν σε νοσοκομείο της Αττι-
κής, ο ένας με αναπνευστικά προβλή-
ματα και ο άλλος από πίεση του νερού.

«Βροχή» τα μηνύματα του 112
Λίγο πριν από τις 15.30 το μεσημέρι
της Δευτέρας σήμανε εκ νέου συνα-
γερμός στους κατοίκους, καθώς εστά-
λη μήνυμα από το 112 στους κατοίκους
τεσσάρων περιοχών για να απομα-
κρυνθούν από τις εστίες τους. Συγκε-
κριμένα, οι κάτοικοι των περιοχών
Λαγκαδαίικα, Σπαρτιναίικα, Πελλήνη
και Άνω Καλλιθέα κλήθηκαν να απο-
μακρυνθούν προς Σοφιανά - Ρέθι.
«Ενεργοποίηση 112. Δασική πυρκαγιά
στην περιοχή σας. Αν βρίσκεστε στην
περιοχή Λαγκαδαίικα, Σπαρτιναίικα,
Πελλήνη, Άνω Καλλιθέα, απομακρυν-
θείτε προς Σοφιανά - Ρέθι», ανέφερε

το μήνυμα του 112.
Νωρίτερα, γύρω στις 12 το μεσημέρι
είχε σταλεί μήνυμα 112 και για τις πε-
ριοχές Χελυδόρεο και Ζάχολη ώστε να
απομακρυνθούν μέσω επαρχιακής
οδού Καρυάς - Τρικάλων Κορινθίας.
Επίσης, μήνυμα εστάλη και στους κα-
τοίκους του χωριού Πύργος. Η Πολιτι-
κή Προστασία τούς ενημέρωνε να απο-
μακρυνθούν προς τη Λυγιά.

Τσιώτος: «Να μη
θρηνήσουμε άλλη ζωή»
Η «Political» επικοινώνησε με τον δή-
μαρχο Ξυλοκάστρου Βλάση Τσιώτο, ο
οποίος μας περιέγραψε μια κατάσταση
πολύ δυσκολότερη στο δεύτερο
24ωρο, η οποία γινόταν ακόμη πιο δύ-
σκολη όσο περνούσαν οι ώρες. «Η κα-
τάσταση είναι τραγική, είναι πιο δύ-
σκολη από την Κυριακή το βράδυ. Μι-
λάμε για ένα μέτωπο 30 χλμ. Τα μέτωπα
είναι πολύ μεγάλα σε πολύ δύσβατα
σημεία. Είναι πολύ δύσκολο και για τις
επίγειες δυνάμεις και για τα αεροσκά-
φη που δεν έχουν ορατότητα λόγω των
πυκνών καπνών. Το πρώτο μας μέλημα
είναι να μη θρηνήσουμε άλλη ζωή».
Σε ερώτησή μας για το αν αποδίδει την
πυρκαγιά σε εμπρησμό ή σε ατύχημα
από αμέλεια, ο κύριος Τσιώτος άφησε
να εννοηθεί ότι μια πυρκαγιά που ξε-
σπάει σε τόσο δύσβατο σημείο μέσα σε
δάσος είναι ύποπτη. «Δεν μπορώ εγώ
αυτήν τη στιγμή να πω αν είναι ατύχη-
μα ή εμπρησμός. Αυτήν τη στιγμή η

Πυροσβεστική κάνει την ανάκριση,
εγώ δεν μπορώ να πω. Αυτό που ξέρω
είναι ότι ξεκίνησε από την ευρύτερη
περιοχή των Ροζενών μέσα σε δάσος».

Νικολακόπουλος: «Περάσαμε
μέσα από τον Χάρο»
H «P» επικοινώνησε και με τον πρό-
εδρο της Κοινότητας Πιτσών Κοριν-
θίας, όπου βρέθηκαν οι δύο εθελοντές
απανθρακωμένοι και τα όσα μας είπε
είναι ανατριχιαστικά: «Ήμασταν μαζί
όλοι με την Πυροσβεστική. Ξεκίνησαν
με το μηχανάκι, αλλά εξαιτίας του κα-
πνού γύρισαν πίσω στο σημείο που
ήμασταν οι υπόλοιποι. Ήμασταν μαζί
με ένα όχημα της Πυροσβεστικής, το
όχημα του διοικητή Πυροσβεστικής
Κιάτου και με έναν εθελοντή ακόμα.
Ακόμη και εγώ που σας μιλάω μπορεί
να μην ήμουν ζωντανός, να είχα καεί
και εγώ. Σώθηκα για μερικά δευτερό-
λεπτα επειδή μπήκα μέσα στο πυρο-
σβεστικό. Και περάσαμε μέσα από τον
Χάρο. Βρήκαμε μπροστά μας τον Χάρο
και μας έδωσε μια ευκαιρία να φύγου-
με. Είπαμε όλοι να φύγουμε. Είπαμε ή
προχωράμε στον δρόμο και ό,τι μας
προκύψει ή μένουμε εδώ και καιγόμα-
στε. Μπήκαμε στο πυροσβεστικό όλοι
και τα δύο παιδιά πήραν με τα πόδια
άλλη κατεύθυνση. Τους φωνάζαμε
όλοι να μπουν μέσα να φύγουμε και
εκείνοι δεν άκουγαν τίποτα. Αν γύρνα-
γα τον χρόνο πίσω, θα τους βούταγα, θα
τους έριχνα δύο μπουνιές και θα τους
έβαζα μέσα στο πυροσβεστικό».

Πύρινη κόλαση για δεύτερη
μέρα στο Ξυλόκαστρο

Συλλυπητήρια Κικίλια
στις οικογένειες
των θυμάτων
Τη θλίψη και τα συλλυπητήριά του
στις οικογένειες των δύο ανθρώπων
που έχασαν τη ζωή τους στη δασική
πυρκαγιά της Κορινθίας εκφράζει
μέσω ανάρτησής του στο X ο υπουρ-
γός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας Βασίλης Κικίλιας. «Εκ-
φράζω τη βαθιά μου θλίψη και τα ει-
λικρινή μου συλλυπητήρια στις οικο-
γένειες των δύο νέων ανθρώπων που
έχασαν τη ζωή τους στη δασική πυρ-
καγιά της Κορινθίας. Για μια ακόμη
φορά κάνω έκκληση προς τους πολί-
τες να υπακούν στα μηνύματα του
112. Να ακούνε τις οδηγίες των εν-
στόλων, πυροσβεστών και αστυνομι-
κών. Οι δασικές πυρκαγιές είναι φο-
βερά επικίνδυνες όχι μόνο για τις πε-
ριουσίες αλλά και τις ζωές των αν-
θρώπων», έγραψε ο κ. Κικίλιας.

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com



Η
κατάσταση στα νότια προάστια εί-
ναι εκτός ελέγχου… Η κοπέλα που
αναζητούν οι αρχές αλλά και δεκά-

δες ανήλικοι είχε προαναγγείλει σε ηχητι-
κά ότι θα έκανε κακό στη 14χρονη. Αρχικά
ακούγεται να λέει ότι «δεν τη νοιάζει η φυ-
λακή» και σε ένα διαδικτυακό παραλήρημα

καταφέρεται εναντίον της
14χρονης με απίστευτες
εκφράσεις…

«Σήμερα θα την ξανα-
δείρουμε αν τη βρούμε.
Την έχω φωτό με τις μελα-
νιές», φέρεται να λέει σε
ομαδική συνομιλία ένα
από τα κορίτσια που συμ-

μετείχαν στο αποτρόπαιο περιστατικό. Μά-
λιστα το συνεχίζουν αγνοώντας την έκταση
που έχει πάρει πλέον το ζήτημα. «Και δεν
ήμουν μόνη, υπήρχε και γκρουπ. Και να
σας πω κάτι, το ευχαριστήθηκα. Και καλά
της κάναμε», ανέφερε, ενώ την ίδια ώρα
παιδιά που υποστηρίζουν το θύμα της γρά-
φουν: «Να σε πλακώσουμε, να σε κάνουμε
όπως αυτή».

Η «Political» αποκαλύπτει άλλο ένα ηχη-
τικό της κοπέλας που οι αρχές αναζητούν
ακόμη. Πρόκειται για τη 16χρονη που φαί-
νεται στο βίντεο να χτυπάει με μανία τη
14χρονη… Ο μονόλογος του νεαρού κορι-
τσιού στο ηχητικό είναι σοκαριστικός:
«Παιδιά, δεν φοβάμαι τίποτα, όντως θα την
πιάσω αύριο και θα τη γ@%#&. Αλήθεια δεν
φοβάμαι. Θα την πιάσουμε με την παρέα
μου, θα φέρουμε… και τι δεν θα φέρουμε.
Θα φέρουμε κάτι, κάποια σπρέι, έχει πεθά-
νει.

Αν δεν τη σκοτώσω αύριο, να με φτύσετε.
Από πού κι ως πού τα βάζετε με μένα, από
πού κι ως πού. Αυτή έχει κάνει πιο πολλά
σε μένα. Θα δείτε αύριο με την παρέα μου τι
θα σας κάνω»…

Φίλοι της 16χρονης μετά τον ξυλοδαρμό
του κοριτσιού με άλλο βίντεο απειλούν φί-
λους και συμμαθητές της 14χρονης. Απί-
στευτες απειλές, που προκάλεσαν εισαγ-
γελική παρέμβαση για να διερευνηθούν
αναρτήσεις με απειλητικό περιεχόμενο και
προτροπές βίας κατά ανηλίκων που εμπλέ-
κονται στον άγριο ξυλοδαρμό της 14χρονης
και να εντοπιστούν οι κάτοχοι των επίμα-
χων λογαριασμών.

Συγκεκριμένα, ο απερχόμενος προϊστά-
μενος της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθη-
νών Αντώνης Ελευθεριάνος διέταξε τη διε-
νέργεια προκαταρκτικής έρευνας, την
οποία θα φέρουν εις πέρας τα στελέχη της
Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος για να
διερευνηθεί εάν έχουν τελεστεί πλημμε-
λήματα όπως: Διέγερση σε διάπραξη εγ-
κλημάτων, βιαιοπραγίες ή διχόνοια και πα-
ραβίαση προσωπικών δεδομένων. Στο
πλαίσιο της έρευνας θα ζητηθούν στοιχεία

από την εταιρεία στη οποία ανήκει το 
TikTok για το ποιοι είναι οι κάτοχοι των λο-
γαριασμών οι οποίοι προέβαιναν στις επί-
μαχες αναρτήσεις.

Η ανακοίνωση της ΕΛΑΣ
Η Δίωξη Ηλεκτρονικού Εγκλήματος συ-

νεχίζει τις έρευνες και έχει «κατεβάσει»
όλα τα βίντεο που κυκλοφορούν στο διαδί-
κτυο, ενώ η ΕΛΑΣ μετά τις απειλές για εκ-
δίκηση εξέδωσε ανακοίνωση στην οποία
αναφέρει: «Αναφορικά με την υπόθεση βι-
αιοπραγίας σε βάρος 14χρονης, στη Διεύ-
θυνση Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος
έχουν περιέλθει διάφορα βίντεο που έχουν
αναρτηθεί σε μέσο κοινωνικής δικτύωσης.
Τα βίντεο αυτά παραβιάζουν τις διατάξεις
περί προσωπικών δεδομένων, ενώ παράλ-
ληλα έχουν περιεχόμενο που ενθαρρύνει
πράξεις βίας.

Στο πλαίσιο αυτό, έχει ξεκινήσει αυτε-
πάγγελτη έρευνα για την ταυτοποίηση των
ατόμων που εμπλέκονται στο περιστατικό,
καθώς και για την αποκάλυψη των στοιχεί-
ων των διαχειριστών των προφίλ που σχε-
τίζονται με τις αναρτήσεις. Τα ευρήματα της
έρευνας διαβιβάζονται στην αρμόδια ει-
σαγγελική αρχή, ενώ παράλληλα έχουν κι-
νηθεί οι διαδικασίες ενημέρωσης της
πλατφόρμας, με σκοπό την αφαίρεση των
εν λόγω βίντεο».

Στις φωτογραφίες που σας παρουσιάζει
η «Political», οι «αυτόκλητοι εκδικητές»
έχουν αναρτήσει τα ονοματεπώνυμά τους,
τους αριθμούς των κινητών τους τηλεφώ-
νων, ακόμη και χάρτες με τις διευθύνσεις
των ατόμων που φέρονται να εμπλέκονται
στον άγριο ξυλοδαρμό της 14χρονης. Μάλι-
στα κάποιοι έκαναν και μοτοπορία μέχρι το
σπίτι της 16χρονης, προκειμένου να την εν-
τοπίσουν και να εκδικηθούν.

Η 16χρονη που έχει στοχοποιηθεί από
νεαρούς στα σόσιαλ, επειδή φέρεται να
χτύπησε τη 14χρονη, εικάζεται πως έχει
φύγει από τη χώρα για την Αλβανία. Αυτό
τουλάχιστον αναφέρουν φίλοι της μέσω
των λογαριασμών στο TikTok. Οι αστυνομι-
κοί της Ασφάλειας Γλυφάδας ερευνούν και
αυτό το ενδεχόμενο. Σε αναρτήσεις της πα-
ρουσιάζεται άλλοτε ως αρκούδα που μπο-
ρεί να νικήσει κάθε αντίπαλό της και άλλες
φορές με όπλο να σημαδεύει… τους «εχ-
θρούς» της (αποκλειστική φωτό), ως gang-
sta παρουσία στα σόσιαλ, ερμηνεύοντας
τραγούδια της τραπ και κάνοντας αναφο-
ρές σε όπλα και παραβατικές συμπεριφο-
ρές.

Από την άλλη ο πατέρας της 14χρονης
βλέπει ότι το παιδί του είναι ακόμη σε σοκ
και αγωνία. Το κορίτσι δεν θέλει να πάει
στο σχολείο, καθώς είναι τρομοκρατημένη.
Συμφώνα με την οικογένεια, οι απειλές δεν
έχουν σταματήσει…
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Εκτός ελέγχου… η κατάσταση στα νότια προάστια - 
Άφαντη η 16χρονη που φέρεται να επιτέθηκε στη 14χρονη - 

Εισαγγελική παρέμβαση για τα μηνύματα μίσους κατά 
των δραστριών που έχουν πλημυρίσει το διαδίκτυο 

Η 16χρονη με το όπλο,
το βίντεο με τις νέες 
απειλές της και οι…

αυτόκλητοι εκδικητές

«ΑΝ ΔΕΝ ΤΗ ΣΚΟΤΩΣΩ ΑΥΡΙΟ,  ΝΑ ΜΕ ΦΤΥΣΕΤΕ…»

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΦΩΤΟ

του Nίκου 

Τσιλιπουνιδάκη



Ο
ι καταγγελίες σε βάρος της Κιβωτού
του Κόσμου είναι καθοδηγούμενες,
υποστήριξε ο πατήρ Αντώνιος Πα-

πανικολάου στην απολογία του στο Τριμελές
Πλημμελειοδικείο της Αθήνας. Ο ιδρυτής
της οργάνωσης αρνήθηκε ότι έδινε εντολές

για σωματικές τιμωρίες
και απειλές σε βάρος ανη-
λίκων που φιλοξενούνταν
στις δομές της Κιβωτού
και επέμεινε ότι είχε μόνο
πνευματικό ρόλο.

«Πιστεύω ότι τα παιδιά
καθοδηγήθηκαν από κά-
ποιους για να κάνουν αυ-
τές τις καταγγελίες. Εγώ

τους συγχωρώ γιατί τα έχω μεγαλώσει,
έχω κουραστεί, έχω κοπιάσει, έχω δώσει
το είναι μου κι εγώ και η πρεσβυτέρα και οι
άλλοι άνθρωποι της Κιβωτού. Σώσαμε επα-
νειλημμένως τα παιδιά από φυλακές, βοη-
θήσαμε να σταθούν αυτά τα παιδιά και χρη-
σιμοποιήθηκαν εναντίον μας για να μας
καταστρέψουν, ενώ εμείς λειτουργούσαμε
ως κυματοθραύστης», υποστήριξε με έμ-
φαση ο πατήρ Αντώνιος και επέμεινε ότι
όλες οι καταγγελίες ανήκουν στη σφαίρα
της φαντασίας εκείνων που επιβουλεύον-
ταν το έργο της Κιβωτού, τους οποίους
όμως δεν κατονόμασε.

«Δυστυχώς αυτά τα παιδιά τα έστρεψαν
εναντίον μας με απώτερο σκοπό η Κιβωτός
να βρίσκεται σε αυτήν την κατάσταση, να μην
πω σε κατοχή. Οι καταγγελίες για εξαντλητι-
κές εργασίες είναι στη σφαίρα της φαντα-
σίας. Το ίδιο και οι καταγγελίες για τους ξυ-
λοδαρμούς. Εγώ θα μπορούσα να δώσω τέ-
τοιες εντολές, είχα εγώ πειθήνια όργανα;
Όλα αυτά έρχονται κόντρα στις αξίες, έρχον-
ται κόντρα και στις αξίες της Κιβωτού», τόνι-
σε ο πατήρ Αντώνιος.

«Ο ρόλος μου ήταν
κυρίως πνευματικός»

Ο ιδρυτής της Κιβωτού δικάζεται σε βαθμό
πλημμελήματος ως ηθικός αυτουργός σε
πρόκληση σωματικών βλαβών και απειλές
με αποδέκτες παιδιά που φιλοξενούνταν
στις δομές. Μαζί του κατηγορούνται ακόμα
επτά πρώην εργαζόμενοι στην οργάνωση, οι
οποίοι σύμφωνα με το κατηγορητήριο χτυ-
πούσαν και απειλούσαν τα παιδιά. Το προσε-
χές διάστημα αναμένεται να προσδιοριστεί η
δίκη του ιερέα στο Μεικτό Ορκωτό Δικαστή-
ριο για το κακούργημα της κατάχρησης ανη-
λίκου σε ασέλγεια κατά συρροή, ενώ σε εξέ-
λιξη βρίσκεται η ανάκριση σχετικά με την οι-
κονομική διαχείριση των εσόδων της Κιβω-
τού.

Ο πατήρ Αντώνιος αναφέρθηκε εκτενώς
στο πώς αποφάσισε να δημιουργήσει την Κι-
βωτό του Κόσμου. Όπως είπε, το 1998 τοπο-
θετήθηκε στην ενορία Αγίου Γεωργίου στην
Ακαδημία Πλάτωνος και εκεί άρχισε να πα-
ρατηρεί τα παιδιά της περιοχής και να θέλει
να τα βοηθήσει.

«Υπήρχαν πάρα πολλά παραβατικά, παιδιά
που δεν πήγαιναν σχολείο. Δεν είχαν το με-
σημέρι πού να φάνε ή πού να βρουν έναν
χώρο να διαβάζουν. Καταφέραμε να τα γρά-
ψουμε στο σχολείο και να έρχονται το μεση-
μέρι, να τρώνε και να διαβάζουν», υποστήρι-
ξε ενώ τόνισε στην απολογία του ότι σκοπός
του ήταν η «θεραπεία του τραύματος», εξη-
γώντας: «Ήθελα να τους μάθω να συγχωρέ-
σουν κυρίως τους γονείς τους, πολλά ένιω-
θαν μίσος. Σε αυτό στοχεύαμε. Ο ρόλος μου
ήταν κυρίως πνευματικός».

Η δίκη για τις κατηγορίες σε βαθμό
πλημμελήματος συνεχίζεται την Παρα-
σκευή, ενώ μέσα στο πρώτο δεκαπενθή-
μερο του Οκτωβρίου αναμένεται η πρότα-
ση της εισαγγελέως.
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Αρνείται τις κατηγορίες περί σωματικών τιμωριών 
και απειλών σε βάρος ανηλίκων που φιλοξενούνταν 

στις δομές της Κιβωτού του Κόσμου ο πατήρ Αντώνιος

Ανοίγει ξανά η υπόθεση αρπαγής και
δολοφονίας του φοιτητή Μάριου Παπα-
γεωργίου με την παραπομπή σε δίκη
ενός νέου κατηγορούμενου. Πρόκειται
για τον έναν γιο τού καταδικασμένου ως
«εγκέφαλου» του σχεδίου απαγωγής του
άτυχου φοιτητή. Δώδεκα χρόνια μετά την
εξαφάνιση του 26χρονου και μετά από
δύο δικαστικές αποφάσεις με τις οποίες
έχει καταδικαστεί τελεσίδικα ο ηλικιω-
μένος «φίλος» της οικογένειας ως ο
ενορχηστρωτής της απαγωγής με τραγι-
κή κατάληξη τον θάνατο του φοιτητή, η

υπόθεση οδηγείται ξανά στις δικαστικές
αίθουσες. Ο 42χρονος άνδρας με βού-
λευμα του Συμβουλίου Εφετών παρα-
πέμπεται να δικαστεί ως συνεργός στην
αρπαγή. Σύμφωνα με τα στοιχεία της νέ-
ας δικογραφίας ο συγκεκριμένος κατη-
γορούμενος, ο οποίος είναι απόστρατος
αστυνομικός, φέρεται να γνώριζε το σχέ-
διο παγίδευσης και αρπαγής του Μάριου
Παπαγεωργίου. Μάλιστα, σύμφωνα με το
παραπεμπτικό βούλευμα, φέρεται να
ήταν ο τελευταίος που κάλεσε στο κινητό
τον φοιτητή, ώστε οι υπόλοιποι εμπλεκό-

μενοι να εντοπίσουν το στίγμα του και να
τον παγιδέψουν.

Για την υπόθεση αρπαγής και δολοφονίας
έχει καταδικαστεί σε ισόβια συν δεκαοχτώ
χρόνια κάθειρξη ο πατέρας του νέου κατηγο-
ρούμενου, ο οποίος ήταν στενός φίλος της οι-
κογένειας του Μάριου Παπαγεωργίου και ζη-
τούσε λύτρα από τη μητέρα του φοιτητή, προ-
κειμένου να τον απελευθερώσει. Ωστόσο μέχρι
σήμερα και παρά τις επίμονες αναζητήσεις με
τη συνδρομή ακόμα και ερευνητών από το εξω-
τερικό δεν έχει εντοπιστεί η σορός του φοιτητή.

Λ. Κοντ. 

«Καθοδηγούμενες οι καταγγελίες»

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου

liakontopoulou@gmail.com

Ραγδαίες εξελίξεις στην υπόθεση του Μάριου Παπαγεωργίου - 
Σε δική ο γιος του «εγκέφαλου» της απαγωγής
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Είκοσι χιλιάδες τον μήνα διατροφή και
ένα σπίτι αξίας 1 εκατ. προκειμένου
να συμφωνήσει για τη συνεπιμέλεια

των παιδιών τους. Έπειτα από ακόμη δύο αρ-
παγές όμως, μία από την Αγγλία και άλλη μία

από την Ολλανδία, η εστεμ-
μένη Playmate έχασε την
επιμέλεια των παιδιών που
είχε με τον ΝΜ, ιδιοκτήτη
γνωστής αλυσίδας κοσμη-
ματοπωλείων στο εξωτερι-
κό, ενώ απασχόλησε τις
αστυνομικές αρχές της Με-
γάλης Βρετανίας και της

χώρας μας αρκετές φορές. Σύμφωνα με τους
δικηγόρους του ΝΜ, όποτε ο ίδιος ενέδιδε
στις παράλογες απαιτήσεις της, εκείνη
έπαιρνε τα παιδιά και έφευγε για την Ελλάδα.

Συνολικά πλέον είναι τρεις οι αρπαγές των
ανήλικων παιδιών τους παρά τις δικαστικές
αποφάσεις. Σύμφωνα με την απόφαση του
δικαστηρίου, μετά τη δεύτερη αρπαγή από τη
μητέρα ο τόπος διαμονής των παιδιών ορί-
στηκε το Λονδίνο.

«Έχει ψυχολογικές αστάθειες με 
εκρήξεις και ξεσπάσματα θυμού»

Όπως λέει ο σύζυγος της πρώην εστεμμέ-
νης στην «Political», «μιλάω για πρώτη και
τελευταία φορά επειδή οι δυο δικηγόροι
μου με ενημέρωσαν για δηλώσεις που έκα-
νε στον ελληνικό Τύπο η πρώην σύζυγος και
μητέρα των παιδιών μας. Έτσι λοιπόν μέσω
των δικηγόρων μου αποφασίσαμε να απαν-
τήσουμε… Μήνυση για ενδοοικογενειακή
και αίτημα για panic button έγιναν για λό-
γους σκοπιμότητας, όταν εγώ έκανα μήνυ-
ση για παραβίαση δικαστικής απόφασης
στις 29/3/2024. Ως πατέρας είμαι καθ’ όλα
ψυχικά υγιής και πολύ στοργικός και είμαι
δίπλα στα παιδιά μου για κάθε τους ανάγκη,
καθότι για εμένα είναι η απόλυτη προτεραι-
ότητά μου. Η ίδια δε είναι αυτή που δεν εν-
διαφέρεται για τον ψυχισμό των παιδιών,
καθότι τα έχει αρπάξει διά βίας συνολικά
τρεις φορές, εμφανίζει ψυχολογικές αστά-
θειες με εκρήξεις και ξεσπάσματα θυμού,
ξενυχτούσε δε κάθε βράδυ και κατέλειπε τα
παιδιά στις παιδοκόμους, καθότι τα μόνα
που την ενδιέφεραν ήταν η καλοπέρασή της
και η πολυτελής ζωή. Τόσο η απόφαση
ασφαλιστικών μέτρων όσο και η Εισαγγελία
Ανηλίκων έλαβαν υπ’ όψιν τους την ολότητα
των πραγματικών περιστατικών και των
ισχυρισμών και έκριναν ότι τα παιδιά πρέ-
πει να μεταβούν στο Λονδίνο. Η απόφαση
ασφαλιστικών μέτρων μέσα από ένα εντυ-
πωσιακό σκεπτικό 44 σελίδων, αφού έλαβε
υπ’ όψιν της όλους τους ισχυρισμούς των
διαδίκων και την πρότερη συμπεριφορά της
Σ., κατέληξε στο ότι τα τέκνα πρέπει να δια-
μείνουν στο Λονδίνο, όπου θα ασκείται η
συνεπιμέλεια από τους δύο γονείς. Αν δεν

επιθυμεί τη συνεπιμέλεια η Σ., μπορεί να
παραμείνει στην Ελλάδα και να αιτηθεί επι-
κοινωνία με τα τέκνα, δεν την εξαναγκάζει
κάποιος να μετοικίσει στο Λονδίνο. Ο χαρα-
κτήρας της απόφασης είναι μεν προσωρι-
νός, αλλά θα ισχύσει μέχρι την έκδοση τε-
λεσίδικης απόφασης επί τυχόν ασκηθείσης

αγωγής, ήτοι για τρία-τέσσερα χρόνια του-
λάχιστον».

«Αν ήμουν επικίνδυνος, δεν θα 
συμφωνούσε σε συνεπιμέλεια»

Ο πατέρας των δύο παιδιών απαντάει ευθέ-
ως μέσω των δικηγόρων του και σε μια κα-

ταγγελία που φέρεται να έκανε το γνωστό
μοντέλο: «Η σχετικώς κατατεθείσα μήνυση
της Σ. είναι για ασέλγεια των ανηλίκων τέ-
κνων, η δε κατηγορία αναφέρθηκε πρώτη
φορά στις 28-9-2024, όταν συνελήφθη, κα-
τασκευάστηκε δε με αποκλειστικό σκοπό να
μην αναχωρήσω στο εξωτερικό με τα παιδιά
μας, ως όριζε η απόφαση, γεγονός που έγινε
αντιληπτό από τις αρμόδιες αρχές. Δεν είναι
δυνατόν μια τέτοια σοβαρή κατηγορία να μην
έχει αναφερθεί ποτέ πιο πριν στα τόσα δικό-
γραφα που έχει αποστείλει σε μένα και ξαφ-
νικά να εμφανίζεται την ως άνω ημερομηνία.
Δεν χρειαζόταν η συναίνεσή της προς τούτο
καθότι η ίδια η απόφαση ορίζει ότι ως τόπος
διαμονής των τέκνων θα είναι το Λονδίνο,
επομένως νομότυπα ταξίδεψα με τα παιδιά
μας στο εξωτερικό».

«Τα περί προφύλαξης των παιδιών είναι
φθηνές και έωλες δικαιολογίες. Αν ήταν
πράγματι επικίνδυνος ο πατέρας των παι-
διών δεν θα συμφωνούσε σε συνεπιμέλεια
των παιδιών και μάλιστα πολλάκις με ιδιω-
τικά συμφωνητικά. Καμία επικινδυνότητα
δεν υπάρχει. Το μόνο που υπάρχει είναι μια
κατ’ επανάληψη εμφανιζόμενη κακόβουλη
συμπεριφορά εκ μέρους της μητέρας να
χρησιμοποιεί τα παιδιά ως μέσο και να εκ-
βιάζει τον πατέρα προκειμένου να αποκομί-
ζει υπέρογκα οικονομικά ανταλλάγματα.
Και αν ήταν πράγματι επικίνδυνος ο πατέ-
ρας των παιδιών, δεν θα κρυβόταν η μητέρα
δύο εβδομάδες σαν κοινός εγκληματίας
κρατώντας τα παιδιά εσώκλειστα σε ένα
δωμάτιο, αδιαφορώντας για τον ψυχισμό
τους, αντιθέτως να μετέβαινε στην αστυνο-
μία να καταγγείλει την υποτιθέμενη επικιν-
δυνότητά μου», επεσήμανε.

Το ιστορικό της υπόθεσης
Η εστεμμένη Playmate έκρυβε τα παιδιά

από τον πρώην σύζυγό της για δέκα μέρες.
Είχε αρνηθεί να τα παραδώσει στον πατέρα
τους και νοίκιασε Airbnb προκειμένου να
περάσουν οι μέρες και να φύγει ο πρώην
σύζυγος από την Ελλάδα χωρίς τα παιδιά. Ο
πατέρας έχει κερδίσει την αποκλειστική
επιμέλεια των παιδιών που από το μεσημέρι
του Σαββάτου και μετά είναι πάλι μαζί τους.

Η σύλληψη της γοητευτικής Playmate το
πρωί του Σαββάτου για παραβίαση δικαστι-
κής απόφασης σχετικά με την επιμέλεια
των δύο παιδιών τους κινητοποίησε την
ΕΛΑΣ και από την Υποδιεύθυνση Προστα-
σίας Ανηλίκων σε συνεργασία με τη Δίωξη
Ηλεκτρονικού Εγκλήματος βρήκαν το δια-
μέρισμα Airbnb που είχε κρυφτεί μαζί με τη
μητέρα της και τα δύο της παιδιά. Η 40χρο-
νη καλλονή και εστεμμένη Playmate φέρε-
ται να παραβίασε τη δικαστική απόφαση
που ανέφερε πως η επιμέλεια των παιδιών
περνά αποκλειστικά στον πατέρα και εκεί-
νος μπορεί να τα πάρει στο εξωτερικό, όπου
και διαμένει μόνιμα. 

Τι απαντά για τις μηνύσεις που του έγιναν από τη 40χρονη 
για ενδοοικογενειακή βία και ασέλγεια: «Κατασκευασμένη

η κατηγορία για ασέλγεια για να μην αναχωρήσω 
στο εξωτερικό με τα τέκνα μας»

«Χρησιμοποιεί ως μέσο
εκβιασμού τα παιδιά

για οικονομικά
ανταλλάγματα»

του Nίκου 

Τσιλιπουνιδάκη

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «P» Ο ΠΡΩΗΝ 
ΣΥΖΥΓΟΣ ΕΣΤΕΜΜΕΝΗΣ PLAYMATE



Τ
ρία άτομα που εμπλέκονται στην τραγωδία του λούνα
παρκ στο Πευκοχώρι Χαλκιδικής, όπου τον περασμένο
Αύγουστο έχασε τη ζωή του ο 19χρονος Γιάννης, κα-

λούνται να δώσουν εξηγήσεις. Το Αστυνομικό Τμήμα Κασσάν-
δρας διεξάγει προκαταρκτική έρευνα για να εξετάσει ενδεχό-
μενες ποινικές ευθύνες που σχετίζονται με το τραγικό δυστύ-
χημα.

Τα τρία αυτά πρόσωπα περιλαμβάνουν τον 58χρονο ιδιο-
κτήτη του λούνα παρκ, τον χειριστή του παιχνιδιού «Crazy
dance» από το οποίο εκσφενδονίστηκε ο νεαρός, καθώς και
έναν μηχανικό. Οι τρεις τους αντιμετωπίζονται ως ύποπτοι για
αξιόποινες πράξεις. Ο μηχανικός έχει ήδη λάβει προθεσμία

και αναμένεται να καταθέσει την Τετάρτη 2 Οκτωβρίου 2024.
Οι εμπλεκόμενοι θα πρέπει να σχολιάσουν τα ευρήματα της

έκθεσης του πραγματογνώμονα, η οποία κατατέθηκε πριν από
δέκα ημέρες στην αστυνομία. Η έκθεση αναφέρει σοβαρές
αστοχίες και παραλείψεις σχετικά με τη λειτουργία του παιχνι-
διού, καθώς διαπιστώνεται ότι ήταν ιδιοκατασκευή, φτιαγμένη
από διάφορα μέρη χωρίς καμία εγγύηση ή πιστοποίηση ασφα-
λείας από τον κατασκευαστή.

Μετά την ολοκλήρωση των καταθέσεων, η δικογραφία θα
υποβληθεί στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Χαλκιδικής, η οποία
θα αποφασίσει για την περαιτέρω ποινική μεταχείριση των εμ-
πλεκομένων.
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ΠΑΣΟΚ: Κάλπες στη ΔΕΘ 
Στο περίπτερο 6 της ΔΕΘ θα στηθούν τελικά οι

κάλπες του ΠΑΣΟΚ για το κέντρο της Θεσσαλονίκης
και όχι στο δημαρχείο όπως αρχικά είχε αποφασι-
στεί. Η ΔΕΘ ήταν η πρώτη επιλογή γιατί διαθέτει
πάρκινγκ και η πρόσβαση θεωρείται ευκολότερη,
αλλά είχε ζητήσει ένα συγκεκριμένο ποσό, το οποίο
βρέθηκε τελικά την τελευταία στιγμή. 

Οι παρουσίες στην τιμητική
βραδιά του Σαββόπουλου

Υπερκομματική ήταν η προσέλευση στην εκδή-
λωση που πραγματοποιήθηκε από τον Δήμο Θεσ-
σαλονίκης για την απονομή του Αργυρού Μεταλλί-
ου της πόλης στον Διονύση Σαββόπουλο. Εκεί είδα-
με από τη ΝΔ τους Σταύρο Καλαφάτη, Δημήτρη
Κούβελα, Άννα Ευθυμίου, από το ΠΑΣΟΚ τον Θανά-
ση Γλαβίνα και από τον ΣΥΡΙΖΑ τη Ράνια Θρασκιά.

Με την ευκαιρία, ήταν μια εκδήλωση όπου αξί-
ζουν συγχαρητήρια στο γραφείο του προέδρου του
δημοτικού συμβουλίου, Σπύρου Βούγια, για την άρ-
τια οργάνωση. Ο κόσμος πολύς αλλά όλοι στο τέλος
έφυγαν κατενθουσιασμένοι.

Στήνονται γήπεδα 
μπάσκετ  στην 
Αριστοτέλους

Ανοιχτό τουρνουά μπάσκετ 3x3 θα πραγματοποι-
ηθεί το διήμερο, 12 και 13 Οκτωβρίου, στην πλατεία
Αριστοτέλους, όπου θα στηθούν δύο μισά γήπεδα
που θα τραβήξουν ως «μαγνήτης» τους ενδιαφερό-
μενους. Στη Θεσσαλονίκη και το Περιστέρι θα διορ-
γανωθούν οι προκριματικές φάσεις και οι 4 καλύτε-
ρες ομάδες θα αγωνιστούν στους τελικούς της Αθή-
νας, που θα πραγματοποιηθούν στην πλατεία Συν-
τάγματος.

Η κατάκτηση του τροπαίου του τουρνουά θα συ-
νοδευτεί για τους νικητές με ένα ταξίδι στο Σαν
Φρανσίσκο των ΗΠΑ, προκειμένου να παρακολου-
θήσουν από κοντά αγώνες NBA.

Θέλει ντιμπέιτ 
ο Σωκράτης

Από τη Θέρμη ξεκίνησε τις περιοδείες του ο Σω-
κράτης Φάμελλος. Χαλαρός με ένα κόκκινο μπλου-
ζάκι επισκέφτηκε πρώτα τα γραφεία του ΣΥΡΙΖΑ
στην περιοχή και μετά συνομίλησε με αρκετό κόσμο
στη λαϊκή. Εξαιρετική υποδοχή είχε και στη Λάρισα.
Ο βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης θέτει θέμα ντιμπέιτ
δείχνοντας ότι είναι μια σοβαρή πολιτική πρόταση
απέναντι στον Στέφανο Κασσελάκη. 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Διήμερο Θεσσαλονίκης για τις εκλογές στο ΠΑΣΟΚ με Χάρη Δούκα και
Άννα Διαμαντοπούλου να πραγματοποιούν τις κεντρικές τους ομιλίες στην
πόλη. Ο Χάρης Δούκας μίλησε το βράδυ της Δευτέρας στο Ολύμπιον ενώ το
πρωί επισκέφτηκε το νοσοκομείο Παπανικολάου. Αντίστοιχα η Άννα Δια-
μαντοπούλου στο πρόγραμμά της έχει σήμερα το πρωί να πιει έναν καφέ με

κόσμο στην πλατεία του Ευόσμου και το βράδυ ομιλία σε αίθουσα του Βελλί-
δειου. Εντύπωση πάντως προκαλεί το ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης δεν θα κάνει
προεκλογική ομιλία στη Θεσσαλονίκη, παρά το γεγονός ότι είναι ο βουλευ-
τής της πόλης, καθώς αρκείται στη θεσμική ομιλία που έκανε στη ΔΕΘ. Πα-
ραμένει ανοιχτό αν θα ψηφίσει στη Θεσσαλονίκη, την Αθήνα ή την Κρήτη. 

Ο Χάρης και η Άννα ήρθαν, ο Νίκος όχι…

Χαλκιδική: Εξηγήσεις καλούνται να δώσουν
οι υπεύθυνοι του μοιραίου λούνα παρκ

Έρχεται διαγωνισμός για αποκατάσταση 
κατεστραμμένων δρόμων και πεζοδρομίων

Την είδηση πως έρχεται διαγωνισμός για την αποκατάσταση των κα-
τεστραμμένων δρόμων και πεζοδρομίων, που εγκυμονούν κινδύνους
για τους οδηγούς αλλά και τους πεζούς, έδωσε ο δήμαρχος Θεσσαλο-
νίκης Στέλιος Αγγελούδης, κατά τη διάρκεια των εγκαινίων του νέου
Δημοτικού Ιατρείου στην Άνω Πόλη. Μιλώντας προς τους δημότες και
τα μέλη των ΚΑΠΗ που βρέθηκαν στα εγκαίνια, ο κ. Αγγελούδης είπε
αρχικά: «Για να μη χρησιμοποιούμε πολύ τα δημοτικά μας ιατρεία πρέ-
πει να φτιάξουμε τους δρόμους και τα πεζοδρόμια».

«Σας είχα υποσχεθεί πως δεν θα πω ποτέ ψέματα και πράγματα που
δεν μπορούν να γίνουν. Στην τελευταία μας συνάντηση, στην πλατεία
Ρομφέης, είχαμε αναφέρει ότι μέχρι να μαζέψουμε τα πρώτα χρήματα,
λόγω του οικονομικού ελλείμματος που παραλάβαμε, θα χρειαστούν
κάποιοι μήνες. Είμαι στη θέση να σας πω ότι με κάποια χρήματα που
συγκεντρώθηκαν θα ξεκινήσει διαγωνισμός, αρκετά σημαντικός, ώστε
να γίνουν παρεμβάσεις στο 50% των δρόμων και των πεζοδρομίων που
έχουμε πρόβλημα», είπε ο δήμαρχος.

Ο… φορμαρισμένος  
Δημήτρης Κούβελας 

Φόρεσε τα αθλητικά του και βγήκε για τρέξιμο. Ο
λόγος για τον Δημήτρη Κούβελα, ο οποίος πήρε
μέρος στο 7ο
Olympic Day Run
που πραγματοποι-
ήθηκε στη Θεσσα-
λονίκη. Ο βουλευ-
τής της ΝΔ επέλε-
ξε τη διαδρομή
του 1,5 χιλιομέτρου ξεκινώντας από την πλατεία
Αριστοτέλους και τερματίζοντας στις ομπρέλες
Ζογγολόπουλου. 

Ποιοι πήγαν 
στο Φεστιβάλ Ρυζιού

Δημήτρης Βαρτζόπουλος, Φάνης Παπάς και Θό-
δωρος Καράογλου. Και οι τρεις έδωσαν το «παρών»
στο Φεστιβάλ Ρυζιού που πραγματοποιήθηκε στο
λιμάνι της Θεσσαλονίκης. Άλλωστε όλοι τους εκλέ-
γονται στη Β’ περιφέρεια έχοντας ψηλά στην ατζέν-
τα τους την ανάπτυξη
του πρωτογενούς το-
μέα. Το διήμερο φε-
στιβάλ ήταν πλαισιω-
μένο από πολλές πα-
ράλληλες δράσεις και
φυσικά με μοναδικές
γεύσεις αποκλειστικά
με ρύζι.
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Σ
ε δημοσίευμα της ηλεκτρονικής
εφημερίδας σας (Σάββατο 28 Σε-
πτεμβρίου 2024) γίνεται ανακριβής

αναφορά και δημιουργούνται αναληθείς
εντυπώσεις όσον αφορά τη θέση που δια-
τύπωσα κατά τη διάρκεια συνεδρίασης
του ΔΣ της ΚΕΔΕ σχετικά με την υπόθεση
που αφορά την εμπλοκή του δήμου και
της δημάρχου Κασσάνδρας στο περιστα-
τικό με την παράνομη λειτουργία λούνα
παρκ στον εν λόγω δήμο και την τραγική
απώλεια ενός νέου ανθρώπου.

Θα ήθελα λοιπόν για την αποκατάσταση
της αλήθειας να σας αναφέρω ότι:

Πρώτον, σε καμία περίπτωση η Κεντρι-
κή Ένωση Δήμων Ελλάδος δεν επιχειρεί
να παρέμβει με θέσεις της και να επηρεά-
σει τις αποφάσεις των αρμόδιων οργάνων
της ελληνικής Δικαιοσύνης, όσον αφορά
τη διερεύνηση του συγκεκριμένου γεγο-
νότος και την απόδοση ευθυνών σε αυ-
τούς που πραγματικά ευθύνονται. Τα αι-
ρετά όργανα της Αυτοδιοίκησης δεν διεκ-
δικούν τον ρόλο ούτε του εισαγγελέα ού-
τε του δικαστή, αυτό που ζητάμε κι επι-
διώκουμε με τις θέσεις και αποφάσεις
μας είναι η υπεράσπιση του θεσμικού μας
ρόλου και η εξυπηρέτηση των συμφερόν-
των των πολιτών των τοπικών μας κοινω-
νιών.

Δεύτερον, ποτέ δεν ζητήσαμε, ούτε εγώ
ως δήμαρχος και πρόεδρος της ΚΕΔΕ ούτε
και το ΔΣ της ΚΕΔΕ, την αλλαγή του νόμου
περί αιρετών, όπως αναληθώς αναφέρεται
στο δημοσίευμά σας, «για να απαλλασσό-
μεθα από τις ευθύνες μας ακόμη κι όταν
αυθαιρετούμε». Αυτό που διαχρονικά ζη-
τούμε, με αποφάσεις των συνεδρίων μας,
του Διοικητικού μας Συμβουλίου αλλά και
μέσω υπομνημάτων που καταθέτουμε
προς την Κεντρική Κυβέρνηση, είναι το αυ-
τονόητο. Την αλλαγή του άρθρου 236, πα-
ράγραφος 1, εδάφιο β. Δηλαδή, να μην τί-
θεται σε αργία ένας αιρετός για αδικήματα
που κατηγορείται ότι τέλεσε κατά την
άσκηση των υπηρεσιακών του καθηκόντων
απλά και μόνον με την παραπομπή του στη
Δικαιοσύνη. Αλλά αυτό να γίνεται μόνον
εφόσον έχει υπάρξει τουλάχιστον μια πρω-
τόδικη σε βάρος του δικαστική απόφαση.

Τρίτον, αυτή τη θέση την υποστηρίζουμε
όχι γιατί επιθυμούμε την ατιμωρησία μας,
αλλά γιατί γνωρίζουμε από την εμπειρία
μας όλα τα προηγούμενα χρόνια πως στη
συντριπτική πλειοψηφία των υποθέσεων
που αιρετοί παραπέμφθηκαν στη δικαιο-
σύνη για υποθέσεις που αφορούν την τέλε-
ση των υπηρεσιακών τους καθηκόντων,
αυτοί απαλλάχτηκαν τελικά με αποφάσεις
της Δικαιοσύνης. Παρά την απαλλαγή τους

όμως, οι αιρετοί υπέστησαν προηγουμέ-
νως άδικα τις συνέπειες μιας ανύπαρκτης
ενοχής, αφού τέθηκαν σε αργία πριν καν
δικαστούν. Αυτή η απαράδεκτη κατάσταση
ζητάμε να αλλάξει. Δεν μπορεί μόνον για
τους αιρετούς να μην ισχύει, όπως για
όλους τους κατηγορουμένους, το τεκμήριο
της αθωότητας. Δεν είναι αποδεκτό για
τους αιρετούς της Αυτοδιοίκησης να ισχύει
μόνον το τεκμήριο της ενοχής και μάλιστα,
χωρίς καν να έχει υπάρξει πρωτόδικη κα-
ταδίκη. 

Τέταρτον, την παραπάνω πάγια θέση της
ΚΕΔΕ, κι όχι προσωπική μου μόνον θέση,
επανέλαβα δημόσια στην πρόσφατη συνε-
δρίαση του ΔΣ της ΚΕΔΕ που αναφέρατε
στο δημοσίευμά σας. Σε καμία περίπτωση
δεν επιχειρούμε να προκαταλάβουμε τις
αποφάσεις των Αρχών που ελέγχουν το
τραγικό περιστατικό με τον θάνατο ενός νέ-
ου συνανθρώπου μας στο δήμο Κασσάν-
δρας Χαλκιδικής. Ας αφήσουμε τη Δικαιο-
σύνη να κάνει τη δουλειά της όπως ξέρει.
Σε μια πολιτισμένη κι ευνομούμενη χώρα
δεν πρέπει να έχουν θέση οι τηλεοπτικές
δίκες, οι μικροπολιτικές αντιπαραθέσεις
και η μικρόψυχη εκμετάλλευση περιστατι-
κών που θρηνήσαμε την απώλεια ανθρώ-
πινων ζωών. Αρμόδια κατά το Σύνταγμα και
τον νόμο να αποφασίσει ποιος ευθύνεται

είναι η τακτική ελληνική Δικαιοσύνη. Αυτή
είναι η πάγια θέση μας και αυτή η θέση δεν
συνδέεται σε καμία περίπτωση με τις φε-
ρόμενες ευθύνες αιρετών στον Δήμο Κασ-
σάνδρας. Είναι θέσεις διαχρονικά σταθε-
ρές και συμβατές με τον νομικό μας πολιτι-
σμό.

Τέλος, να επισημάνω πως το τραγικό πε-
ριστατικό της Κασσάνδρας αναδεικνύει για
μια ακόμη φορά την ανάγκη να υπάρξει
επιτέλους στην Ελλάδα αυτό που ζητάμε
εδώ και πολλά χρόνια. Ένα σύγχρονο θε-
σμικό πλαίσιο λειτουργίας του κράτους και
της Αυτοδιοίκησης, που θα κατανέμει με
ξεκάθαρο τρόπο ευθύνες και αρμοδιότη-
τες μεταξύ των διαφόρων επιπέδων κρατι-
κής διοίκησης. Ελπίζουμε ότι η Χάρτα Αυ-
τοδιοίκησης που θα παρουσιάσει το επό-
μενο διάστημα το υπουργείο Εσωτερικών
θα βάλει οριστικά τέλος στη σημερινή απα-
ράδεκτη κατάσταση και το γαϊτανάκι της
αλληλοεπικάλυψης ευθυνών, που μόνον
κακό κάνει στην πατρίδα και την κοινωνία
μας.

Με εκτίμηση
Λάζαρος Κυρίζογλου
Δήμαρχος Αμπελοκήπων-Μενεμένης
Πρόεδρος Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελ-
λάδος

Απάντηση Λάζαρου Κυρίζογλου
σε δημοσίευμα της «Political»
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Στο πλαίσιο των δράσεών της για εκσυγ-
χρονισμό των υπηρεσιών της η Περιφέ-
ρεια Αττικής ανακοίνωσε χθες πως προ-

χωρά στη λειτουργία μιας νέας ψηφιακής πλατ-
φόρμας μέσω της οποίας όλοι οι υποψήφιοι οδη-

γοί που θέλουν να προγραμ-
ματίσουν τη θεωρητική και
πρακτική τους εξέταση, καθώς
και όσοι νυν οδηγοί επιθυμούν
να προβούν σε επέκταση δι-
πλώματος, θα μπορούν να
κλείνουν τα ραντεβού τους
ηλεκτρονικά.

Πρακτικά, αυτό σημαίνει
πως δεν θα απαιτείται αυτοπρόσωπη παρουσία,
όπως συνέβαινε έως τώρα, ενώ μέσω της νέας
ηλεκτρονικής πλατφόρμας που ξεκίνησε να λει-
τουργεί θα διασφαλίζεται η μέγιστη δυνατή δια-
φάνεια

Σύμφωνα με τα όσα ανακοινώθηκαν, οι ενδια-
φερόμενοι που υπάγονται σε οποιαδήποτε από
τις περιφερειακές ενότητες της Περιφέρειας Ατ-
τικής, είτε οι ίδιοι είτε οι εξουσιοδοτημένοι εκ-
παιδευτές τους, έχουν πλέον τη δυνατότητα να ει-
σέρχονται από το κινητό τηλέφωνο (smart
phone), το tablet ή τον ηλεκτρονικό υπολογιστή
τους στην ηλεκτρονική διεύθυνση https://dri-
vingexams.attica.gov.gr και να επιλέγουν την
ημέρα και ώρα της θεωρητικής και πρακτικής
εξέτασης οδήγησης που επιθυμούν.

Με αφορμή την έναρξη της λειτουργίας της
πλατφόρμας, ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος
Χαρδαλιάς επεσήμανε: «Η Περιφέρεια Αττικής
κάνει ένα σημαντικό βήμα προς τον πλήρη εκ-
συγχρονισμό των υπηρεσιών της όπως ακριβώς
είχαμε δεσμευτεί. Με τη νέα πλατφόρμα ψηφια-
κού προγραμματισμού εξετάσεων για τους υπο-
ψήφιους οδηγούς, εξαλείφουμε την ταλαιπω-
ρία των πολιτών, βελτιώνουμε την ποιότητα των
υπηρεσιών και καταπολεμάμε τα φαινόμενα
διαφθοράς».

Επιπλέον, πρόσθεσε: «Η διαφάνεια και η αξιο-
πιστία αποτελούν βασικές προτεραιότητές μας.
Είμαστε εδώ για να υπηρετούμε τους πολίτες του
λεκανοπεδίου, εξαλείφοντας τα όποια φαινόμενα
διαπλοκής. Πλέον, οι υποψήφιοι οδηγοί και οι εκ-
παιδευτές τους θα μπορούν να προγραμματίσουν
τις εξετάσεις τους εύκολα, γρήγορα και με από-
λυτη διαφάνεια, χωρίς την ανάγκη φυσικής πα-
ρουσίας και πολύπλοκων διαδικασιών. Η Περι-
φέρεια Αττικής θα προσφέρει συνεχώς σύγχρο-
νες, φιλικές και αξιόπιστες λύσεις».

Σημειώνεται πως η εφαρμογή «Ψηφιακού προ-
γραμματισμού θεωρητικής και πρακτικής εξέτα-
σης υποψηφίων οδηγών και οδηγών» αναπτύχθη-
κε μετά από εισήγηση της Γενικής Διεύθυνσης Με-
ταφορών και Επικοινωνιών με τη συνδρομή της
Αυτοτελούς Διεύθυνσης Διαδικτυακής Ενημέρω-
σης και Ψηφιακής Εξυπηρέτησης. Από τις 20 Σε-
πτεμβρίου που ενημερώθηκαν οι σχολές οδηγών
για την επικείμενη λειτουργία της πλατφόρμας,
έχουν καταχωριστεί πάνω από 700 κέντρα εκπαί-

δευσης, οι εκπρόσωποι των οποίων
παρακολούθησαν στη συντριπτική
τους πλειοψηφία και σχετικό διαδι-
κτυακό σεμινάριο. Τα δε αιτήματα για
ραντεβού εξέτασης υποψηφίων οδη-
γών θεωρητικής και πρακτικής εξέ-
τασης ξεπερνούν ήδη τις 4.700.

Βάσει της πρώτης επεξεργασίας
των στοιχείων προέκυψε πως το 62,2% των ραντε-
βού που κλείστηκαν από τις σχολές οδηγών αφο-
ρά θεωρητικές εξετάσεις και το 37,8% πρακτικές
εξετάσεις. Τέλος, αναφορικά με τις περιοχές
πραγματοποίησης των εξετάσεων, η πλειοψηφία
αφορά τον Κεντρικό και Δυτικό Τομέα Αθηνών
και ακολουθούν κατά σειρά ο Νότιος Τομέας
Αθηνών, ο Πειραιάς, ο Βόρειος Τομέας Αθηνών, η
Ανατολική Αττική και η Δυτική Αττική.

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ  ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΞΕΤΑΣΕΙΣ ΔΙΠΛΩΜΑΤΟΣ ΟΔΗΓΗΣΗΣ

Τέλος στη διαπλοκή
και την ταλαιπωρία, 
ηλεκτρονικά πλέον

τα ραντεβού… 

«Κάνουμε σήμερα ένα σημαντικό βήμα προς τον πλήρη εκσυγχρονισμό
των υπηρεσιών μας, όπως ακριβώς είχαμε δεσμευτεί», 

δηλώνει ο περιφερειάρχης Αττικής

Με στόχο την αμεσότερη και αποτελεσματικότερη εξυπη-
ρέτηση των πολιτών για την έκδοση νέας ταυτότητας, από
χθες, Δευτέρα, λειτουργεί η νέα πλατφόρμα id.gov.gr.

Οι πολίτες μπορούν με τρόπο απλό και φιλικό να προγραμ-
ματίζουν ψηφιακά ραντεβού για την έκδοση νέου τύπου ταυ-
τότητας ή την αντικατάστασή της λόγω με-
ταβολής των στοιχείων, λήξης ισχύος, φθο-
ράς ή παλαιότητας. Ο σχεδιασμός πραγμα-
τοποιήθηκε στο πλαίσιο της συνεργασίας
των υπουργών Ψηφιακής Διακυβέρνησης
Δημήτρη Παπαστεργίου και Προστασίας
του Πολίτη Μιχάλη Χρυσοχοΐδη.

Με τη νέα σύγχρονη πλατφόρμα θα αυξη-
θούν τα ραντεβού και κατ’ επέκταση θα μειωθεί ο χρόνος
αναμονής για την ικανοποίηση του αιτήματος των πολιτών, με
τη διαθεσιμότητα των ψηφιακών ραντεβού να ξεκινά από σή-
μερα, Τρίτη 1 Οκτωβρίου 2024.

Η πλατφόρμα υλοποιήθηκε από τη Γενική Γραμματεία Πλη-
ροφοριακών Συστημάτων και Ψηφιακής Διακυβέρνησης του
υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης και η είσοδος των πο-
λιτών γίνεται με τη χρήση των κωδικών Taxisnet.

Μέσω της πλατφόρμας id.gov.gr διασφαλίζεται ότι διατη-
ρείται η χρονική απόσταση μεταξύ των ραντεβού των ενδια-
φερομένων για την ίδια Αρχή Έκδοσης Δελτίων Ταυτότητας,
ικανή για να ολοκληρωθεί ένα ραντεβού πριν ξεκινήσει ένα
επόμενο.

Επιπλέον, οι ώρες και οι ημέρες των δια-
θέσιμων ραντεβού μπορούν να μεταβλη-
θούν, λαμβάνοντας υπόψη περιορισμούς
στο ωράριο και τη διαθεσιμότητα της Αρ-
χής Έκδοσης, ανά χρονικά διαστήματα και
ανά θέση εργασίας.

Αναλυτικά η διαδικασία για τον προ-
γραμματισμό του ραντεβού:

1. Ο πολίτης επιλέγει στην αίτησή του Αρχή Έκδοσης με
βάση τη διεύθυνση μόνιμης ή προσωρινής του διαμονής
στην Ελλάδα, συγκεκριμένη ημέρα και ώρα από τη λίστα
διαθεσιμότητας, ώστε να εξυπηρετηθεί με φυσική παρου-
σία. Τα στοιχεία του αντλούνται αυτόματα από το Μητρώο
Πολιτών και το Εθνικό Μητρώο Επικοινωνίας (ΕΜΕπ). Σε
περίπτωση που δεν έχει επικαιροποιημένα τα στοιχεία του
στο ΕΜΕπ, θα πρέπει είτε να τα ενημερώσει επιτόπου ή να

τα συμπληρώσει κατά δήλωση.
2. Με την ολοκλήρωση της υποβολής του αιτήματος λαμβά-

νει μήνυμα ηλεκτρονικού ταχυδρομείου (email) με τις βασι-
κές πληροφορίες για τη διεκπεραίωση του ραντεβού, καθώς
και τα στοιχεία επικοινωνίας της Αρχής Έκδοσης που έχει
επιλέξει.

3. Το αίτημα προγραμματισμού του ραντεβού μπορεί να
επαναπρογραμματιστεί ή να ακυρωθεί ή να υποβληθεί εκ νέ-
ου το αργότερο μία ώρα πριν την έναρξη του προγραμματι-
σμένου ραντεβού.

4. Σε διάφορα διαστήματα πριν την έναρξη του προγραμμα-
τισμένου ραντεβού ο ενδιαφερόμενος λαμβάνει από την
πλατφόρμα μήνυμα υπενθύμισης στο email που έχει δηλώ-
σει.

Αξίζει να σημειωθεί ότι ειδικά για την περίπτωση απώ-
λειας ή κλοπής του Αστυνομικού Δελτίου Ταυτότητας ο πο-
λίτης θα πρέπει να επικοινωνήσει τηλεφωνικώς με την αρ-
μόδια Αρχή Έκδοσης, βάσει της διεύθυνσης μόνιμης ή
προσωρινής διαμονής του στην Ελλάδα και να ζητήσει τη-
λεφωνικώς τον προγραμματισμό ραντεβού για την έκδοση
νέου Δελτίου Ταυτότητας. 

Άνοιξε η πλατφόρμα ραντεβού id.gov.gr για τον νέο τύπο Δελτίου Ταυτότητας

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ενισχύεται η συλλογή
βιοαποβλήτων 
στον Δήμο Αθηναίων

Ενισχύεται το δίκτυο συλλογής βιοαπο-

βλήτων στον Δήμο Αθηναίων με διανομή

1.250 οικιακών καφέ κάδων. Η αρχή έγινε

στην τρίτη κοινότητα του Δήμου Αθηναίων,

στα Πετράλωνα, όπου η αντιδήμαρχος Κα-

θαριότητας και Ανακύκλωσης Ρωξάνη

Μπέη και εργαζόμενοι της αντίστοιχης δι-

εύθυνσης μοίρασαν 1.250 καφέ οικιακούς

κάδους 10lt και βιοαποδομήσιμες σακούλες

στους κατοίκους της περιοχής. «Ό,τι ρί-

χνουμε στον καφέ κάδο παίρνει δεύτερη

ζωή, γίνεται λίπασμα για τα φυτά μας (κομ-

πόστ) και ο κύκλος αυτός μπορεί να επανα-

λαμβάνεται ευεργητικά, για τη φύση και

εμάς», εξήγησε η Ρωξάνη Μπέη στους κα-

τοίκους. Μέχρι στιγμής στον Δήμο Αθηναί-

ων έχουν μοιραστεί 5.700 καφέ κάδοι. Το

πρόγραμμα οικιακής συλλογής βιοαποβλή-

των βρίσκεται σε εξέλιξη στην 5η, 7η και 3η

Δημοτική Κοινότητα ενώ το επόμενο διά-

στημα αναμένεται να επεκταθεί και στις

υπόλοιπες δημοτικές κοινότητες.

Μαθήματα
καλλιτεχνικής
απασχόλησης του
Δήμου Ηρακλείου

Ξεκινούν οι εγγραφές για τα μαθήματα καλλιτε-

χνικής απασχόλησης του Δήμου Ηρακλείου. Όσοι

και όσες ενδιαφέρονται να τα παρακολουθήσουν

μπορούν να υποβάλουν τη σχετική αίτηση συμμε-

τοχής απευθυνόμενοι στη δημοτική επιχείρηση,

ΚΕΑΕΔΗΑ, με την εγγύηση της οποίας θα διεξαχ-

θούν και φέτος τα μαθήματα. Οι επιλογές αφο-

ρούν μαθήματα θεάτρου, ντεκουπάζ και ζωγραφι-

κής με τμήματα για ενήλικες αλλά και παιδιά. Η αί-

τηση υποβάλλεται είτε ηλεκτρονικά συμπληρώ-

νοντας το αντίστοιχο έγγραφο, που έχει αναρτηθεί

στην ιστοσελίδα του δήμου iraklio.gr, είτε με φυ-

σική παρουσία στα γραφεία της ΚΕΑΕΔΗΑ (1ος

όροφος δημαρχείου) Δευτέρα έως Παρασκευή

από τις 10.00 το πρωί έως τις 14.00 το μεσημέρι. 

Αποκατάσταση της βεβήλωσης
Λίγες μέρες μετά την επέ-

τειο για τα 80 χρόνια από το

Μπλόκο της Κοκκινιάς και

την εκτέλεση από τους ναζί

των Ελλήνων αντιστασιακών,

το ιστορικό μνημείο βεβηλώ-

θηκε από ανιστόρητους με ακροδεξιά σύμβολα. Άμεση ήταν η κινη-

τοποίηση του δημάρχου Νίκαιας-Αγ. Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντίνου

Μαραγκάκη για την αποκατάσταση του μνημείου. «Έγιναν όλες οι

απαραίτητες ενέργειες για την αποκατάσταση του μνημείου και την

απομάκρυνση των συνθημάτων και θα προχωρήσουμε σε επιπλέον

δραστικά μέτρα προστασίας του χώρου, προκειμένου να μην αμαυ-

ρώσει κανένας ξανά την ιστορική μνήμη της πόλης μας», τόνισε ο

δήμαρχος Νίκαιας-Αγ. Ιωάννη Ρέντη. 

Δ
ιαβουλεύσεις με τον
υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης Κώστα Τσιά-

ρα εκκίνησε ο δήμαρχος Αγίας
Παρασκευής Γιάννης Μυλωνά-
κης (φωτό) για την υλοποίηση
της πάγιας διεκδίκησης του δή-
μου για παραχώρηση των εκτά-
σεων που βρίσκονται εντός των
διοικητικών ορίων του αλλά
ανήκουν στο υπουργείο, με στό-
χο να αξιοποιηθούν προς όφε-
λος των πολιτών. Πρόκειται κυ-
ρίως για την έκταση πάνω από το πάρκο Νεαπόλεως, όπου βρίσκονται οι εγκαταστάσεις
οι οποίες φιλοξενούν κτηνιατρικές υπηρεσίες του Εθνικού Ιδρύματος Αγροτικής Έρευ-
νας (ΕΘΙΑΓΕ), αλλά και την έκταση με τα κτίσματα-αποθήκες επί της οδού Αιτωλίας.
Επίσης, ο δήμαρχος Αγίας Παρασκευής τόνισε στον υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης τη
σημασία να παραχωρηθούν και επίσημα στον δήμο οι χώροι εντός του Γυμναστηρίου
(Νότου), εντός του Σχολείου (Νεαπόλεως), το πάρκο Νεαπόλεως (δίπλα από τα σχολεία)
και η έκταση όπου έχει κατασκευαστεί θεατράκι επί της οδού Νεαπόλεως (το οποίο βρί-
σκεται στα όρια με τον Δήμο Παπάγου-Χολαργού).

Όπως επισήμανε ο δήμαρχος Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυλωνάκης, «οι χώροι αυτοί ήδη χρησι-
μοποιούνται από τον δήμο εδώ και δεκαετίες, ωστόσο η δημοτική αρχή δεν μπορεί να κάνει καμία
παρέμβαση και να προχωρήσει στον σχεδιασμό της για την αξιοποίησή τους».

Πλήρης επαναφορά των δρομολογίων 
για το Σισμανόγλειο
Την ολική επαναφορά των δρομολογίων της γραμ-

μής 030 προς το Σισμανόγλειο Νοσοκομείο, στο

πρόγραμμα που ίσχυε πριν τις πρόσφατες περικο-

πές, αποφάσισε ο δήμαρχος Αμαρουσίου Θεόδω-

ρος Αμπατζόγλου (φωτό) μετά τις έντονες διαμαρ-

τυρίες τόσο από πολίτες όσο και από εργαζομένους στο νοσοκομείο. Ια-

τρικό και νοσηλευτικό προσωπικό του Σισμανόγλειου Νοσοκομείου δια-

μαρτύρονταν γιατί τα κόκκινα λεωφορεία της γραμμής 030 ολοκλήρωναν

τη διαδρομή τους λίγο πριν τις 9 το βράδυ, δημιουργώντας μεγάλο πρό-

βλημα στις μετακινήσεις και την πρόσβαση σε άλλα Μέσα Μαζικής Με-

ταφοράς και επιφέροντας περαιτέρω οικονομική επιβάρυνση.

Εκτάσεις από το υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
διεκδικεί ο Δήμος Αγίας Παρασκευής

Π. Φάληρο: Ξεκινούν
προγράμματα
συμβουλευτικής
ψυχολογίας

Για 17η χρονιά συνεχίζονται τα πρόγραμμα συμ-

βουλευτικής ψυχολογίας γυναικών και ανδρών

στον Δήμο Παλαιού Φαλήρου. Το πρόγραμμα απο-

σκοπεί στη βελτίωση των ανθρώπινων σχέσεων

στον χώρο της οικογένειας και της εργασίας και

διενεργείται από εξειδικευμένους ψυχολόγους. Οι

ομάδες θα λειτουργούν στο πολιτιστικό κέντρο Αμ-

φιθέας (Ηχούς 26 & Ζησιμοπούλου) για μία φορά

κάθε μήνα και κατά τις ώρες 19.00-21.00, με ημερο-

μηνία έναρξης τη Δευτέρα 14 Οκτωβρίου 2024 και

ημερομηνία λήξης τη Δευτέρα 9 Ιουνίου 2025.

Γλυφάδα: Αρχίζουν 
τα μαθήματα στο ΔΕΑΠ

Ξεκινούν από τις 14 Οκτωβρίου τα μαθήματα του

χειμερινού εξαμήνου στο Δημοτικό Ελεύθερο

Ανοιχτό Πανεπιστήμιο (ΔΕΑΠ) της Γλυφάδας με

επιστημονικά πεδία που αφορούν την υγεία και τη

διατροφή, το στρες, την κλωνοποίηση, την τεχνητή

νοημοσύνη, τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, το πολιτι-

κό ισλάμ, την κακοποίηση γυναικών και άλλα.

«Ένας θεσμός που ξεκίνησε δειλά πριν από μερικά

χρόνια και πλέον έχει καθιερωθεί, γνωρίζει μεγάλη

απήχηση και συνεχίζει να προσφέρει στους συμπο-

λίτες μας τη δυνατότητα να αποκτούν καινούργιες

γνώσεις και να αξιοποιούν με τον πλέον ποιοτικό

τρόπο τον ελεύθερο χρόνο τους», αναφέρει στο μή-

νυμά του ο δήμαρχος Γλυφάδας Γιώργος Παπανι-

κολάου και προσθέτει: «Η διά βίου μάθηση στη Γλυ-

φάδα μας έγινε πράξη μέσα από το ΔΕΑΠ και ευχα-

ριστούμε πάρα πολύ τους επιστήμονες που συμμε-

τέχουν αφιλοκερδώς και όλους εσάς που συμμετέ-

χετε στην ξεχωριστή αυτή πρωτοβουλία».

Υποδοχή με τιμές στον Οικουμενικό Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίο
Το χρυσό κλειδί της Παλλήνης παρέδωσε στον

Οικουμενικό Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίο ο δή-

μαρχος της πόλης Χρήστος Αηδόνης (φωτό)

αναγορεύοντάς τον επίτιμο δημότη στο πλαίσιο

πανηγυρικής τελετής του δημοτικού συμβουλί-

ου το περασμένο Σάββατο. «Είναι ένα πανηγύρι

που θα θυμάμαι για πάντα», είπε φανερά συγκι-

νημένος ο Οικουμενικός Πατριάρχης, ευλογών-

τας τον λαό που προσήλθε. Παρόντες στην ιστο-

ρική ημέρα για τον Δήμο Παλλήνης ήταν μεταξύ άλλων ο υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης,

οι υφυπουργοί Παιδείας Ζέττα Μακρή, Εξωτερικών Γιώργος Κώτσηρας και Μεταφορών Βασίλης

Οικονόμου. Την επομένη, ο Οικουμενικός Πατριάρχης παρευρέθηκε στη Νέα Σμύρνη ως προ-

σκεκλημένος του δημάρχου Γιώργου Κουτελάκη για τα αποκαλυπτήρια του μνημείου για την Ίμ-

βρο και την Τένεδο. «Με την απόφασή σας, γράψατε τα ονόματά σας στις ψυχές των απανταχού

Ιμβρίων και Τενέδιων. Η ζεστασιά και η αγάπη του δήμου θέρμαναν τις καρδιές μας. Νιώθουμε

ότι επιστρέφουμε σε μυστική πηγή φωτός, το φως που πηγάζει από το φως το αληθινό», είπε ο Οι-

κουμενικός Πατριάρχης απευθυνόμενος στον δήμαρχο Νέας Σμύρνης Γιώργο Κουτελάκη. 
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«Φ
λέβα χρυσού» για του-
λάχιστον 1.500.000 ερ-
γαζομένους αλλά και

για την… Επιθεώρηση Εργασίας
αποτελεί η Ψηφιακή Κάρτα, καθώς
έβγαλε στη φόρα «κρυμμένες» υπε-
ρωρίες, οι οποίες ήταν αυξημένες
κατά 62% σε σχέση με πριν!

Όπως δήλωσε η υπουργός Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
Νίκη Κεραμέως σε τηλεοπτικό
σταθμό, σε ορισμένους κλάδους
παρατηρήθηκε εντυπωσιακή
αύξηση της πραγματικής απα-
σχόλησης των εργαζομένων, οι
οποίοι φυσικά έλαβαν και υψη-
λότερες αμοιβές λόγω υπερω-
ριακή απασχόλησης. Μάλιστα, η

υπουργός αναρωτήθηκε σχετικά με
το «πού ήταν πριν αυτές οι υπερω-
ρίες», αναφέροντας μάλιστα ότι μια
εξήγηση που μπορεί να δοθεί αφορά
τη μεγέθυνση της οικονομίας, η
οποία, ωστόσο, δεν είναι αντίστοιχη. 

Στόχος της Ψηφιακής Κάρτας Ερ-
γασίας, όπως ανέφερε η υπουργός,
είναι να αμείβεται ο εργαζόμενος για
τον πραγματικό χρόνο εργασίας.
Υπενθυμίζεται ότι το μέτρο της Ψη-
φιακής Κάρτας Εργασίας ξεκίνησε
να εφαρμόζεται πριν από δύο χρόνια
σε μεγάλα σουπερμάρκετ, τράπεζες,
ΔΕΚΟ, εταιρείες σεκιούριτι και από
τον περασμένο Ιούλιο εφαρμόζεται
καθολικά στη βιομηχανία και το λια-
νεμπόριο. Επίσης, η εφαρμογή της
ΨΚΕ εφαρμόζεται πιλοτικά στους
κλάδους του τουρισμού και της
εστίασης. Η πλήρης εφαρμογή στους
δύο αυτούς κλάδους είναι προγραμ-
ματισμένη από την 1η Μαρτίου 2025,
ενώ θα εφαρμοστεί πλήρως και σε
όσους δουλεύουν σε ξενοδοχεία,
καταλύματα, ενοικιαζόμενα δωμά-
τια, κάμπινγκ.

Με βάση τα δεδομένα του πληρο-
φοριακού συστήματος ΕΡΓΑΝΗ, αυ-

τή τη στιγμή περίπου 1.500.000 εργα-
ζόμενοι προστατεύονται από το μέ-
τρο της Ψηφιακής Κάρτας Εργασίας.
«Μέλημά μας είναι να προστατεύ-
σουμε τον εργαζόμενο και τον υγιή
ανταγωνισμό», τόνισε η κ. Κεραμέ-
ως, ενώ τα ευρήματα της Ανεξάρτη-
της Αρχής Επιθεώρησης Εργασίας
κατά τους ελέγχους που πραγματο-

ποίησε τους τελευταίους μήνες είναι
αξιοσημείωτα, καθώς είναι εκατον-
τάδες οι περιπτώσεις όπου επιχειρή-
σεις προσπάθησαν να «ξεγλιστρή-
σουν» από την εφαρμογή του μέ-
τρου. 

Οι τέσσερις βασικότερες παραβά-
σεις για την ψηφιακή κάρτα εργα-
σίας που εντόπισαν οι επιθεωρητές

εργασίας αφορούν τη μη τροποποί-
ηση του ωραρίου στο πληροφοριακό
σύστημα ΕΡΓΑΝΗ, τα πλασματικά
«χτυπήματα» της κάρτας, την από-
σπαση της κάρτας του εργαζομένου
από προϊσταμένους και εργοδότες
προκειμένου να τη «χτυπούν» αυτοί
κατά το δοκούν, ενώ δεν υπήρχε ει-
δοποίηση για τη μη λειτουργία και
την επαναλειτουργία του συστήμα-
τος, το οποίο επισύρει πρόστιμο. Ση-
μειώνεται ότι, με βάση την εργατική
νομοθεσία, η μη ενεργοποίηση της
κάρτας του εργαζόμενου επισύρει
βαρύτατο πρόστιμο 10.500 ευρώ,
όσο δηλαδή αντιστοιχεί σε έναν αδή-
λωτο εργαζόμενο. Ωστόσο, πρέπει να
σημειωθεί ότι το σύστημα της Ψη-
φιακής Κάρτας Εργασίας έχει φέρει
σε δύσκολη θέση και πολλές επιχει-
ρήσεις, οι οποίες κατηγορούνται
για… ψύλλου πήδημα ότι έχουν δια-
πράξει παράβαση, με αποτέλεσμα να
πληθαίνουν συνεχώς οι γκρίνιες των
φορέων του επιχειρηματικού κό-
σμου.

Στο ταμείο προσέρχονται σταδιακά από χθες και
έως την Παρασκευή χιλιάδες δικαιούχοι ειδικών
παροχών του Ενιαίου Φορέα Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και της Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης.
Συγκεκριμένα, ο ΕΦΚΑ θα καταβάλει 78.233.767
ευρώ σε 84.574 δικαιούχους, στο πλαίσιο των προ-
γραμματισμένων καταβολών των δύο φορέων. Χθες,
καταβλήθηκαν 3.800.000 ευρώ σε 10.100 δικαιού-
χους για προκαταβολές συντάξεων του Οκτωβρίου,
με βάση τα προβλεπόμενα στον Νόμο Βρούτση (ν.

4778/2021), ενώ μεθαύριο Πέμπτη θα καταβληθούν
314.000 ευρώ σε 440 δικαιούχους για παροχές του
τέως ΤΑΥΤΕΚΩ. Την προσεχή Παρασκευή 5 Οκτω-
βρίου θα καταβληθούν 14.319.767 ευρώ σε 28.099
δικαιούχους για παροχές σε χρήμα (επιδόματα μη-
τρότητας, κυοφορίας, ασθενείας, ατυχήματος, έξο-
δα κηδείας), ενώ από χθες έως και την Παρασκευή
θα καταβληθούν σταδιακά 17.300.000 ευρώ σε 850
δικαιούχους σε συνέχεια έκδοσης αποφάσεων για
εφάπαξ.

Από την άλλη πλευρά, η Δημόσια Υπηρεσία Απα-
σχόλησης θα καταβάλει 15.000.000 ευρώ σε 25.000
δικαιούχους για καταβολή επιδομάτων ανεργίας και
λοιπών επιδομάτων, 1.500.000 ευρώ σε 2.000 μητέ-
ρες για επιδοτούμενη άδεια μητρότητας (750 ευρώ
κατά μέσο όρο), 19.000.000 ευρώ σε 18.000 δικαιού-
χους στο πλαίσιο επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης (1.055,55 ευρώ κατά μέσο όρο) και
7.000.000 ευρώ σε 85 δικαιούχους του προγράμμα-
τος «Σπίτι μου» (82.352,94 ευρώ κατά μέσο όρο).

Ποιοι πάνε… ταμείο για πληρωμή από ΕΦΚΑ-ΔΥΠΑ

Δίχτυ προστασίας για 1.500.000 εργαζομένους -
Κεραμέως: Σε ορισμένους κλάδους παρατηρήθηκε 

εντυπωσιακή αύξηση της πραγματικής απασχόλησης

Εκτίναξη υπερωριών 
κατά 62% λόγω 

Ψηφιακής Κάρτας!

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Ηστροφή της ΔΕΗ σε βιώσιμες στρα-
τηγικές επενδύσεις ανανεώσιμων
πηγών ενέργειας αποτελεί τον βα-

σικό πυλώνα για τον ενεργειακό μετασχη-
ματισμό του ομίλου.
Προς αυτή την κατεύθυν-
ση κινείται και η συμμε-
τοχή της στο ερευνητικό
έργο intelWATT, το οποίο
έχει ως στόχο την ανά-
πτυξη τεχνολογιών κα-
τεργασίας νερού και την
εφαρμογή τους σε βιο-
μηχανικά περιβάλλοντα

για την αύξηση των ποσοτήτων ανακύκλω-
σης και εξοικονόμησης.

Μάλιστα, στο πλαίσιο της ανάπτυξης των
δραστηριοτήτων έρευνας και καινοτομίας ολο-
κλήρωσε πρόσφατα την πιλοτική εγκατάσταση
ανάκτησης νερού απορρίψεων Πύργου Ψύξης
στη Μονάδα 5 του ΑΗΣ Μεγαλόπολης.

Η συγκεκριμένη εγκατάσταση θα έχει ως
αποτέλεσμα την τεχνική λύση ορθολογικής
διαχείρισης νερού για την εξοικονόμηση ποσο-

τήτων προερχόμενων από το υφιστάμενο σύ-
στημα υδρογεωτρήσεων, καθώς επίσης την αύ-
ξηση ποσοτήτων ανακύκλωσης και επαναχρη-
σιμοποίησης νερού από απορρίψεις του πύρ-
γου ψύξης αλλά και τη μείωση των απορριπτό-
μενων ποσοτήτων υδατικών αποβλήτων.

Μέσα από την αξιολόγηση κρίσιμων πραγ-
ματικών δεδομένων και των αποτελεσμάτων
λειτουργίας του πιλοτικού έργου η ΔΕΗ αποκτά
επιπλέον πρόσβαση στην ερευνητική τεχνο-
γνωσία υλοποίησης τεχνολογικών λύσεων στη
διαχείριση νερού και υδατικών αποβλήτων,
βελτιστοποιώντας παράλληλα τις προτεινόμε-
νες τεχνολογίες κατεργασίας και επαναχρησι-
μοποίησης νερού σε συνθήκες και με χαρακτη-
ριστικά βιομηχανικών εγκαταστάσεων μεγάλης
κλίμακας με απώτερο σκοπό την ολική ανάκτη-
ση και επαναχρησιμοποίηση του νερού χρήσης

στη βιομηχανία παραγωγής ηλεκτρικής ενέρ-
γειας.

Ενισχύει τον «πράσινο»
στόχο της Επιχείρησης

Το project της Μεγαλόπολης λειτουργεί με

μέγιστη παροχή τροφοδοσίας υδατικών απορ-

ρίψεων του πύργου ψύξης, της τάξεως των 100

κυβικών μέτρων ανά ημέρα, επιτυγχάνοντας

ανάκτηση και επαναχρησιμοποίηση του νερού

των απορρίψεων σε ποσοστό πάνω από 99%,

συνδυάζοντας καινοτόμες τεχνολογίες, όπως

υπερδιήθηση (UF), νανοδιήθηση (NF), αντί-

στροφη ώσμωση (RO) χαμηλής πίεσης, απόστα-

ξη με χρήση μεμβρανών (Membrane Distilla-

tion, MD), κρυσταλλοποίηση με χρήση μεμβρα-

νών (Membrane Crystallization, MCr) μαζί με

έξυπνη παρακολούθηση και λογική ελέγχου.
Το ερευνητικό έργο intelWATT, το οποίο υλο-

ποιείται με τη συμμετοχή άλλων 19 ευρωπαϊ-
κών οργανισμών, μεταξύ των οποίων πανεπι-
στήμια, ερευνητικά κέντρα, βιομηχανίες και μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις, υπό τον συντονισμό
του Εργαστήριου Υλικών και Μεμβρανών για
Περιβαλλοντικούς Διαχωρισμούς του Ινστιτού-
του Νανοεπιστήμης και Νανοτεχνολογίας του
Εθνικού Κέντρου Φυσικών Επιστημών (ΕΚΕ-
ΦΕ) Δημόκριτος, έρχεται να ενισχύσει τον ρόλο
που στοχεύει να διαδραματίσει η ΔΕΗ στη βιώ-
σιμη ανάπτυξη, εφαρμόζοντας πλήρως την
«πράσινη συμφωνία» (Green Deal) στην παρα-
γωγή ηλεκτρικής ενέργειας.

Άλλωστε, στο πλαίσιο του συνολικού μετα-
σχηματισμού του ομίλου, σε μια προσπάθεια να
παραμείνει πιστός στις περιβαλλοντικές του δε-
σμεύσεις, συνεργάζεται με φορείς και οργανι-
σμούς για την υλοποίηση δράσεων και την
εφαρμογή πρακτικών βιωσιμότητας που έχουν
θετικό περιβαλλοντικό αποτύπωμα και θα βοη-
θήσουν τη ΔΕΗ να μετασχηματιστεί σε μια οικο-
νομικά και περιβαλλοντικά βιώσιμη, σύγχρονη
ψηφιακή εταιρεία. 

ΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ

Συμμετέχει στο καινοτόμο
ερευνητικό έργο intelWATT

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Στόχος η ανάπτυξη τεχνολογιών κατεργασίας νερού 
και η εφαρμογή τους σε βιομηχανικά περιβάλλοντα για 

την αύξηση των ποσοτήτων ανακύκλωσης και εξοικονόμησης

Πιο κοντά έρχεται η είσοδος του ομίλου METLEN
Energy & Metals στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου (Lon-
don Stock Exchange - LSE), με τον πρόεδρο του ομίλου
Ευάγγελο Μυτιληναίο να αποκαλύπτει σε συνέντευξή του
στο Bloomberg ότι η αίτηση θα κατατεθεί πριν από το τέ-
λος του έτους, αναφέροντας χαρακτηριστικά «αν όλα πά-
νε καλά, θα υποβάλουμε την αίτηση πριν από το τέλος του
χρόνου και πιστεύω ότι θα ολοκληρωθεί μέχρι το δεύτε-
ρο τρίμηνο του ’25».

Ο πρόεδρος του ελληνικού ενεργειακού κολοσσού στά-
θηκε και στις τιμές της ενέργειας, σημειώνοντας ότι παρα-
μένουν υψηλές για περισσότερα από 3 χρόνια σε όλη την
Ευρώπη και ο λόγος είναι οι τιμές του φυσικού αερίου που
σχεδόν τριπλασιάστηκαν σε σχέση με το 2021, χαρακτηρί-
ζοντάς το ως ένα αρκετά σύνθετο πρόβλημα, καθώς ταυτό-
χρονα έχουμε πολλή ενέργεια από ΑΠΕ χωρίς να γίνονται οι

απαραίτητες επενδύσεις σε δίκτυα, πιέζοντας τον ανταγω-
νισμό σε σχέση με ΗΠΑ και Κίνα.

Από την τοποθέτησή του δεν έλειψε και η πρόσφατη
έκθεση Ντράγκι για την ενέργεια, επισημαίνοντας πως
«αυτό που προτείνεται είναι σπουδαίο για την Ευρώπη
και το Ηνωμένο Βασίλειο, αλλά από την άλλη πλευρά η ΕΕ
δεν είναι ακόμη έτοιμη να εφαρμόσει τέτοιου είδους μέ-
τρα, διότι δεν έχει προχωρήσει μέχρι σήμερα σε πολιτική
ένωση. Συνεπώς, προτάσεις, όπως αυτές του Ντράγκι, εί-
ναι ανεφάρμοστες ή θα χρειαστούν αρκετά χρόνια για να
υλοποιηθούν», σημειώνοντας παράλληλα ότι θεωρεί συ-
νολικά το σχέδιο του Ντράγκι «υπερβολικά φιλόδοξο»
και πως δεν είναι πολύ αισιόδοξος για την υλοποίησή του.

Τέλος, τόνισε ότι η METLEN έχει ήδη διπλασιάσει τα
μεγέθη της τα τελευταία χρόνια, βασιζόμενη κυρίως σε
οργανική ανάπτυξη (σε σύνολο 20 ετών) και ο στόχος εί-
ναι να συνεχίσει να το κάνει και το επόμενο διάστημα τό-
σο με τον ίδιο τρόπο όσο και μέσω εξαγορών.

Μυτιληναίος: Πριν από την εκπνοή του 2024 η αίτηση για είσοδο στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου
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Μ
ε μεγάλη προσμονή αναμένε-
ται η δεύτερη φάση του προ-
γράμματος «Σπίτι μου», η

οποία θα ξεκινήσει μέσα στο φθινόπωρο
δίνοντας στεγαστική λύση σε περίπου

20.000 δικαιούχους, οι οποίοι θα
προστεθούν στις 10.000 εκείνων
που βρήκαν σπίτι κατά την πρώτη
φάση του προγράμματος. Συνολικά
το νέο πρόγραμμα που αφορά ακό-
μη και 50άρηδες έχει κόστος 2 δισ.

Αυτό που έχει σημασία είναι ότι
αυτή τη στιγμή, με τα δεδομένα που
θέτει το πρόγραμμα, υπάρχουν

πολλές κατοικίες σε όλη την Ελλάδα και
μάλιστα με καλές τιμές και άρα ακόμη
και αν υπάρξουν αυξήσεις λόγω της ζή-
τησης που μπορεί να δημιουργήσει το
«Σπίτι μου 2», αποκλείεται να μη βρει κά-
ποιος μια κατοικία όπως τη θέλει. Εμείς
ξεκινήσαμε την αναζήτηση θέτοντας σε
πρώτη φάση μόνο τα βασικά χαρακτηρι-
στικά των ακινήτων. Δηλαδή: αξία μέχρι
250.000 ευρώ, έκταση έως 150 τετραγω-
νικά και κατασκευή προ του 2007. 

Μόνο με αυτά τα κριτήρια σε μία πλατ-
φόρμα από τις μεγαλύτερες στο διαδί-
κτυο βρήκαμε: Στο κέντρο της Αθήνας
πάνω από 20.000 ακίνητα, στο ανατολικά
προάστια λίγο λιγότερα από 1.000 ακίνη-
τα, στα βόρεια προάστια πάνω από 2,5 χι-
λιάδες ακίνητα, στα δυτικά προάστια
σχεδόν 6.000 ακίνητα και στα νότια προ-
άστια σχεδόν 9.000 ακίνητα. Επίσης κοι-
τάξαμε στον Πειραιά και βρήκαμε 2.700
ακίνητα και στο υπόλοιπο Αττικής σχε-
δόν 2.200 ακίνητα.

Πληθώρα αποτελεσμάτων είχαμε και
σε άλλες μεγάλες πόλεις της χώρας,
όπως στη Θεσσαλονίκη, όπου υπάρχουν
15.900 ακίνητα με αυτά τα γενικά χαρα-
κτηριστικά, στην Πάτρα πλησιάζουν τις
3.400, στο Ηράκλειο είναι λίγο πάνω από
1.000 και στη Λάρισα λίγο πάνω από 300. 

Συγκεκριμένη αναζήτηση
Στη συνέχεια θεωρήσαμε ότι αυτό που

αξίζει να δούμε είναι κατά πόσο μπορεί
να βρει κανείς ακίνητα που να έχουν ση-
μαντικά επιπλέον χαρακτηριστικά, τα
οποία ψάχνει τη σημερινή εποχή κάποι-
ος για το ακίνητο που θα κληθεί να ζήσει. 

Προσθέσαμε λοιπόν στην αναζήτηση
ειδικά χαρακτηριστικά, ώστε το ακίνητο
που ψάχνουμε να έχει τα εξής: 

• Βεράντα
• Αυτόνομη θέρμανση
• Τζάκι
• Πάρκινγκ
• Κήπο
• Αποθήκη
• Κλιματισμό.

Όπως μπορείτε να φανταστείτε, με αυ-
τό τον τρόπο περιορίσαμε σε πολύ μεγά-
λο βαθμό τα αποτελέσματα και σας πα-
ρουσιάζουμε τα πιο ενδιαφέροντα.

Στο κέντρο της Αθήνας (όπως είναι λο-
γικό) είναι πολύ δύσκολο να βρεις διαμέ-
ρισμα με κήπο, κι όμως εντοπίσαμε τρία.
Τα δύο από αυτά βρίσκονται στα Θυμαρά-
κια, είναι 100 και 77 τετραγωνικών το κα-
θένα, με δύο υπνοδωμάτια και τιμή
180.000 το πρώτο και 250.000 το δεύτερο.
Επίσης βρήκαμε και ένα διαμέρισμα στον
Νέο Κόσμο 89 τετραγωνικών με δύο
υπνοδωμάτια και τιμή 230.000 ευρώ. 

Πολύ κοντά στο κέντρο, στο Γαλάτσι,
υπάρχει διαμέρισμα με τα χαρακτηριστι-
κά αυτά, έκτασης 103 τετραγωνικών, με
τρία υπνοδωμάτια, θέα σε ένα αλσύλλιο
και τιμή 247.000 ευρώ. 

Στα νότια, στη Νέα Σμύρνη, βρήκαμε
μία μονοκατοικία 74 τετραγωνικών ιδα-
νική για ζευγάρι καθώς έχει μόνο μία
κρεβατοκάμαρα και αξία 249.000 ευρώ,
ενώ στο Παλαιό Φάληρο υπάρχει διαμέ-
ρισμα στον τρίτο όροφο επίσης με ένα

υπνοδωμάτιο και αξία 220.000 ευρώ. 
Επειδή όμως κάποιος μπορεί να θέλει

να στεγάσει την οικογένειά του (ή να κά-
νει οικογένεια) αγοράζοντας ένα τέτοιο
ακίνητο, στο Περιστέρι εντοπίσαμε τέσ-
σερα αποτελέσματα, εκ των οποίων μία
μονοκατοικία 120 τετραγωνικών με τρία
υπνοδωμάτια και ένα διαμέρισμα με τον
ίδιο αριθμό υπνοδωματίων με 82 τετρα-
γωνικά μέτρα. Και τα δύο αξίας 235.000
ευρώ. 

Στο Ηράκλειο η αναζήτησή μας απέ-
δωσε τρία αποτελέσματα και ένα από αυ-
τά ήταν διαμέρισμα 90 τετραγωνικών με
230.000 ευρώ, ενώ στην Αγία Παρα-
σκευή ένα από τα τρία διαμερίσματα που
εντοπίσαμε με αυτά τα χαρακτηριστικά
ήταν 117 τετραγωνικών με κόστος
210.000 ευρώ. Επίσης ένα διαμέρισμα 97
τετραγωνικών αξίας 245.000 βρήκαμε
στο Χαλάνδρι και δύο μικρότερου μεγέ-
θους στον Χολαργό αξίας 240.000 και
180.000. Ένα αποτέλεσμα είχαμε και
στον Πειραιά με ένα διαμέρισμα 79 τε-
τραγωνικών και αξία 199.000.

Υπόλοιπη Ελλάδα
Αναζήτηση με τα ίδια χαρακτηριστι-

κά κάναμε και σε διάφορες πόλεις της
Ελλάδας. Στο κέντρο της Θεσσαλονί-
κης δεν εντοπίσαμε κάποιο ακίνητο
όπως το ψάχναμε, παρά μόνο στον
υπόλοιπο νομό, ενώ στη Λάρισα βρή-
καμε λίγο έξω από την πόλη στη Γιάν-
νουλη μια μεζονέτα 135 τετραγωνικών
με 3 υπνοδωμάτια, 2 μπάνια και αξία
173.000 ευρώ. Επίσης βρήκαμε μία
μονοκατοικία 108 τετραγωνικών στον
Βόλο με κόστος 100.000 και ένα δια-
μέρισμα στο Ηράκλειο Κρήτης 110 τε-
τραγωνικών με 3 υπνοδωμάτια και
αξία 230.000 ευρώ. Αρκετά αποτελέ-
σματα είχαμε στην Πάτρα (27) και μό-
λις τρία στα Ιωάννινα. 

Τι πρέπει να ξέρετε
Αυτό που έχει σημασία είναι ότι, με

τον τρόπο που είναι διαρθρωμένο το
πρόγραμμα «Σπίτι μου 2», τα κεφά-
λαια για την αγορά αυτών των σπιτιών
θα δοθούν κατά 50% από το Ταμείο
Ανάκαμψης και τα υπόλοιπα με τρα-
πεζικό δανεισμό. Για τρίτεκνους και
πολύτεκνους από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης θα δοθεί το 75%. Με τους συνδυα-
σμούς αυτούς υπολογίζεται ότι το μέ-
σο επιτόκιο θα διαμορφωθεί στο 2%
και η δόση θα είναι πολύ κοντά στο
ενοίκιο που θα πλήρωνε κάποιος ού-
τως ή άλλως για να ζήσει σε ένα τέτοιο
ακίνητο. Πάντως οι ειδικοί της κτημα-
ταγοράς λένε ότι για να ολοκληρωθεί
μια τέτοια αγοραπωλησία θα πρέπει ο
ενδιαφερόμενος να έχει ρευστότητα
περί τις 60.000 ευρώ για να καλύψει
διάφορα έξοδα όπως την αμοιβή του
μεσίτη, του συμβολαιογράφου και τα
έξοδα μεταγραφής του ακινήτου στο
Κτηματολόγιο.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Τι σπίτια αγοράζεις 
με το πρόγραμμα 

«Σπίτι μου 2»

Η «P» έκανε μια αναζήτηση με πολύ συγκεκριμένα 
χαρακτηριστικά, όπως τζάκι, βεράντα, κήπο, πάρκινγκ, 

αυτόνομη θέρμανση και κλιματισμό, 
και βρήκε ακίνητα για κάθε γούστο και κάθε ανάγκη
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Μεγάλες πιθανότητες δίνει η Gold-
man Sachs για νέες αναβαθμί-
σεις της ελληνικής οικονομίας το

προσεχές διάστημα, λόγω των ισχυρών
προοπτικών που εμφανίζουν οι οικονομι-
κοί δείκτες της χώρας μας. Πρώτη αναμέ-
νεται να επαναξιολογήσει τη χώρα μας η
Standard & Poor’s στις 18 Οκτωβρίου, η
οποία έχει αποδώσει θετικές προοπτικές
στην οικονομία μας από τις 19 Απριλίου και
άρα είναι πολύ κοντά στο να μας αποδώσει
ένα ακόμη κλιμάκιο προς τα πάνω. Ακολου-
θεί η Fitch στις 22 Νοεμβρίου, η οποία επί-
σης μας έχει τοποθετήσει στα κλιμάκια
επενδυτικής βαθμίδας, αλλά διατηρεί της
προοπτικές της οικονομίας μας σταθερές,
οπότε δεν αναμένεται να κάνει αναβάθμιση
κλιμακίου, αλλά αναβάθμιση προοπτικών.
Τελευταία στο έτος έρχεται η Scope Ratings
στις 6 Δεκεμβρίου, η
οποία επίσης έχει τοπο-
θετήσει τη χώρα μας
στην επενδυτική βαθμί-
δα και με θετικές προ-
οπτικές, οπότε επίσης
αναμένεται να μας απο-
δώσει ένα ακόμα κλι-
μάκιο στην αξιολόγηση. 

Σύμφωνα πάντως με
την Goldman Sachs, η
χώρα μας εξακολουθεί να προσελκύει επενδύ-
σεις, για αυτό και ο οίκος διακρίνει ισχυρές
προοπτικές για την ανάκαμψή τους, ιδίως κατά
τη διάρκεια αυτής της χρονιάς, που οι εκταμι-
εύσεις του Ευρωπαϊκού Ταμείου Ανάκαμψης
θα κορυφωθούν. Όπως σημειώνει ο οίκος, η
Ελλάδα παραμένει στις χώρες που εμφανίζουν
δυναμική άνοδο του ΑΕΠ, παρά το γεγονός ότι
παρουσιάζει ισχυρή ανάπτυξη εδώ και δύο
χρόνια. Στα θετικά αυτής της ανάπτυξης κατα-
λογίζεται το γεγονός ότι η ιδιωτική κατανάλωση
εξακολουθεί να αυξάνεται ταχύτερα από τη δη-
μόσια κατανάλωση, ενώ με ισχυρό ρυθμό πα-
ρατηρείται αύξηση των επενδύσεων στα ακίνη-
τα στέγασης, με ρυθμό υψηλότερο από την πε-
ρίοδο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρί-

σης. Στον αντίποδα πάντως, το ελ-
ληνικό πραγματικό ΑΕΠ έχει ακόμη
δρόμο να καλύψει, καθώς βρίσκε-
ται 17% μακριά από το σημείο που
είχε φτάσει το 2007, κάτι που επι-
σημαίνεται από την Goldman
Sachs. 

Η απασχόληση
Σύμφωνα με την αμερικανική τράπεζα, η ελ-

ληνική αγορά εργασίας έχει καταγράψει ρε-
κόρ, καθώς βρίσκεται στο υψηλότερο ποσοστό
απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ. Οι νέ-
ες θέσεις εργασίας αφορούν πολλαπλές δημο-
γραφικές ομάδες και τομείς, με αποτέλεσμα
την αύξηση των ονομαστικών μισθών πέρα του
7% κατά το πρώτο εξάμηνο του 2024, ενώ και
υπάρχει σημαντικός χώρος για περαιτέρω άνο-
δο δεδομένου του χαμηλού ποσοστού απασχό-

λησης των γυναικών. Και
εδώ πάντως η Goldman
κάνει ένα σχόλιο που
αφορά τη δημογραφική
εικόνα της χώρας με τον
πληθυσμό να έχει μειωθεί
κατά 5% την τελευταία δε-
καετία και άρα χρειάζεται
η συνεχής αύξηση της
συμμετοχής στην αγορά
εργασίας, ώστε να μην

επέλθει μεσοπρόθεσμη στασιμότητα. 

Το χρέος
Όπως προβλέπει η Goldman Sachs, το ελλη-

νικό χρέος θα συνεχίσει να βαίνει μειούμενο
και μάλιστα με αξιόλογη πορεία, καθώς υπολο-
γίζεται ότι η πτώση που θα καταγράψει θα φτά-
σει τις 25 μονάδες βάσης μέχρι το τέλος της δε-
καετίας. Αυτό συμβαίνει καθώς το υπουργείο
Οικονομικών έχει δεσμευτεί για μία συντηρητι-
κή δημοσιονομική στάση την οποία και ακο-
λουθεί, ενώ η χώρα μας επωφελείται από το
χαμηλό πραγματικό επιτόκιο δανεισμού που
έχει, ως αποτέλεσμα της παραμονής του χρέ-
ους κατά 70% στα χέρια του δημόσιου τομέα της
Ευρώπης.  

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Καταπατητές… προσέλθετε
Άνοιξε χθες η πλατφόρμα για εκείνους που θέλουν να αποκτήσουν τίτ-
λους ιδιοκτησίας σε καταπατημένα ακίνητα του Δημοσίου που υπολογί-
ζονται σε 90.000. Οι ενδιαφερόμενοι θα πρέπει να καταβάλουν το ανάλο-
γο τίμημα, το οποίο όμως σε κάποιες περιπτώσεις μπορεί να πέσει ακόμα
και στο 20% της αντικειμενικής αξίας του ακινήτου. Σε πρώτη φάση, η
ηλεκτρονική πλατφόρμα εξυπηρετεί τα ακίνητα στις ενότητες Αιτωλοα-
καρνανίας, Αρκαδίας, Έβρου, Εύβοιας, Ηρακλείου, Ιωαννίνων, Καρδί-
τσας, Κέρκυρας, Λάρισας, Λασιθίου, Λέσβου, Μαγνησίας, Ξάνθης, Πιε-
ρίας, Ρεθύμνου, Σάμου, Τρικάλων, Φθιώτιδας, Χανίων και Χίου. Σε αυτές
τις περιοχές η προθεσμία για την αίτηση εξαγοράς λήγει σε έναν χρόνο,
δηλαδή στις 30 Σεπτεμβρίου 2025.
Επίσης από τις 31 Οκτωβρίου και μετά θα μπορούν να υποβάλλουν αίτη-
ση οι ιδιώτες με καταπατημένα ακίνητα σε όλες τις υπόλοιπες περιφε-
ρειακές ενότητες της χώρας με καταληκτική ημερομηνία πάλι σε έναν
χρόνο, δηλαδή στις 31 Οκτωβρίου 2025.

Άναψε μεγάλη ψηφιακή κόντρα 
Πήραν φωτιά τα POS, καθώς από την Παρασκευή τρέχει η κατάθεση εξωδί-
κων της Viva προς τις Entersoft και SoftOne, εταιρείες που πλέον ανήκουν στο
Olympia Group. Όπως καταγγέλλει η Viva, συνεργάτες των δύο εταιρειών «εκ-
βιάζουν με υπέρογκες χρεώσεις, προκειμένου να διασυνδέσουν τερματικά
πληρωμών στα συστήματά τους, και πως επιπλέον εξωθούν (τους πελάτες της
Viva) στην απόκτηση τερματικών και υπηρεσιών των εταιρειών Worldline και
ePay».
Από την πλευρά τους οι Entersoft και SoftOne λένε ότι το επιχειρηματικό λογι-
σμικό που έχουν αναπτύξει συνδέεται με όλους, χωρίς αποκλεισμούς. Τονί-
ζουν επίσης ότι οι όποιες συνεργασίες με τις ePay και Worldline είναι απολύ-
τως διαφανείς και τα πάντα έχουν τιμολογηθεί κανονικά, με όλα τα νόμιμα πα-
ραστατικά. Προσθέτουν, δε, ότι το κόστος διασύνδεσης κάθε τερματικού κινεί-
ται από τα 25 έως τα 50 ευρώ, δηλαδή μικρό αν το συγκρίνει κανείς με το ύψος
των συναλλαγών που γίνονται πλέον με τη χρήση των POS.

Τους μάζεψε όλους η Εθνική
Εν ριπή οφθαλμού καλύφθηκε -και μάλιστα έξι φορές- η τοποθέτηση
των μετοχών προς πώληση της Εθνικής που δίνει το ΤΧΣ, γεγονός που
δείχνει ότι το ενδιαφέρον για την τράπεζα είναι πολύ μεγάλο. Αυτό που
φαίνεται ότι είχε τη σημασία του ήταν η τοποθέτηση του Κωστή Χατζηδά-
κη στο Bloomberg, ο οποίος είπε ότι το Δημόσιο θα καταργήσει όλα τα ει-
δικά δικαιώματα που έχει στην Εθνική και άρα δεν θα υπάρχει καμία ανι-
σορροπία ανάμεσα στις τέσσερις συστημικές τράπεζες. 
Η τιμή των μετοχών αναμένεται να κινηθεί κάπου μεταξύ των 7,30 ευρώ
και των 7,95, που σημαίνει ότι σε σχέση με το κλείσιμο της Παρασκευής,
η τιμή θα κυμανθεί κάπου μεταξύ discount 5% και premium κοντά στο 1%.
Το βιβλίο προσφορών θα κλείσει αύριο και αναλόγως του ενδιαφέροντος
από το εσωτερικό και το εξωτερικό, θα αποφασιστεί σε ποιο ποσοστό θα
μοιραστούν οι μετοχές προς τους επενδυτές της Ελλάδας και τους διε-
θνείς επενδυτές, δηλαδή πώς θα κατανεμηθούν οι μετοχές στην ελληνι-
κή και διεθνή προσφορά και ποια θα είναι η τελική τιμή διάθεσης.

Καλοκαίρι και μπίρα πάνε χέρι χέρι
Το ούζο έχει αναδειχτεί ο πρωταθλητής των εξαγωγών όσον αφορά τα αλκοο-
λούχα ποτά της Ελλάδας, εκείνο όμως που παραμένει πρωταθλητής στο εσω-
τερικό της χώρας είναι η μπίρα. Και αυτό που δεν φαίνεται να την ενοχλούν την
μπίρα είναι η ζέστη και το παρατεταμένο καλοκαίρι. Το αντίθετο. Όσο ο καιρός
είναι καλός, τόσο καλύτερες είναι και οι πωλήσεις. Στο εννεάμηνο η αγορά κι-
νείται με ρυθμό ανάπτυξης που προσεγγίζει διψήφια ποσοστά και όλοι δεί-
χνουν ικανοποιημένοι, αλλά κρατούν και μικρό καλάθι, καθώς πέρσι στο τε-
λευταίο τρίμηνο τα πράγματα άλλαξαν. Πάντως για την ώρα, όσο πηγαίνουμε
για ρεκόρ επισκεπτών από το εξωτερικό, τόσο πιο σίγουρο είναι ότι η μπίρα θα
ρέει… όπως και το χρήμα φυσικά.

Οι προβλέψεις της αμερικανικής
τράπεζας για την ανάπτυξη 

της χώρας, το χρέος, 
την απασχόληση και 

τις επόμενες αξιολογήσεις 
των διεθνών 

χρηματοπιστωτικών οίκων

Νέες αναβαθμίσεις βλέπει 
μπροστά μας η Goldman Sachs
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Σ
ε αξιόχρεου επιπέδου... Τσάμ-
πιονς Λιγκ, δηλαδή στη βαθμί-
δα ΑΑ, θέλει να οδηγήσει τη

χώρα η κυβέρνηση έως το τέλος του
2028 με βάση τους στόχους που περι-
λαμβάνονται στο νέο Μεσοπρόθεσμο
Πρόγραμμα.

Χθες ο υπουργός Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών
Κωστής Χατζηδάκης
και ο υφυπουργός
Θάνος Πετραλιάς πα-
ρουσίασαν στο
Υπουργικό Συμβού-
λιο το Μεσοπρόθε-
σμο Δημοσιονομικό -
Διαρθρωτικό Πρό-
γραμμα 2025-2028,

εξειδικεύοντας τους στόχους σε συ-
νέντευξη Τύπου που παραχώρησαν.

Με το νέο Μεσοπρόθεσμο Πρό-
γραμμα της περιόδου 2025-2028 ολο-
κληρώνεται η αναμόρφωση του Συμ-
φώνου Σταθερότητας και ισχύει για
όλα τα κράτη-μέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης προκειμένου να ελέγχονται
τα ελλείμματα και το δημόσιο χρέος. Ο
νέος μηχανισμός που συμφωνήθηκε
τον Δεκέμβριο του 2023 επιδιώκει τον
έλεγχο των ελλειμμάτων και του χρέ-
ους, εισαγάγοντας μια νέα μέθοδο
που είναι ο κανόνας του ορίου δαπα-
νών με βάση την ανάλυση της βιωσι-
μότητας του χρέους, τα χαρακτηριστι-
κά και τις αντοχές κάθε οικονομίας
ξεχωριστά, ενώ δίνεται η δυνατότητα
συγκεκριμένου ποσοστού αύξησης
των δαπανών ώστε να μην επαναλη-
φθούν στο μέλλον φαινόμενα κατάρ-
ρευσης οικονομιών όπως αυτά της
προηγούμενης δεκαετίας. Ο κανόνας
αυτός οδηγεί σε αντικυκλική πολιτική,
καθώς παρέχει τη δυνατότητα διατή-
ρησης του ετήσιου ρυθμού αύξησης
των δαπανών τόσο σε περιόδους ανά-
καμψης όσο και σε περιόδους επι-
βράδυνσης.

Πέτυχε μεγαλύτερη
αύξηση των δαπανών

Η κυβέρνηση σε συμφωνία με την
Ευρωπαϊκή Ένωση πέτυχε μεγαλύτερη
αύξηση των δαπανών σε σχέση με τις
αρχικές προτάσεις της Κομισιόν, προ-
βάλλοντας ως σημαντικότερο επιχείρη-
μα τις καλύτερες από τους στόχους δη-
μοσιονομικές επιδόσεις της χώρας το
2024. Το αποτέλεσμα είναι ότι οι δαπά-
νες το 2025 θα είναι κατά 700 εκατ. ευ-
ρώ υψηλότερες σε σχέση με τον αρχικό
στόχο που είχε θέσει η ΕΕ και περίπου
1,1 δισ. υψηλότερες το 2026 και κάθε

επόμενο έτος. Δηλαδή, συνολικά στην
τετραετία το όριο των δαπανών του
προϋπολογισμού είναι αυξημένο κατά
4 δισ. ευρώ σε σχέση με τις αρχικές
προτάσεις της Επιτροπής.

Όπως δήλωσε ο υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών Κω-
στής Χατζηδάκης, «με το Μεσοπρό-
θεσμο Δημοσιονομικό - Διαρθρωτι-
κό Πρόγραμμα 2025-2028 η κυβέρ-
νηση πετυχαίνει να ανεβάσει την οι-
κονομία πολλά σκαλιά παραπάνω
έως το 2028 και την ίδια στιγμή να
εκπληρώσει όλες τις βασικές δε-
σμεύσεις του προγράμματος της Νέ-
ας Δημοκρατίας το 2023». Πρόσθεσε
δε ότι η κυβέρνηση τιμά την εντολή
των Ελλήνων πολιτών και αυτά που
υποσχέθηκε τα πραγματοποιεί, επι-
σημαίνοντας ότι «σε έναν δρόμο σύ-
νεσης μπορούμε να συνδυάζουμε τη
δημοσιονομική σοβαρότητα με την
ανάπτυξη και την αύξηση των εισο-
δημάτων των Ελλήνων».

Από την πλευρά του, ο υφυπουργός
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Θάνος Πετραλιάς επισήμανε ότι «η
Ελλάδα την προηγούμενη εβδομάδα

είχε χαμηλότερα spreads στο πενταε-
τές ομόλογο από τη Γαλλία και είμαστε
σε θέση να πούμε σήμερα ότι έχουμε
στέρεη δημοσιονομική πολιτική και
είμαστε περήφανοι για αυτό». Σημεί-
ωσε δε ότι «έως το 2028 η χώρα θα
έχει την ευκαιρία να μην έχει το μεγα-
λύτερο χρέος στην Ευρώπη και τα δη-
μόσια οικονομικά της να είναι πιο υγιή
από άλλες χώρες της Ευρωζώνης».

Ψηλά ο πήχης
Στο Μεσοπρόθεσμο Δημοσιονομικό

- Διαρθρωτικό Πρόγραμμα 2025-
2028 που συμφώνησε η Ελλάδα απο-
τυπώνονται οι υψηλοί στόχοι που θέ-
τει η κυβέρνηση προκειμένου η οικο-
νομία να είναι πιο ισχυρή και να μπο-
ρεί να εξυπηρετεί το δημόσιο χρέος.

Ειδικότερα, ως προς το χρέος ο λό-
γος του προς το ΑΕΠ αναμένεται να
μειωθεί κατά 20 ποσοστιαίες μονά-
δες, από 153,7% το 2024 σε 133,4% έως
το 2028. Η μείωση αυτή έρχεται σε συ-
νέχεια της δραστικής αποκλιμάκωσης
του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ, από
207% το 2020 σε 161,9% το 2023, δηλα-
δή κατά 45 ποσοστιαίες μονάδες σε

διάστημα τριών ετών. Αναφορικά με το
δημοσιονομικό έλλειμμα, αναφέρεται
στο Μεσοπρόθεσμο ότι για όλη την τε-
τραετία η ελληνική οικονομία θα έχει
χαμηλά ελλείμματα, της τάξης του 1%
του ΑΕΠ ή και χαμηλότερα από αυτό,
δηλαδή σε επίπεδα αρκετά κάτω από
τους κοινούς ευρωπαϊκούς στόχους.
Η επίδοση αυτή αποτελεί στοιχείο νοι-
κοκυριού, στέλνει μήνυμα εμπιστοσύ-
νης στις αγορές και τους επενδυτές
και επιτυγχάνεται σε περίοδο που 8
χώρες της ΕΕ (μεταξύ των οποίων η
Ιταλία, η Γαλλία και το Βέλγιο) βρί-
σκονται σε διαδικασία υπερβολικού
ελλείμματος.

Για τα πρωτογενή πλεονάσματα
προβλέπεται η επίτευξη χαμηλότε-
ρων πρωτογενών πλεονασμάτων σε
σχέση με την αρχική πρόταση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, καθώς η υπε-
ραπόδοση του προϋπολογισμού και
της οικονομίας το 2024 πιστοποιεί
ότι η ελληνική οικονομία είναι σε θέ-
ση (όπως κάνει φέτος) να επιτυγχά-
νει λογικά πρωτογενή πλεονάσματα
που εξασφαλίζουν τη συνέχιση της
μείωσης του χρέους. Το μεσοπρόθε-
σμο προβλέπει τη διατήρηση του
πρωτογενούς πλεονάσματος του
προϋπολογισμού στο επίπεδο που
προβλέπεται ότι θα κλείσει το 2024,
δηλαδή στο 2,4% του ΑΕΠ για όλη την
τετραετία (με εξαίρεση το 2025, οπό-
τε προβλέπεται 2,5%). 

Μεσοπρόθεσμο για αξιόχρεο
επιπέδου... Τσάμπιονς Λιγκ!

Τους στόχους που θα οδηγήσουν τη χώρα σε αξιολόγηση
ΑΑ παρουσίασαν ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας 

και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης 
και ο υφυπουργός Θάνος Πετραλιάς 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Η
διατήρηση υψηλών
ρυθμών ανάπτυξης, η
μονοψήφια ανεργία

αρκετά κάτω από το 10% με
συντηρητικούς υπολογι-
σμούς αλλά και ο κατώτατος
μισθός στα 950 ευρώ στα τέλη
του 2027 περιλαμβάνονται
στο Μεσοπρόθεσμο Πρό-
γραμμα του 2028 με... ενδιάμεσο
σταθμό το τέλος της τετραετίας της
παρούσας κυβέρνησης.

Ειδικότερα:
1. Η πρόβλεψη για την ανάπτυξη

που περιλαμβάνεται στο Μεσοπρόθε-
σμο είναι συντηρητική, διότι η χώρα
μας θέλει να είναι απολύτως ευθυ-
γραμμισμένη με την ΕΕ. Πρόκειται
ουσιαστικά για έναν μηχανισμό προ-
βολής με βάση ιστορικά στοιχεία, χω-
ρίς να λαμβάνονται υπόψη οι πραγμα-
τικές δυνατότητες της οικονομίας.
Σημειώνεται ότι η Τράπεζα της Ελλά-
δος, όπως και μια σειρά από διεθνείς
οργανισμούς προβλέπουν υψηλότε-
ρους ρυθμούς ανάπτυξης. Παρ’ όλα
αυτά, το Μεσοπρόθεσμο προβλέπει
ανάπτυξη 2,3% το 2025, 2% το 2026,
1,5% το 2027 και 1,3% το 2028, ρυθμοί
που είναι από τους υψηλότερους στην
ΕΕ. Με βάση αυτές τις συντηρητικές
προβλέψεις, το ονομαστικό ΑΕΠ ανα-
μένεται να αυξηθεί από 232 δισ. ευρώ
το 2024 σε 272 δισ. το 2028.

Οι προβλέψεις της Επιτροπής για
φέτος, που περιλαμβάνονται στο Με-
σοπρόθεσμο, βασίζονται σε πραγμα-

τικά δεδομένα. Για τα επόμενα
έτη γίνεται μια προβολή με βά-
ση ιστορικά στοιχεία, χωρίς να
λαμβάνονται υπόψη οι πραγμα-
τικές δυνατότητες της οικονο-
μίας (δεν λαμβάνονται, πχ, υπό-
ψη τα εφαρμοζόμενα μέτρα πο-
λιτικής και οι επενδύσεις του
Ταμείου Ανάκαμψης).

2. Ο κατώτατος μισθός από 650 ευ-
ρώ το 2019 και 830 ευρώ που είναι
σήμερα προβλέπεται να διαμορφωθεί
στα 950 ευρώ το 2027. Ο μέσος μι-
σθός από 1.046 ευρώ το 2019 και
1.258 ευρώ στο τέλος του 2023 προ-
βλέπεται να φθάσει το 2027 στα 1.500
ευρώ.

3. Μείωση της ανεργίας. Η ανεργία
μειώθηκε από 17,9% το 2019 στο 11,1%
στα τέλη του 2023, διάστημα στο
οποίο δημιουργήθηκαν 500.000 νέες
θέσεις εργασίας. Η ανεργία παραμέ-
νει σε πτωτική πορεία, καθώς τον
Ιούλιο 2024 διαμορφώθηκε στο 9,9%.
Η πορεία αυτή αναμένεται να συνεχι-
στεί τα επόμενα χρόνια και το 2028
προβλέπεται να φθάσει στο 8,5%, δη-
λαδή στα επίπεδα προ της οικονομι-
κής κρίσης.

4. Οι μεταρρυθμίσεις θα συνεχι-

στούν με αμείωτο ρυθμό και θα αφο-
ρούν το Δημογραφικό με πρόσθετη
προστασία για τις τρίτεκνες οικογέ-
νειες, επέκταση του προγράμματος
«Σπίτι μου 2», αντιμετώπιση των συ-
νεπειών της κλιματικής κρίσης (επεν-
δύσεις στην πρόληψη πυρκαγιών και
πλημμυρών, μείωση του ΕΝΦΙΑ για
ασφάλιση κατοικιών, αύξηση της πε-
ριμέτρου υποχρεωτικής ασφάλισης
επιχειρήσεων). Επιπλέον, θα γίνουν
τομές στην Υγεία με προσλήψεις μό-
νιμου ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού, αναβάθμιση νοσοκο-
μείων και έλεγχο των προμηθειών,
ενώ θα αναβαθμιστεί το εκπαιδευτικό
σύστημα σε επίπεδο υποδομών και
προγραμμάτων, αλλά και μέσω της
λειτουργίας των μη κρατικών πανεπι-
στημίων. Από την άλλη, στρατηγικός
στόχος της κυβέρνησης είναι ο περαι-
τέρω περιορισμός της φοροδιαφυγής
με την εφαρμογή όλων των ψηφιακών
παρεμβάσεων που ισχύουν σήμερα, η
ενίσχυση της επιχειρηματικότητας με
κίνητρα για έρευνα, ανάπτυξη και
συγχωνεύσεις τη σύσταση του Εθνι-
κού Επενδυτικού Ταμείου και πρωτο-
ποριακές μεθόδους καλλιέργειας για
τους αγρότες (θερμοκήπια). Τέλος,
αναμένεται να υπάρξει πιο ορθολογι-
κή κατανομή των επιδομάτων με στό-
χευση στα κοινωνικά επιδόματα και
το επίδομα ανεργίας, τις λειτουργικές
και φαρμακευτικές δαπάνες και τις
δαπάνες των ΔΕΚΟ και των Οργανι-
σμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 
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Όλα όσα περιλαμβάνονται
στο Μεσοπρόθεσμο 

Πρόγραμμα του 2028

Επενδυτικά σχέδια
2,834 δισ. ευρώ 
για το «Ερευνώ-
Καινοτομώ»
Ρεκόρ αιτήσεων σημείωσε το πρόγραμμα
«Ερευνώ-Καινοτομώ», καθώς υποβλή-
θηκαν 1.938 προτάσεις από 2.402 επιχει-
ρήσεις, συνολικού προϋπολογισμού
2,834 δισ. ευρώ.
Σύμφωνα με το υπουργείο Εθνικής Οικο-
νομίας και Οικονομικών, ολοκληρώθηκε
η υποβολή αιτήσεων χρηματοδότησης
ερευνητικών έργων που έχουν ενταχθεί
στα πρόγραμμα «Ανταγωνιστικότητα», το
οποίο συγχρηματοδοτείται από το Ευρω-
παϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στο πλαίσιο του
ΕΣΠΑ 2021-2027. Ο ακριβής προϋπολογι-
σμός του προγράμματος είναι
2.834.002.399,57 ευρώ, εκ των οποίων τα
2.502.353.242,25 ευρώ αποτελούν δημό-
σια δαπάνη.
Βασικός στόχος της παρέμβασης II «Συμ-
πράξεις Επιχειρήσεων με Ερευνητικούς
Οργανισμούς» είναι η προώθηση συνερ-
γασιών/συμπράξεων μεταξύ των επιχει-
ρήσεων και των ερευνητικών οργανι-
σμών. Επιπλέον, συνεχίζεται η υποβολή
των προτάσεων στην Παρέμβαση III
«Αξιοποίηση Ερευνητικών Αποτελεσμά-
των» και στην Παρέμβαση IV «Σφραγίδα
Αριστείας (Seal of Excellence) για επιχει-
ρήσεις» της Δράσης «Ερευνώ-Καινοτο-
μώ», σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα
που έχει ανακοινωθεί. Υπενθυμίζεται
πως η Δράση «Ερευνώ-Καινοτομώ» έχει
συνολικό προϋπολογισμό 300 εκατομμύ-
ρια ευρώ και στοχεύει στην ενίσχυση της
έρευνας, μέσω της διασύνδεσης μεταξύ
επιχειρήσεων ή επιχειρήσεων και ερευ-
νητικών φορέων, ώστε να αναδειχθούν
καινοτόμα προϊόντα που θα βοηθήσουν
στην εξωστρέφεια των επιχειρήσεων και
την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της
ελληνικής οικονομίας.
Αναλυτικά, υποβλήθηκαν 177 προτάσεις
για τον τομέα Υλικά - Κατασκευές και Βιο-
μηχανία, με αιτούμενη δημόσια δαπάνη
218.651.120,64 ευρώ, 229 προτάσεις σε
Τoυρισμό - Πολιτισμό - Δημιουργικές
Βιομηχανίες με 283.964.016,06 ευρώ, 382
προτάσεις σε Αγροδιατροφική Αλυσίδα
με 493.923.951,51 ευρώ, 279 σε Περιβάλ-
λον - Κυκλική Οικονομία με
359.890.134,91 ευρώ, 346 σε Βιοεπιστή-
μες - Υγεία και Φάρμακα με
485.045.386,42, 118 ευρώ σε Μεταφορές -
Εφοδιαστική Αλυσίδα με 147.893.836,31
ευρώ, 91 για Αειφόρο Ενέργεια με
119.734.724,46 ευρώ και 316 αιτήσεις για
τις Ψηφιακές Τεχνολογίες με αιτούμενη
δημόσια δαπάνη 393.260.071,94 ευρώ.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ανάπτυξη, δουλειές
και αύξηση μισθών
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Ν
έο πρόγραμμα εθελούσιας εξόδου με αποζη-
μίωση έως 180.000 ευρώ για άμεση αποχώρηση
ή έως 260.000 ευρώ για sabbatical λανσάρει η

Alpha Bank. Όπως επισημαίνει, το πρόγραμμα απευθύ-
νεται σε εργαζόμενους που πληρούν συγκεκριμένα κρι-
τήρια, κυρίως σε θέσεις χαμηλής εξειδίκευσης στις κεν-
τρικές υπηρεσίες και σε υποστηρικτικές θέσεις εξυπη-
ρέτησης πελατών στο δίκτυο καταστημάτων, ενώ η περίο-
δος εκδήλωσης ενδιαφέροντος ξεκίνησε τη Δευτέρα 30
Σεπτεμβρίου και λήγει την Παρασκευή 11 Οκτωβρίου
2024. Τι προσφέρουν οι όροι του προγράμματος:
• άμεση αποχώρηση με αποζημίωση έως 180.000 ευρώ ή
3ετή/6ετή μακροχρόνια άδεια μετ’ αποδοχών (sabbati-
cal), κατά τη διάρκεια της οποίας ο εργαζόμενος δεν έχει
υποχρέωση παροχής εργασίας προς την τράπεζα, με μέ-
γιστο ποσό 260.000 ευρώ
• προσαύξηση της αποζημίωσης σε εργαζόμενους ηλι-
κίας από 45 έως και 57 ετών, λαμβάνοντας υπόψη τη θέση
εργασίας και τη συνολική τους προϋπηρεσία, ενώ πρό-
σθετη προσαύξηση προβλέπεται ειδικά για τα καταστή-
ματα εκτός Αττικής και Θεσσαλονίκης

• προσαύξηση 5% για τους εργαζόμενους που θα δηλώ-
σουν συμμετοχή στο πρόγραμμα κατά την πρώτη εβδο-
μάδα υλοποίησής του
• δυνατότητα προκαταβολής έως 70% του τελικού κινή-
τρου προς κάλυψη αναγκών για όσους επιλέξουν μακρο-
χρόνια άδεια μετ’ αποδοχών (sabbatical)
• Έως και 100 μισθοί, κάλυψη εργαζομένων άνω των 56
ετών μέχρι τη συνταξιοδότησή τους και άλλα προνόμια.

Το πρόγραμμα έχει σχεδιαστεί, ώστε να προσφέρει το
μέγιστο δυνατό όφελος, καθώς σχεδόν έξι στους δέκα
εργαζόμενους που θα συμμετάσχουν θα λάβουν περισ-
σότερους από 70 μισθούς, ενώ σε κάποιες περιπτώσεις η
αποζημίωση ισούται με τις καθαρές αποδοχές που λαμ-
βάνει ο εργαζόμενος για διάστημα 100 μηνών.

Επενδύσεις €33,7 εκατ.
πραγματοποίησε η ISOMAT
την περίοδο 2021-2023

Σε σταθερή ανοδική τροχιά βρίσκεται
η ISOMAT, ο ελληνικός πολυεθνικός
όμιλος παραγωγής δομικών χημικών,
κονιαμάτων και χρωμάτων και μία από
τις σημαντικότερες βιομηχανίες του
κλάδου με ηγετική παρουσία στη Νοτι-
οανατολική Ευρώπη, έχοντας σε εξέλι-
ξη επενδύσεις ύψους 23,5 εκατ. ευρώ
για την περίοδο 2024-2027. Σημειώνε-
ται ότι ολοκληρώθηκαν επενδύσεις 33,7
εκατ. ευρώ την περίοδο 2021-2023. Αύ-
ξηση του κύκλου εργασιών κατά 6,3%
πέτυχε ο όμιλος το 2023 σε σχέση με το
2022, φτάνοντας τα 107,3 εκατ. ευρώ
έναντι των 101 εκατ. ευρώ πέρσι. 

Mevaco: Πτώση κερδών 
στο 1 εκατ. το α’ εξάμηνο

Στο 1 εκατ. ευρώ διαμορφώθηκαν τα
καθαρά κέρδη της Mevaco στο εξάμηνο,
έναντι 1,6 εκατ. ευρώ κατά την αντίστοι-
χη περσινή περίοδο. Στο ίδιο διάστημα,
ο τζίρος της εισηγμένης διαμορφώθηκε
στα 16 εκατ. ευρώ από 22,6 εκατ. ευρώ
πέρσι, με τα λειτουργικά κέρδη EBIΤDA
να κινούνται στο 1,9 εκατ. ευρώ (από 2,6
εκατ. το πρώτο εξάμηνο του 2023). 

Alpha Bank: Νέο πρόγραμμα εθελούσιας 
εξόδου, έως €260.000 για sabbatical

Στα 7,3-7,95 ευρώ ορίστηκε το εύρος τιμής για το place-
ment του 10% της Εθνικής Τράπεζας. Θα διατεθεί, όπως
αναμενόταν, το 10% του μετοχικού κεφαλαίου ή περί τα 91
εκατομμύρια μετοχές. Με βάση το εύρος, τα συνολικά
έσοδα αναμένεται να διαμορφωθούν μεταξύ 662 και 727
εκατ. ευρώ. Όπως κατέγραψε το Reuters, το βιβλίο καλύ-
φθηκε από τα πρώτα λεπτά της διαδικασίας. Μάλιστα, ήδη
μετά από σχεδόν τρεις ώρες καταγράφηκε υπερκάλυψη
έξι φορές, γεγονός που συνιστά νέο ρεκόρ για τις διαδικα-
σίες πώλησης μετοχών του ΤΧΣ στις τράπεζες.
Το ΤΧΣ διατηρεί το δικαίωμα κατά την αποκλειστική και

απόλυτη κρίση του να αποφασίσει ένα στενότερο εύρος τιμής διάθεσης όσο παραμένει ανοιχτό το βιβλίο ή/και να
προσδιορίσει ενδεικνυόμενη τιμή. 
Εφόσον διατεθεί το σύνολο των 91.471.515 μετοχών στη μέγιστη τιμή (7,95 ευρώ), θα αντληθούν 727,18 εκατ. ευρώ.
Τα καθαρά έσοδα για το ΤΧΣ θα διαμορφωθούν έως 714 εκατ. ευρώ.

«Η εξυγίανση της Πειραιώς έχει ολοκληρωθεί», δήλω-
σε σε συνέντευξή του στο IFR του Reuters ο CEO της ελ-
ληνικής τράπεζας Χρήστος Μεγάλου, τονίζοντας ότι πλέ-
ον κοιτάζει ευκαιρίες για περαιτέρω ανάπτυξη στο εσω-
τερικό και στο εξωτερικό. «Μπορεί να κάνουμε επιλεκτι-
κές εξαγορές. Εξετάζουμε τη χρήση της ψηφιακής μας
τράπεζας για να επεκταθούμε σε άλλη χώρα», σημείωσε.
Η κεφαλαιοποίηση της Πειραιώς ανέρχεται πλέον στα 5
δισ. ευρώ και ο κ. Μεγάλου ανέφερε ότι θέλει να μείνει
στην τράπεζα για να δει τη φάση της ανάπτυξης. «Θα ήθε-
λα να μείνω περισσότερο. Θα ήθελα να δω την κεφαλαιοποίηση της τράπεζας να πηγαίνει από τα 5 δισ. στα 10 δισ. ευρώ
πριν αποχωρήσω», πρόσθεσε. Όπως σημειώνει το IFR, ο κ. Μεγάλου παρουσίασε ως το πιο σημαντικό ορόσημο σε αυτή
την «οδύσσεια» της ελληνικής τράπεζας προς την εξυγίανση τη συμφωνία πώλησης στην Intrum της μονάδας διαχείρι-
σης των μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων έναντι 440 εκατ. ευρώ. «Αυτά ήταν τα πρώτα κεφάλαια που ήρθαν», σημείωσε.

Εθνική: Υπερκάλυψη έξι φορές στο placement, στα €7,3-7,95 το εύρος

Μεγάλου: Κοιτάμε επιλεκτικές εξαγορές
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Revoil: Άνοδος τζίρου 
στα 425 εκατ. ευρώ στο εξάμηνο

Με άνοδο της λειτουργικής κερδοφορίας
του έκλεισε ο Όμιλος Revoil το α’ εξάμηνο του
2024 σε σύγκριση με το αντίστοιχο εξάμηνο
του 2023 λόγω της ανόδου των πωλήσεων αλλά
και του εμπορικού περιθωρίου.

Πιο αναλυτικά, τα αποτελέσματα προ φόρων,
χρηματοδοτικών και επενδυτικών αποτελε-
σμάτων και αποσβέσεων (EBITDA) του ομίλου
διαμορφώθηκαν στα 6,18 εκατ. ευρώ έναντι
5,68 εκατ. ευρώ το α’ εξάμηνο του 2023, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 8,73%.

Ο κύκλος εργασιών του ομίλου έκλεισε στα
425,20 ευρώ από 388,43 εκατ. ευρώ το 2023,
παρουσιάζοντας αύξηση 9,47%, αποτυπώνον-
τας την άνοδο των πωλούμενων όγκων καυσί-
μων του ομίλου και των διεθνών τιμών. Ο όμι-
λος έκλεισε το α’ εξάμηνο του 2024 με κέρδη
προ φόρων 0,85 εκατ. ευρώ έναντι κερδών 1,06
εκατ. ευρώ το αντίστοιχο εξάμηνο του 2023. Σε
επίπεδο αποτελεσμάτων μετά από φόρους, ο
όμιλος έκλεισε με κέρδη 0,57 εκατ. ευρώ από
κέρδη 0,80 εκατ. ευρώ το πρώτο εξάμηνο του
2023.

Prodea: Λειτουργικά κέρδη 
€86,1 εκατ. στο εξάμηνο

Η Prodea Investments ανακοίνωσε ότι ο κύ-
κλος εργασιών του ομίλου στο α’ εξάμηνο
ανήλθε σε 113,1 εκατ. ευρώ έναντι 86,7 εκατ.
ευρώ στο πρώτο εξάμηνο του 2023. Τα λει-
τουργικά κέρδη της περιόδου ανήλθαν σε 86,1
εκατ. ευρώ, έναντι κερδών 87,8 εκατ. ευρώ το
πρώτο εξάμηνο του 2023, σημειώνοντας ορια-
κή μείωση 1,9%. H εύλογη αξία των ακινήτων
υπό διαχείριση ανήλθε σε 3.155,7 εκατ. ευρώ
έναντι 2.717,3 εκατ. ευρώ την 31η Δεκεμβρίου
2023.

Επιμέλεια: Ελένη Μπέρτσου

Real Consulting: Άλμα 40% 
στα λειτουργικά κέρδη
Η Real Consulting ανακοινώνει τις ενοποιημένες οικο-
νομικές επιδόσεις της για την εξάμηνη περίοδο που
έληξε στις 30 Ιουνίου 2024 σύμφωνα με τα Διεθνή Πρό-
τυπα Χρηματοοικονομικής Αναφοράς (ΔΠΧΑ). Οι πωλή-
σεις το α’ εξάμηνο 2024 ανήλθαν σε 19.789 χιλ. ευρώ
έναντι 13.799 χιλ. ευρώ το α’ εξάμηνο 2023, αυξημένες
κατά 43,41%. Τα κέρδη προ τόκων, φόρων και αποσβέσε-
ων (EBITDA) το α’ εξάμηνο 2024 του ομίλου διαμορφώ-
θηκαν σε 3.099 χιλ. ευρώ έναντι 2.212 χιλ. ευρώ την αντί-
στοιχη περίοδο πέρσι, αυξημένα κατά 40,10%. Τα αποτε-
λέσματα προ φόρων του ομίλου ανήλθαν σε 2.483 χιλ.
ευρώ από 1.740 χιλ. ευρώ, εμφανίζοντας αύξηση 42,70%
σε σχέση με τη συγκριτική περίοδο του 2023. Λόγω της
σταθερής ανάπτυξης των προϊόντων και υπηρεσιών του
και της καλής χρηματοοικονομικής κατάστασης και
σταθερής βάσης των πελατών που διαθέτει ο όμιλος, τα
μεικτά αποτελέσματά του αυξήθηκαν κατά 39,18% και
ανήλθαν σε 7.389 χιλ. ευρώ έναντι 5.309 χιλ. ευρώ σε
σχέση με τη συγκριτική περίοδο του 2023. Τα κέρδη προ
τόκων, φόρων και αποσβέσεων (EBITDA) το α’ εξάμηνο
2024 του ομίλου αυξήθηκαν κατά 40,10%.

Attica Bank: Στις 19 Δεκεμβρίου 
τα αποτελέσματα 9μήνου

H Attica Bank ανακοινώνει ότι η δημοσίευση των
αποτελεσμάτων εννεαμήνου 2024 δεν θα πραγματοποι-
ηθεί στις 14 Νοεμβρίου 2024, όπως είχε αρχικώς ανα-
κοινωθεί στο Οικονομικό Ημερολόγιο, αλλά στις 19 Δε-
κεμβρίου 2024.

Performance Technologies: 
Στα 34,25 εκατ. αυξήθηκε ο τζίρος
Η Performance Technologies δημοσίευσε τις εν-
διάμεσες οικονομικές καταστάσεις του α’ εξαμή-
νου 2024 και την έκθεση διαχείρισης του Διοικητι-
κού Συμβουλίου. Σε ενοποιημένη βάση ο κύκλος
εργασιών αυξήθηκε κατά 40,2% (41% για την εται-
ρεία) έναντι της αντίστοιχης περσινής περιόδου,
ανερχόμενος στο ποσό των 34.258 χιλ. ευρώ. Τα μει-
κτά κέρδη αυξήθηκαν κατά 25,8% (30% για την εται-
ρεία), στα 9.364 χιλ. ευρώ. Τα αναμορφωμένα κέρδη
προ φόρων, χρηματοδοτικών, επενδυτικών αποτε-
λεσμάτων και αποσβέσεων (EBITDA) αυξήθηκαν
κατά 5,7%, στα 3.090 χιλ. ευρώ, ενώ τα κέρδη προ
φόρων μειώθηκαν κατά 14,3%, στα 2.100 χιλ. ευρώ.
Αντίστοιχος ρυθμός αύξησης εσόδων είχε επιτευχ-
θεί το α’ εξάμηνο του 2023 έναντι του α’ εξαμήνου
του 2022, ενώ η τάση αυτή δείχνει να κλιμακώνεται
περαιτέρω για το υπόλοιπο του 2024.

Μύλοι Λούλη: Στάσιμες 
οι πωλήσεις, άλμα 
στα λειτουργικά κέρδη  
Οι πωλήσεις της Μύλοι Λούλη για το πρώτο εξάμη-
νο του 2024 στον όμιλο ανήλθαν σε 98,76 εκατ. ευρώ
από 100,13 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περίοδο της
προηγούμενης χρήσης, μειωμένες κατά 1,37%,
σύμφωνα με τις οικονομικές καταστάσεις της ει-
σηγμένης. Αντίστοιχα, στην εταιρεία οι πωλήσεις
ανήλθαν σε 86,65 εκατ. ευρώ από 87,66 εκατ. ευρώ
την αντίστοιχη περίοδο της προηγούμενης χρήσης,
παρουσιάζοντας μείωση κατά 1,15%.
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Ο
ποιος φοράει… κίτρινα, χαμογελά μετά τα ντέρμπι
της 6ης αγωνιστικής της Super League. Άρης και
ΑΕΚ επικράτησαν του ΠΑΟΚ και του Παναθηναϊκού

αντίστοιχα, με την Ένωση μάλιστα να επωφελείται από το
αποτέλεσμα στην Τούμπα και να ανεβαίνει στην κορυφή της
βαθμολογίας. Την ίδια ώρα, οι «κίτρινοι» έφτασαν σε από-

σταση… βολής τόσο από τον συμπολίτη
ΠΑΟΚ όσο και από τον Ολυμπιακό, τον
οποίο επίσης είχαν κερδίσει την προηγού-
μενη αγωνιστική. Στους κερδισμένους και
οι «ερυθρόλευκοι», αφού επικράτησαν εύ-
κολα 2-0 του Ατρόμητου στο «Γεώργιος
Καραϊσκάκης» και έτσι είναι μόλις έναν
βαθμό πίσω από την πρωτοπόρο ΑΕΚ.

«Απόδραση» με Γκαρσία 
Στο ντέρμπι της Θεσσαλονίκης, ο ΠΑΟΚ είχε την υπεροχή,

τις ευκαιρίες και φαινόταν πως θα κατάφερνε με τον έναν ή
τον άλλο τρόπο να πάρει τους τρεις βαθμούς, πλην όμως ο -
εξαιρετικός και φέτος- Μανού Γκαρσία είχε άλλη άποψη. Ο
Άρης κατάφερε να σταθεί όρθιος στην «καυτή» Τούμπα και
όσο περνούσε η ώρα να αναζητά την ευκαιρία που θα του
επέτρεπε να κάνει τη ζημιά στον «δικέφαλο του Βορρά».
Μια ευκαιρία που τη βρήκε στο 63’ της αναμέτρησης, με τον
Μανού Γκαρσία να στέλνει την μπάλα στα δίχτυα και να υπο-
γράφει τη νίκη 1-0 της ομάδας του.

«Καθάρισε» ο Πιερό 
Λίγη ώρα αργότερα στην Opap Arena, ΑΕΚ και Πανα-

θηναϊκός έδειχναν πως θα πάνε σε ένα μοιρασμένο και
οριακό ντέρμπι, μέχρι τη στιγμή που οι «πράσινοι» για
ακόμα μια φορά αδράνησαν στην άμυνα, άφησαν τον
Ρότα να σεντράρει ανενόχλητος και τον Πιερό επίσης
ανενόχλητο να σηκωθεί για κεφαλιά, η οποία κατέληξε
στα δίχτυα του Ντραγκόφσκι για το «κιτρινόμαυρο»
προβάδισμα. Ο Πιερό κέρδισε και το πέναλτι με το
οποίο ο Άμραμπατ στο τρίτο λεπτό των καθυστερήσεων
διαμόρφωσε το τελικό 2-0 για την Ένωση. Ο Παναθη-
ναϊκός από την πλευρά του έδειχνε για ακόμα μια φορά
να τα περιμένει όλα από τις ατομικές ενέργειες και την
ατομική ποιότητα των παικτών του, χωρίς να παρουσιά-
ζει κάποιο συγκεκριμένο πλάνο στον αγωνιστικό χώρο.

Γεγονός που φέρνει σε δύσκολη θέση τον τεχνικό της
ομάδας, Ντιέγκο Αλόνσο.

«Αίμα κι άμμος» στο ΟΑΚΑ 
Το ντέρμπι της Κυριακής 6 Οκτωβρίου στο ΟΑΚΑ ανά-

μεσα στον Παναθηναϊκό και τον Ολυμπιακό ενδεχομένως
να φέρει και εξελίξεις στους «πράσινους», αν δεν υπάρ-
ξει το επιθυμητό αποτέλεσμα. Με το «τριφύλλι» να είναι
έξι βαθμούς από την κορυφή, μετά από μόλις έξι αναμε-
τρήσεις, οτιδήποτε άλλο πέραν της νίκης θα συνιστά πρό-
βλημα. Την ίδια ώρα, βέβαια, ο Ολυμπιακός, που μετά από
τρία σερί αρνητικά αποτελέσματα επέστρεψε στις νίκες,
δεν θα πάει στο ΟΑΚΑ για να… δώσει παράταση ζωής
στον Αλόνσο και τους «πράσινους», αλλά για να τους βγά-
λει σχεδόν εκτός διεκδίκησης του τίτλου. Για αυτό και η
αναμέτρηση της Κυριακής στην Καλογρέζα αναμένεται να
είναι κάτι παραπάνω από οριακή και αμφίρροπη...

Τα αποτελέσματα της 6ης αγωνιστικής της Super Leagu
Βόλος - Athens Kallithea .................................................. 1-1
Asteras Aktor - Λεβαδειακός .......................................... 1-1
ΟΦΗ - Παναιτωλικός ........................................................ 1-2
Ολυμπιακός - Ατρόμητος.................................................. 2-0
ΠΑΟΚ - Άρης ....................................................................0-1
ΑΕΚ - Παναθηναϊκός ........................................................ 2-0

ΑΕΚ και Άρης ήταν οι μεγάλοι κερδισμένοι
των ντέρμπι, σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη, 

αλλά και της αγωνιστικής. Οριακό 
το Παναθηναϊκός - Ολυμπιακός

της επόμενης εβδομάδας

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Β Α Θ Μ Ο Λ Ο Γ Ι Α  
(μετά την 6η αγωνιστική)

Θ. Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί1. ΑΕΚ ................................6 ....................11-1 .................142. ΟΣΦΠ..............................6 ...................10-3.................133. ΠΑΟΚ .............................6....................11-5 .................134. Άρης ...............................6 ....................8-6 ..................115. Παναιτωλικός ................6 ....................6-5 ...................86. Ατρόμητος......................6 ....................9-9 ...................87. ΟΦΗ................................6 ...................9-10 ..................88. ΠΑΟ ................................6 ....................6-6 ...................89. Asteras Aktor ................6 ....................5-6 ...................610. Athens Kallithea............6 ....................4-5 ...................511. ΠΑΣ Λαμία......................5 ....................4-8 ...................512. Λεβαδειακός..................6 ....................4-8 ...................413. Βόλος .............................6 ...................4-12 ..................414. Πανσερραϊκός ...............5 ...................5-12 ...................1

Τα ντέρμπι βάφτηκαν… κίτρινα



Ντέρμπι με παρατράγουδα
Εκτός από την Ελλάδα, ντέρμπι διεξήχθη το

Σαββατοκύριακο και στην Ισπανία. Η Ατλέτικο
έσωσε τον βαθμό της ισοπαλίας (1-1) απέναντι
στη Ρεάλ στις καθυστερήσεις στη Μαδρίτη. Δεν
έλειψαν και τα παρατράγουδα, με οπαδό των
«ροχιμπλάνκος» να πετά αναπτήρα στον Κουρ-
τουά, ενώ έγινε γνωστό πως είχε στην κατοχή του
και μαχαίρι. 

Το νέο «αίμα» 
στον Πειραιά 

Γεννημένος τον Δεκέμβριο του 2006, ο νεαρός
Χρήστος Μουζακίτης ήταν το πρόσωπο που ξε-
χώρισε στη νίκη του Ολυμπιακού επί του Ατρό-
μητου. Ο 17χρονος ξεκίνησε στο αρχικό σχήμα
και είχε πολύ καλή παρουσία, όπως και ο έτερος
νεαρός, Μπάμπης Κωστούλας. Αμφότεροι μέλη
της ομάδας των Πειραιωτών που κατέκτησε πέρ-
σι το Youth League. 

Ο Γιάννης θυμήθηκε 
τον πατέρα του 

Ο Γιάννης Αντετοκούνμπο με μια συγκινητική
ανάρτηση αναφέρθηκε στον θάνατο του πατέρα
του, Τσαρλς, πριν από επτά χρόνια. «Μας κοιτάει
από εκεί ψηλά και είναι περήφανος για εμάς»,
έγραψε μεταξύ άλλων στους προσωπικούς του
λογαριασμούς στα social media, αναρτώντας και
κάποιες οικογενειακές φωτογραφίες. 

Προβληματισμός 
στο Μάντσεστερ

Νέα βαριά ήττα μέσα στο Ολντ Τράφορντ για τη
Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ, αυτή τη φορά από την
Τότεναμ, η οποία έκανε… παρέλαση επικρατών-
τας 3-0. Οι «κόκκινοι διάβολοι» παραμένουν
προβληματικοί και υπάρχει έκδηλη ανησυχία,
για ακόμα μια χρονιά. Η Γιουνάιτεντ οδεύει, άλ-
λωστε, προς την 11η χρονιά χωρίς τίτλο στην Pre-
mier League… 

Από τα παρκέ… στο ράσο
Από τα παρκέ στην… εκκλησία. Κι όχι για να προσευχηθεί, αλ-

λά για να γίνει ιερέας όπως ο ίδιος αποκάλυψε. Ο λόγος για τον

21χρονο μπασκετμπολίστα Έι Τζέι Γκρίφιν. Ο νεαρός ανέφερε

πως σταματά την ενεργό δράση, ώστε να ακολουθήσει τον Ιησού.

Αν και πέρσι είχε συμμετοχή στο ΝΒΑ, ο Γκρίφιν πήρε τον δρόμο

του Θεού και άφησε αυτόν της… πορτοκαλί θεάς. 
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Τέταρτη η Ελλάδα
στα… ρομπότ

Σ
ε έναν τελικό που έδειξε ότι στη διάρ-
κεια της σεζόν οι αναμετρήσεις Ολυμ-
πιακού και Παναθηναϊκού θα είναι…

Πόλεμος των Άστρων, οι «ερυθρόλευκοι»
ήταν αυτοί που κατάφεραν να επιβληθούν και
να κατακτήσουν το πρώτο τρόπαιο της χρο-
νιάς. Οι «ερυθρόλευκοι» νίκησαν 86-85 τους
«πράσινους» στον τελικό του Σούπερ Καπ στη
Ρόδο και πήραν τον τίτλο.

Για την ομάδα του Γιώργου Μπαρτζώκα
ήταν καταλυτικός ο Σάσα Βεζένκοφ που
έφτασε στους 20 πόντους, ενώ για την ομάδα
του Εργκίν Αταμάν ο Κώστας Σλούκας με 18
πόντους ήταν ο κορυφαίος, αλλά αποβλήθη-
κε με πέντε φάουλ. Με τρία φάουλ από το
πρώτο ημίχρονο, ο Κέντρικ Ναν περιορίστηκε
στους 15 πόντους. Σε κάθε περίπτωση, Πειραιώτες και

«τριφύλλι» υπόσχονται μια συναρπαστική χρονιά με με-
γάλα ντέρμπι.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Για τρεις ημέρες, το ΣΕΦ γέμισε με 3.000 μαθητές από 193 χώρες για τον παγκόσμιο
διαγωνισμό ρομποτικής First Global Challenge. Η διοργάνωση στέφθηκε με απόλυτη
επιτυχία, ενώ η Ελλάδα κατατάχτηκε τέταρτη σε αυτό το… εναλλακτικό άθλημα, που
γυμνάζει κυρίως το πνεύμα.

Στον Ολυμπιακό το πρώτο
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

«Μ
ε μεγάλο ενθουσιασμό, περηφάνια
και ένα πρωτόγνωρο αίσθημα ευα-
λωτότητας, σας παραθέτω το δικό

μου ταξίδι ανακάλυψης του αυθεντικού μου εαυ-
τού, ανοίγοντας την καρδιά μου και μοιραζόμενη
προσωπικά βιώματα που δυσκολεύτηκα να πλη-
κτρολογήσω στον υπολογιστή».

Τριάντα τέσσερις λέξεις γεμάτες συναίσθημα χρει-
άστηκαν για να ανακοινώσει η μοναχοκόρη της ισχυρής
κυρίας του εφοπλιστικού κόσμου Μαριάννας Λάτση και
του αείμνηστου πρωταγωνιστή Νίκου Κούρκουλου την
κυκλοφορία του πρώτου της βιβλίου.

Η προσωπική της έκδοση με τίτλο «Είμαι η Εριέττα»
θα φιγουράρει στις προθήκες των βιβλιοπωλείων από
τις 10 Οκτωβρίου και η ίδια -μέσω των προσωπικών της
social media- αποκάλυψε τους λόγους που την οδήγη-
σαν να καταγράψει και να μοιραστεί με τον κόσμο άγνω-
στα κομμάτια της ζωής της.

Η 31χρονη Εριέττα Κούρκουλου-Λάτση, γόνος της
αθηναϊκής ελίτ που γαλουχήθηκε στα αριστοκρατικά
σαλόνια της υψηλής κοινωνίας, δεν καταγράφει την
αστραφτερή lifestyle ζωή της, αν και θα είχε πολύ ενδια-
φέρον για τους κοινούς θνητούς. Το αντίθετο. Επιθυμία
της -όπως αναφέρει η ίδια- είναι να μοιραστεί με τον
αναγνώστη βαθιά συναισθήματα, σκέψεις και ψυχικές
αγωνίες ως έφηβης και κατόπιν ως μέλλουσας μητέρας,
χωρίς καμία αξίωση προσωπικής προβολής.

«Μου πήρε χρόνια να εκτιμήσω την αξία του
μοιράσματος»

«Αποφάσισα να γράψω αυτό το βιβλίο γιατί από μι-
κρή το γράψιμο ήταν ο τρόπος με τον οποίο εξέφραζα
πιο άρτια τα συναισθήματα και τις σκέψεις μου.

Μέσα από τη γραφή έμαθα να μοιράζομαι τη δική
μου αλήθεια, όμως μου πήρε χρόνια να εκτιμήσω
την αξία αυτού του μοιράσματος. Χρειάστηκε να αν-
τιμετωπίσω δυσκολίες με τις οποίες δεν μπορούσε
να ταυτιστεί κανένας στο δικό μου περιβάλλον, ώστε
να αντιληφθώ την επιρροή που μπορεί να έχει το
μοίρασμα του βιώματος ενός αγνώστου επάνω
μας», έγραψε η γλυκιά μαμά που περιμένει το δεύ-
τερο παιδάκι της.

Και συνέχισε: «Τελικά, σε κάθε στάδιο της ζωής
μου υπήρξαν άγνωστοι (κάποιοι παρέμειναν άγνω-
στοι και κάποιοι άλλοι κατέληξαν να γίνουν φίλοι) που
μέσα από την αποκάλυψη της δικής τους εμπειρίας
με ενέπνευσαν και με έκαναν να αισθανθώ πιο δυνα-

τή! Με έκαναν να καταλάβω ότι δεν είμαι μόνη και να
πιστέψω ότι, αφού τα κατάφεραν εκείνοι, μπορώ και
εγώ -και πράγματι μπορούσα», ανέφερε στη μακρο-
σκελή ανάρτησή της.

«Εύχομαι να πειστείς 
πως δεν είσαι μόνος»

«Αυτό ελπίζω -συνέχισε- να νιώσει και όποιος επιλέξει
να διαβάσει τη δική μου μέχρι σήμερα ιστορία. Είτε είσαι
κάποιος που έχει χάσει ένα αγαπημένο του πρόσωπο από
καρκίνο, είτε μια γυναίκα που παλεύει με την υπογονιμότη-
τα, είτε ένα παιδί είκοσι χρόνων που αντί να απολαμβάνει
ξένοιαστο “τα καλύτερα χρόνια” του, υποφέρει από κρίσεις
πανικού και αδυνατεί να βγει από το σπίτι, εύχομαι να πει-
στείς ότι δεν είσαι μόνη/μόνος και να αντιληφθείς ότι, πα-
ρόλο που μας διαφοροποιούν πολλά πράγματα, πάντα θα
υπάρχουν περισσότερα που μας ενώνουν», σημείωσε η
Εριέττα Κούρκουλου-Λάτση.

Στον επίλογο, η πρόεδρος του φιλοζωικού οργανι-
σμού για τα αδέσποτα ζώα «Save a greek stray» εξομο-
λογήθηκε: «Με μεγάλο ενθουσιασμό, περηφάνια και
ένα πρωτόγνωρο αίσθημα ευαλωτότητας, σας παραθέτω
το δικό μου ταξίδι ανακάλυψης του αυθεντικού μου εαυ-
τού, ανοίγοντας την καρδιά μου και μοιραζόμενη προ-
σωπικά βιώματα που δυσκολεύτηκα να πληκτρολογήσω
στον υπολογιστή. Σας εύχομαι καλή ανάγνωση και σας
ευχαριστώ για την εμπιστοσύνη».

ΕΡΙEΤΤΑ  ΚΟYΡΚΟΥΛΟΥ-ΛAΤΣΗ 

Η δική 
της ιστορία

Η 31χρονη γόνος της αθηναϊκής 
ελίτ στο πρώτο της βιβλίο

δεν καταγράφει την αστραφτερή
lifestyle ζωή της, αλλά μοιράζεται 

προσωπικά βιώματα 
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Παραμυθένιος γάμος, 
μυθική δεξίωση

Ο
μεγαλοπρεπέστατος ορθόδοξος γάμος της 41χρονης πριγκί-
πισσας Θεοδώρας Γλίξμπουργκ με τον 34χρονο Αμερικανό
δικηγόρο Μάθιου Κουμάρ στη Μητρόπολη Αθηνών έκανε

τον γύρο του κόσμου. Για την πιο όμορφη στιγμή της ζωής της, η
ηθοποιός του Χόλιγουντ επέλεξε νυφικό by Celia Kritharioti, συν-
δυασμένο με την οικογενειακή τιάρα Cartier και το πέπλο από το
νυφικό της μητέρας της, βασίλισσας Άννας Μαρίας. Το χλιδάτο
wedding party φιλοξενήθηκε σε πολυτελέστατο ξενοδοχείο της
Αθηναϊκής Ριβιέρας.
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Η άφιξη
της πριγκίπισσας
Θεοδώρας

Μάθιου Κουμάρ Πρίγκιπας Παύλος, πριγκίπισσα Θεοδώρα
Πριγκίπισσα Αλεξία και Κάρλος 

Μοράλες με τα παιδιά τους

Βασίλισσα Άννα Μαρία, πρίγκιπας Νικόλαος Τόμας και Νίνα Φλορ, πρίγκιπας Φίλιππος
Πριγκίπισσα Βενεδίκτη, πριγκίπισσα

Αλεξάνδρα, κόμης Μιχαήλ Άχλεφελντ
Πριγκίπισσα Καρίνα Άξελσον, 

πρίγκιπας Γουσταύος Αλφρέδος

Μαρί Σαντάλ με τους γιους της
Η βασίλισσα Σοφία της Ισπανίας 
με τις κόρες και τα εγγόνια της Οι νεόνυμφοι με την πριγκιπική οικογένεια Γλίξμπουργκ



Ε
να υγιές παιδί νηπιακής ηλικίας που πη-
γαίνει σε παιδικό σταθμό μπορεί να προ-
σβληθεί από ιογενή λοίμωξη 10-15 φορές

ανά σχολική χρονιά. H Μαρία Παπαδάκη, διευ-
θύντρια Παιδιατρικής Κλινικής, μάς μιλάει για
τους κανόνες υγιεινής που θα πρέπει να διδάξου-
με τα παιδιά μας.

Η σωστή υγιεινή των χεριών αποτελεί ένα από
τα πιο αποτελεσματικά μέτρα πρόληψης της με-
τάδοσης των ιώσεων, ιδιαίτερα αυτών του ανα-
πνευστικού και του γαστρεντερικού συστήματος,
οι οποίες είναι και οι συχνότερες. 

Μελέτες δείχνουν ότι η σωστή υγιεινή των
χεριών μειώνει τη μετάδοση της γαστρεντερίτι-
δας κατά 23%-40%, των αναπνευστικών λοιμώ-
ξεων κατά 15%-21% και τις ημέρες απουσίας
παιδιών από το σχολείο λόγω γαστρεντερίτιδας
κατά 29%-57%. Αυτό πρακτικά σημαίνει ότι η
καθαριότητα των χεριών μπορεί να αποτρέψει
τη νόσηση σε ένα από τα τρία παιδιά με γα-
στρεντερίτιδα και σε ένα από τα πέντε παιδιά με
λοίμωξη του αναπνευστικού συστήματος. «Εί-
ναι πολύ σημαντικό να μάθουμε στους μικρούς
μαθητές να μη βάζουν τα χέρια τους στο στόμα
ή τη μύτη τους. Επιπλέον θα πρέπει να παρο-
τρύνουμε τα παιδιά να χρησιμοποιούν τον αγ-
κώνα και όχι τα χέρια τους για να καλύπτουν το
στόμα τους όταν βήχουν ή φταρνίζονται», τονί-
ζει η ειδικός.

Σωστή υγιεινή των χεριών σημαίνει κατά
προτίμηση πλύσιμο με σαπούνι ή εναλλακτικά

χρήση αντισηπτικού διαλύματος με περιεκτι-
κότητα σε αλκοόλη μεγαλύτερη από 60%. 

Το πλύσιμο των χεριών είναι προτιμότερο, για-
τί απομακρύνει πιο αποτελεσματικά τους ρύ-
πους, τα μικρόβια και τα χημικά. Να σημειωθεί

ότι τα αντισηπτικά έχουν περιορισμένη αποτελε-
σματικότητα στην απομάκρυνση ιών και βακτη-
ρίων που προκαλούν γαστρεντερίτιδα, οπότε το
πλύσιμο των χεριών είναι απαραίτητο μετά από
χρήση τουαλέτας. Προσοχή για τους μαθητές
προσχολικής ηλικίας η χρήση των αντισηπτικών
διαλυμάτων πρέπει να γίνεται πάντα υπό επίβλε-
ψη από ενήλικα, γιατί υπάρχει κίνδυνος τοξικό-
τητας, εάν το αντισηπτικό έρθει σε επαφή με τα
μάτια ή τη στοματική κοιλότητα του παιδιού. Εί-
ναι προφανές ότι τα αντισηπτικά διαλύματα πρέ-
πει να φυλάσσονται σε σημεία που δεν είναι προ-
σβάσιμα από μικρά παιδιά. 

Το άρρωστο παιδί πρέπει να παραμείνει στο
σπίτι και να ξεκουραστεί για να έχει μια ταχύτε-
ρη ανάρρωση, αλλά και για να προστατεύσει
τους συμμαθητές του από τη μετάδοση της λοί-
μωξης. Επιπλέον, είναι πολύ σημαντικό το παιδί
κατά τη διαδρομή μιας ίωσης να μην κολλήσει
και έναν δεύτερο ιό, γιατί η συλλοίμωξη, δηλα-
δή η ταυτόχρονη προσβολή από δύο ιούς, μπο-
ρεί να οδηγήσει σε επιδείνωση των συμπτωμά-
των του παιδιού.
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kpapakosto@yahoo.gr

Ο σωστός τρόπος για 
το πλύσιμο των χεριών

Τα βήματα για το σωστό πλύσιμο των χεριών
είναι τα ακόλουθα: Βρέχουμε τα χέρια με τρε-
χούμενο νερό και μετά εφαρμόζουμε σαπούνι,
τρίβουμε τα χέρια μας μαζί και δεν ξεχνάμε πε-
ριοχές όπως τη ραχιαία (πίσω) επιφάνεια των
χεριών, ανάμεσα στα δάχτυλα και κάτω από τα
νύχια. Πλένουμε τα χέρια για τουλάχιστον 20
δευτερόλεπτα. Καθώς τα μικρά παιδιά δεν
έχουν καλή αίσθηση του χρόνου, μπορούμε να
τα βοηθήσουμε μαθαίνοντάς τα να λένε ένα
τραγουδάκι που να έχει περίπου τη συγκεκρι-
μένη χρονική διάρκεια, ενώ πλένουν τα χέρια
τους. Ξεπλένουμε με τρεχούμενο νερό και δεν
ξεχνάμε να στεγνώσουμε τα χέρια μας καλά
σκουπίζοντάς τα με καθαρή πετσέτα, καθώς η
υγρασία ευνοεί τη διασπορά των ιών. Οι μαθη-
τές θα πρέπει να μάθουν να πλένουν τα χέρια
τους τακτικά και ιδιαίτερα πριν το φαγητό, μετά
την τουαλέτα ή το παιχνίδι σε εξωτερικούς χώ-
ρους. Μην ξεχνάμε ότι τα μικρότερα παιδάκια
χρειάζονται βοήθεια και επίβλεψη.

Μαρία Παπαδάκη, διευθύντρια
Παιδιατρικής Κλινικής

Η σωστή υγιεινή των χεριών μειώνει 
τη μετάδοση της γαστρεντερίτιδας 
κατά 23%-40% και των αναπνευστικών
λοιμώξεων κατά 15%-21%

ΠΑΙΔΙΑ ΚΑΙ ΜΑΘΗΤΕΣ

Κανόνες υγιεινής για 
αποφυγή ιώσεων
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Η
καλοήθης υπερπλασία του προστά-
τη (ΚΥΠ) είναι μια συχνή πάθηση
στους ηλικιωμένους άνδρες, που

προκαλεί προβλήματα με την ούρηση, τα
οποία μπορεί να επηρεάσουν σημαντικά την
ποιότητα ζωής. Αυτά τα προβλήματα ούρη-
σης συχνά συνδέονται με σεξουαλικά προ-
βλήματα, όπως η στυτική δυσλειτουργία
(ΣΔ). Στην πραγματικότητα, οι άνδρες με πιο
σοβαρά συμπτώματα ούρησης έχουν περισ-
σότερες πιθανότητες να εμφανίσουν ΣΔ. Η
θεραπεία της ΚΥΠ περιπλέκεται από το γεγο-

νός ότι τα συνήθη
φάρμακα μπορεί να
επιδεινώσουν τη σε-
ξουαλική δυσλειτουρ-
γία, και ενώ οι χει-
ρουργικές επιλογές,
όπως η διουρηθρική
εκτομή του προστάτη
(TURP), αντιμετωπί-
ζουν αποτελεσματικά
τα προβλήματα ούρη-
σης, μπορεί επίσης να
οδηγήσουν σε σε-
ξουαλικές παρενέρ-
γειες, συμπεριλαμβα-
νομένης της ΣΔ.

Το σύστημα θερα-
πείας Rezum προ-

σφέρει μια ελάχιστα επεμβατική εναλλα-
κτική λύση χρησιμοποιώντας υδρατμούς
για τη θεραπεία του προστάτη χωρίς μεγά-
λη χειρουργική επέμβαση. Αν και έχει δεί-
ξει υποσχέσεις σε μικρότερες μελέτες, τα
μακροπρόθεσμα δεδομένα σχετικά με τα
αποτελέσματά του, ιδίως στη σεξουαλική
λειτουργία, είναι περιορισμένα. 

Ο στόχος της νέας μελέτης
Ως εκ τούτου, μια νέα μελέτη είχε ως

στόχο να παράσχει μια πραγματική ματιά
στα αποτελέσματα της σεξουαλικής λει-
τουργίας του Rezum σε διάστημα τεσσά-
ρων ετών, συγκρίνοντας συγκεκριμένα άν-
δρες με και χωρίς ΣΔ πριν από τη διαδικα-
σία, σε μια διαφορετική ομάδα ασθενών.

Η μελέτη αυτή περιελάμβανε ασθενείς που
υποβλήθηκαν σε θεραπεία με Rezum από
δύο ουρολόγους για θέματα προστάτη μεταξύ
2017 και 2019. Οι ασθενείς συμπεριλήφθηκαν
στη μελέτη εάν είχαν δεδομένα παρακολού-
θησης για έως και τέσσερα χρόνια.

Πριν από τη διαδικασία, όλοι οι ασθενείς
έλαβαν αντιβιοτικά και ορισμένοι διέκο-
ψαν προσωρινά τα αντιπηκτικά φάρμακα
για να μειώσουν τους κινδύνους αιμορρα-
γίας. Στη συνέχεια, θερμαινόμενος υδρα-
τμός εγχύθηκε στον προστάτη για να μει-
ωθεί το μέγεθός του κατά τη διάρκεια της
θεραπείας. Έπειτα, οι ασθενείς εστάλησαν
στο σπίτι τους με καθετήρα και φάρμακα
για τον πόνο.

Οι συγγραφείς της μελέτης συνέκριναν
τις αλλαγές στη σεξουαλική λειτουργία των
ανδρών χρησιμοποιώντας τον Διεθνή Δεί-
κτη Στυτικής Λειτουργίας (IIEF), ο οποίος
μετρά πτυχές όπως η στυτική και οργασμι-
κή λειτουργία, η σεξουαλική επιθυμία, η
ικανοποίηση και η συνολική ευεξία. Τα δε-
δομένα που συλλέχθηκαν περιλάμβαναν
επίσης το μέγεθος του προστάτη, τους ρυθ-
μούς ροής των ούρων και τις βαθμολογίες
σοβαρότητας των συμπτωμάτων. Χρησιμο-
ποιήθηκαν διάφορες στατιστικές μέθοδοι
για την ανάλυση των διαφορών μεταξύ των
ανδρών με και χωρίς ΣΔ και τα αποτελέ-
σματα συγκρίθηκαν με την πάροδο του
χρόνου για την αξιολόγηση της αποτελε-
σματικότητας της θεραπείας.

Το προφίλ των ασθενών
Συνολικά 91 ασθενείς υποβλήθηκαν σε

θεραπεία με Rezum και πληρούσαν τα κρι-
τήρια ένταξης για την παρούσα μελέτη.
Από αυτούς που συμπεριλήφθηκαν, 51
(56%) ανήκαν στην ομάδα χωρίς ΣΔ, ενώ 40
(44%) ανήκαν στην ομάδα ΣΔ. Η μέση ηλι-
κία των συμμετεχόντων ήταν 62 ετών, ενώ
οι περισσότεροι ασθενείς ήταν ισπανόφω-
νοι, μη ισπανόφωνοι μαύροι ή Ασιάτες. Το
μέγεθος του προστάτη ήταν παρόμοιο με-
ταξύ των ομάδων, αλλά οι ασθενείς με ΣΔ
είχαν περισσότερες πιθανότητες να έχουν
διαβήτη και να χρησιμοποιούν φάρμακα
για τη ΣΔ.

Στην αρχή, οι ασθενείς χωρίς ΣΔ είχαν
καλύτερες βαθμολογίες σε μέτρα σεξουα-

λικής λειτουργίας σε σύγκριση με εκείνους
με ΣΔ. Μέχρι τους 12 μήνες, η ομάδα ΣΔ εί-
δε μείωση της οργασμικής λειτουργίας,
της σεξουαλικής επιθυμίας και της συνολι-
κής ικανοποίησης, αλλά μέχρι τους 48 μή-
νες παρατηρήθηκαν βελτιώσεις στη στυτι-
κή λειτουργία, τη σεξουαλική επιθυμία και
τη συνουσία και τη συνολική ικανοποίηση,
με τους περισσότερους ασθενείς με προ-
ϋπάρχουσα ΣΔ να μην αναφέρουν πλέον
ΣΔ.

Στην ομάδα χωρίς ED, η μόνη αξιοσημεί-
ωτη αλλαγή ήταν μια μικρή βελτίωση της
στυτικής λειτουργίας μετά από 12 μήνες.
Όλες οι άλλες πτυχές της σεξουαλικής λει-
τουργίας παρέμειναν περίπου οι ίδιες σε
σύγκριση με το σημείο εκκίνησης, ακόμη
και στις εξετάσεις 12 μηνών και 48 μηνών.

Τα αποτελέσματα της έρευνας
Συνολικά, και οι δύο ομάδες παρουσία-

σαν μειωμένη χρήση των άλφα-αναστολέ-
ων και των αναστολέων 5-άλφα-ρεδου-
κτάσης μετά τη θεραπεία. Σημειώθηκαν
επίσης οι προτιμήσεις αναισθησίας και οι
λεπτομέρειες της διαδικασίας, με μεγαλύ-
τερο ποσοστό ασθενών χωρίς ΣΔ να επιλέ-
γουν γενική αναισθησία.

Αυτή η μελέτη ήταν η πρώτη που εξέτασε
τα μακροπρόθεσμα αποτελέσματα της σε-
ξουαλικής λειτουργίας μετά τη θεραπεία
με Rezum για την ΚΥΠ σε διάστημα 48 μη-
νών, με έμφαση στον τρόπο με τον οποίο η
προϋπάρχουσα ΣΔ επηρεάζει τα αποτελέ-
σματα. Βασίζεται σε προηγούμενες έρευ-
νες που εξέταζαν μόνο τα αποτελέσματα
έως 12 μήνες. Οι ερευνητές διαπίστωσαν
ότι οι ασθενείς χωρίς αρχική ΣΔ διατήρη-
σαν γενικά τη σεξουαλική τους λειτουργία
μακροπρόθεσμα, ενώ οι ασθενείς με αρχι-
κή ΣΔ είδαν αρχικά μια προσωρινή πτώση
της σεξουαλικής τους λειτουργίας, αλλά
παρουσίασαν σημαντική βελτίωση μετά
από 48 μήνες.

Η έρευνα συνέκρινε επίσης το Rezum με
άλλες θεραπείες για την ΚΥΠ, όπως η
TURP, η οποία παραδοσιακά έχει υψηλότε-
ρους κινδύνους σεξουαλικών παρενεργει-
ών. Το Rezum φαίνεται να διατηρεί τη σε-
ξουαλική λειτουργία καλύτερα από την
TURP και ορισμένες άλλες ελάχιστα επεμ-
βατικές θεραπείες, καθιστώντας το μια ευ-
νοϊκή επιλογή για τους ασθενείς που ανη-
συχούν για τη σεξουαλική υγεία. Ωστόσο,
οι περιορισμοί της μελέτης περιλαμβάνουν
το μικρό μέγεθος του δείγματος και τον
αναδρομικό σχεδιασμό, που μπορεί να
επηρεάσουν την αξιοπιστία των αποτελε-
σμάτων. Ως εκ τούτου, απαιτείται περισσό-
τερη έρευνα για την καλύτερη κατανόηση
του αντίκτυπου του Rezum σε σύγκριση με
άλλες θεραπείες και για την παροχή σαφέ-
στερης καθοδήγησης για τους ασθενείς. 

Η πρωτοποριακή μέθοδος προσφέρει μια ελάχιστα επεμβατική
εναλλακτική λύση χρησιμοποιώντας υδρατμούς για τη θεραπεία

του προστάτη χωρίς μεγάλη χειρουργική επέμβαση

ΚΑΛΟΗΘΗΣ ΥΠΕΡΠΛΑΣΙΑ ΤΟΥ ΠΡΟΣΤΑΤΗ

Μακροχρόνια
σεξουαλική

λειτουργία μετά από
θεραπεία με Rezum 

του

Κώστα 
Γ. Κωνσταντινίδη

Χειρουργός ουρολόγος
- ανδρολόγος

Πρόεδρος 
Ανδρολογικού 

Ινστιτούτου
www.andrologia.gr
k.konstantinidis
@andrologia.gr
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Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είναι πολύ σημαντικό το ποδαρικό που
σας κάνει ο μήνας Οκτώβριος. Αφορά
την προσωπική σας ζωή, τις σχέσεις
σας με τους άλλους και γενικότερα τις
συνεργασίες σας. Αφεθείτε στις αλλα-
γές που έρχονται.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η παραμονή της Αφροδίτης στο ζώδιο
του Σκορπιού είναι ένδειξη ότι η προ-
σωπική σας ζωή θα έχει αρκετό ενδια-
φέρον αυτή την περίοδο. Είναι πολύ ση-
μαντικό να δώσετε ώθηση σε μια σχέση
που άρχισε αυτή τη χρονική στιγμή.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους, ο Οκτώβριος
ξεκινά με κάποιες οικογενειακές υπο-
θέσεις που τελικά θα σας αποπροσα-
νατολίσουν και θα σας στενοχωρή-
σουν. Θα έχουν μια επιτυχία τα επαγ-
γελματικά σχέδια που κάνατε κατά το
παρελθόν και θα υπάρξει εξέλιξη αυτή
τη χρονική στιγμή. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η πρώτη μέρα του Οκτώβρη θα σας βρει
αρκετά αναστατωμένους και έτοιμους
για δράση. Βέβαια κρατήστε χαμηλά
τους τόνους και μην εμπλακείτε σε κα-
βγάδες που στο τέλος θα σας στοιχί-
σουν την προσωπική σας ηρεμία.

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες, η έναρξη του
Οκτωβρίου θα σας φανεί χρήσιμη σε
θέματα επικοινωνιακά, μετακινήσεις
και συμφωνίες, που μπορεί να ολοκλη-
ρώσουν κάτι που είχατε αφήσει σε εκ-
κρεμότητα. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη εγκαταλείπει το δικό σας ζώ-
διο και προχωρά στο ζώδιο του Ζυγού.
Είναι μια θέση που θα σας φέρει μια
έντονη ανησυχία σχετικά με οικονομι-
κά θέματα.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Ο μήνας Οκτώβριος ξεκινά με την τά-
ση για ανανέωση και νέα ξεκινήματα
έρχονται να αντικαταστήσουν τις πα-
λιές συνθήκες. Σας καθορίζει η αυ-
ριανή Έκλειψη Ηλίου, που γίνεται
στο δικό σας ζώδιο.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Είναι μια περίοδος αρκετά περίεργη για
εσάς τους Σκορπιούς. Βρίσκεστε σε μια
εσωτερική διαμάχη και αυτό οφείλεται
σε προσωπικές ανησυχίες που σας κα-
θορίζουν αυτή την περίοδο.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, ο Οκτώβριος
ξεκινά με κάποιες ανασφάλειες που θα
σας ακολουθήσουν σχεδόν όλη τη μέ-
ρα σας. Βέβαια οι σκέψεις σας βρί-
σκονται και σε κάποιες προσωπικές
αναστατώσεις των τελευταίων ημερών.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Οι Αιγόκεροι του δεύτερου δεκαημέ-
ρου είστε αρκετά πιεσμένοι, εκνευρι-
σμένοι, αναστατωμένοι με πρόσωπα
που βρίσκονται στο πολύ κοντινό σας
περιβάλλον.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ο δεύτερος μήνας του φθινοπώρου
μπαίνει στη ζωή σας με καλύτερη διά-
θεση. Ίσως τακτοποιήσετε κάποιες
υποθέσεις σας με περισσότερη ευκο-
λία και οι συνθήκες θα είναι αρκετά πιο
θετικές.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς, τα θέματα που θα
σας απασχολήσουν είναι πολλά και
έχετε μεγάλο εύρος επέκτασης σε
καταστάσεις κυρίως οικονομικές.
Εσείς του δεύτερου δεκαημέρου θα
είστε οι πρωταγωνιστές αυτής της πε-
ριόδου σε αλλαγές και έντονες δια-
μάχες. 
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Καλό μήνα! Η Σελήνη βρίσκεται σε αλλαγή
ζωδίου, προετοιμάζει τη σύνοδό της 
με τον Ήλιο και συγχρόνως την Έκλειψη.


